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Presmeti^ švnke 
in bombe 

Prejšnjo nedeljo so z zelenjem in cvetjem zadišali presm^ci, 
nasledjo bo popestril vonj šunke, hrena in potice. Za večino sta 
cvetna in velikonočna nedelja posebna praznika, prav tako teden 
med njima, ki je že od nekdaj teden prazničnega oddiha in op-
ravljanja le nujnujnejšega. Svet se spreminja in nujnega dela je 
vedno več. V tovarnah, pisarnah, na gradbiščih - in bojiščih. 

Predvelikonočni čas so v naši neposredni bližini zaznamovale 
bombe in rakete, po našem nebu so se nekajkrat "sprehodila" 
vojaška letala. Precej srhljiv občutek spreleti človeka oh misli, 
kakšen tovor nosijo s seboj, še bolj srhljiv mora biti za tistega, ki 
mu je tovor namenjen. Najvišja svetovna tehnologioja v boju z 
ljudmi in vojna za preprečitev vojne. 

Na cvetno nedeljo blagoslovljeni presmeci naj bi varovali hiše 
in kmetije pred vsem hudim. Zataknjeni za ostrešje varujejo pred 
ognjem, z dimom presmečeve vejice naj bi odgnali točo, z njim 
naj bi zagotovili zdravje pri ljudeh in živini, rodovitnost polja in 
s tem povezano blagostanje ljudi. 

Koliko presmecev bi bilo potrebno, da bi zaustavili točo krogel, 
bomb in raket, ogenj na stanovanjskih hišah, industrijskih in 
vojaških objektih ter pogubni plamen sovraštva v naši soseščini? 
Ljudje, ki bežijo, in tisti, ki napadajo, te dni ne razmišljajo o 
tem. Prve žene bojazen za življenje, druge sovražna in ubijalska 

, strast, tretje nemoč ob pogledu na balkansko kalvarijo. 
Velikonočna nedelja bo pri nas priložnost, da družine sedejo 

za skupno mizo, se pogovorijo, izdelajo skupne načrte, in če je 
treba, pozabijo stare zamere. 

Kar precej poskusov je bih, da bi se o tem pogovorili in dogo-
vorili tudi naši nedavni sodržavljani. Nekaj posameznih, bolj iz 
obupa kot realnih poskusov je tudi v teh dneh. Ko se ljudje ne 
znajo pogovarjati z besedami, govorijo prek puškinih in topovs-
kih cevi, najsodobnejših raket in letalskih bomb. Majhne oljčne 
vejice in tihe besede sporazumevanja jih bodo težko preglasile. 

\ p 

Morda lahko v to upamo T ___ ^ 
le danes, ko še sami sebi V ^ t h / " ^ ^ ° 
ne smemo preveč verjeti. (J 

V pričakovanju velike noči, največjega krščanskega praznika. Kristina Šešerko iz Frankovcev pri 
Ormožu ga bo praznovala skupaj s sinovo družino. Iz presmeca bo potrgala zelene dele in |ih 
pokrmila živini, šibje pa bo uporabila polovico za peko velikonočnega kruha, polovico pa bo 
shranila na podstrešju, da bo hiša varna pred ognjem. Foto: Goznik 

PTUJ / DELEGACIJA AL AINA V NAJSTAREJŠEM SLOVENSKEM MESTU 

Rešitev za gra/sko restavraiijo 
Včeraj je na dvodnevni delovni in prijateljski obisk v Ptuj pripo-
tovala 40-članska delegacija šejka Al Zayada iz Združenih 
arabskih emiratov. Ker župana ni bilo, jih je p n i dan sprejel 
predsednik TD Ptuj Albin Pišek. Kot dober turistični delavec 
jim je pokazal znamenitosti Ptuja in okolice. 

Ogledali so si tudi golf igrišče, še 
posebej pa so se zanimali za 
grajsko restavracijo, ki že devet let 

- CENTRALNA KURJAVA 
- VODOVOD 

Ugodne cene storitev 
in materiala 
Franci STRELEC 
Prvenci 9b, tel.: y55-4»7.pfe<er 

čaka na obnovo. Zaradi dobre lo-
kacije in bližine gradu so se 
odločili, da jo bodo usposobili za 
potrebe visokega turizma. 
Ptujčanom so obljubili, da jim 
bodo pomagali tudi pri postavitvi 
novega hotela - takšnega, ki si bo 
zaslužil ime hotel. 

Kot že večkrat doslej Ptujčani 
od obiska zahtevnejših gostov niso 

imeli ničesar, ker so gostje iz Emi-
ratov prenočili v hotelu Habakuk 
v Mariboru. Prvotno so sicer 
načrtovali, da bodo prenočevali v 
Ptuju, vendar so njihovi 
predhodniki ugotovili, da nobe-
den od ptujskih hotelov ne zados-
tuje njihovim zahtevam. 

Upamo, da bo tokratni obisk ro-
dil sadove in da bo mesto končno 
rešilo svojo največjo turistično sra-
moto. Če kdaj, potem je tokratno 
potovanje predstavnikov mestne 
občine Ptuj v Al Ain bilo uspešno 
- in to za majhen denar. 

MG 

Šejk Al Zayad si je v spremstvu enega od princev v 
predsednika TD Ptuj Albina Piška z novega ptujskega 
mostu za pešce ogledal veduto Ptuja. Foto: Kosi 
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AKTUALNO 
KAJ PRINAŠA ZAKON O TROŠARINAH MALIM PROIZVAJALCEM 

Zaenkrat trošarina samo od žgania 
Poleg davka na dodano vrednost bodo od 1. julija letos novost 
tudi trošarine, /akon o trošarinah je državni zbor sprejel ko-
nec lanskega leta. S prvim julijem bodo tako trošarine nado-
mestile sedanji posebni prometni davek od alkoholnih pijač, 
cigaret in piva, na novo pa ureja tudi obdavčitev mineralnih 
olj in plina. Trošarina se bo od navedenega datuma obračuna-
vala ob vsaki proizvodnji trošarinskih izdelkov v Sloveniji in 
pri njihovem uvozu v državo. 

Za večino državljanov uvedba 
trošarine ne bo pomenila bist-
vene novosti, saj bodo trošarino 
obračunavali in odvajali v 
državno blagajno trošarinski 
zavezanci, to pa bodo proizva-
jalci oziroma uvozniki trošarin-
skih izdelkov, ki si bodo prido-
bili tako imenovano trošarin-
sko dovoljenje; tega bo izdal 
pristojen carinski organ, zanj 
pa bo potrebno izpolnjevati 
precej zahtevnih pogojev. Za-
kon o trošarinah natančno 
določa tudi promet s trošarin-
skimi izdelki, knjigovodstvo 
trošarinskega zavezanca, način 
obračunavanja in plačevanja 
trošarine in tako naprej. Za po-
trošnika bodo trošarine že v 
maloprodajni ceni kupljenega 
trošarinskega izdelka, trošarina 
pa bo poleg uvozne ali proiz-
vodne cene tudi osnova za 
obračun davka na dodano vred-
nost. 

Kot smo pisali že v prejšnji 
številki, so trošarinski izdelki 
alkohol in alkoholne pijače, 
tobačni izdelki ter mineralna 
olja in plin. Med alkoholne 
pijače sodijo pivo, vina, druge 
fermentirane pijače, vmesne 
pijače in etilni alkohol. 
Trošarinski izdelek je vsako 
pivo ali mešanica piva in bre-
zalkoholnih pijač, ki presega 
pol volumenskega odstotka al-
kohola. Pri mirnih in penečin 
vinih je spodnja stopnja alko-
hola 1,2 vol.%, gornja pa 15 ozi-
roma v posebnih primerih 18 
vol.% alkohola, pogoj pa je, da 
je alkohol v končnem izdelku 
dobljen samo s fermentacijo. 
Podobni kriteriji so tudi pri 
določanju drugih fermentira-
nih pijač, ki niso vino ali pivo, 
vmesne pijače so tiste, ki ne 
presegajo 22 vol.% alkohola, 
med etilni alkohol pa se 
uvrščajo predvsem izdelki, pri 
katerih je vsebnost alkohola 
nad 22 odstotki. 

Za denarnico potrošnikov, pa 
tudi za proizvajalce in uvoznike 
trošarinskih izdelkov ter seve-
da za državno blagajno so po-
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membne stopnje trošarine. Pri 
pivu bo znašala trošarina tisoč 
tolarjev za 1 odstotek prostor-
ninske vrednosti alkohola na 
hektoliter piva. Pri drugih fer-
mentiranih pijačah bo trošarina 
7.500 tolarjev na hektoliter, pri 
vmesnih pijačah 11 tisoč tolar-
jev in pri etilnem alkoholu 100 
tisoč tolarjev na hektoliter 100-
odstotnega alkohola. Zaenkrat 
se za mirna in peneča vina 
trošarina ne bo obračunavala. 
Vino je do nadaljnjega tudi v 
zakonu o davku na dodano 
vrednost obravnavano kot hra-

Trošarina za mirna in 
peneča vina se do na-
daljnega, dokler ne bo 
sprejeta ustrezna spre-
memba zakona o trošari-
nah, ne bo plačevala. 
Trošarina za pivo, ki vse-
buje npr. 3 vol.% alkohola, 
bo znašala 3 tisoč tolarjev 
na hektoliter tega piva. Za 
male proizvajalce bo zani-
mivo, kolikšna bo trošari-
na na proizvedeno žganje. 
Če vzamemo za primer go-
spodinjstvo z dvema pol-
noletnima članoma in 
proizvodnjo 50 litrov sli-
vovke z vsebnostjo 50 
vol.% alkohola, bo znašala 
trošarina 11 tisoč tolarjev 
(upoštevana lastna prizna-
na raba je 14 litrov žganja z 
vsebnostjo 50 % alkohola 
na osebo). 

na m bo obdavčeno po niz)i 
stopnji. 

MALI 
PROIZVAJALCI 
VINA IN ŽGANJA 

Zakon o trošarinah posebej 
obravnava male proizvajalce 
vina in žganja. To so proizvajal-
ci, ki nimajo trošarinskega dov-
oljenja in bodo trošarine 
plačevali od količin proizvede-
nega vina in žganja, zmanjšane-
ga za dovoljeno lastno rabo. 
Mali proizvajalec je vsaka 
fizična oseba, ki ima v lasti ali 
uporabi opremo in surovine za 
proizvodnjo vina in žganja. 
Mali proizvajalec vina je torej 
vsak lastnik ali obdelovalec vi-
nograda, večjega od pet arov, ali 
lastnik oziroma uporabnik kot-
la za kuhanje žganja z zmoglji-
vostjo vsaj dva litra čistega al-
kohola. 

Od dejansko proizvedene 
količine vina in žganja se bo 
pred obračunom trošarine 
odštela priznana lastna raba, ki 
znaša na leto 230 litrov vina in 
10 litrov vina posebnih trgatev 
na polnoletnega člana gospo-
dinjstva. Za lastno rabo se priz-
na tudi 7 litrov čistega alkohola 
na polnoletnega člana gospo-
dinjstva. Če bo torej žganje vse-
bovalo 50 vol. odstotkov alko-
hola, bo dovoljena lastna raba 
14 litrov na polnoletnega 
družinskega člana. 

Mali proizvajalci bodo 
obračunavali trošarino od 
količine vina, pridelanega od 1. 
decembra preteklega leta do 30. 
novembra tekočega leta. Za 
vina posebnih trgatev so da-
tumske meje 1. april preteklega 
in 31. marec tekočega leta. 
Obračun trošarine bo moral 
vsak mali proizvajalec pred-
ložiti carinskemu organu do 31. 
decembra za navadna vina, za 

vina posebne trgatve pa do 30. 
aprila tekočega leta. Prvo 
obračunsko obveznost bodo to-
rej mali proizvajalci opravljali 
konec letošnjega leta za vina 
normalnih in prihodnje leto 
aprila za vina posebnih trgatev. 
Mali proizvajalci žganja pa 
bodo morali obračun trošarine 
predložiti za obdobje od 1. apri-
la prejšnjega, do 31. marca 
tekočega leta. Pri obračunu 
trošarine bodo seveda upošte-
vali priznano lastno rabo, 
obračunano trošarino pa bodo 
morali plačati v 30 dneh po 
predložitvi obračuna. 

Pravilnik o izvajanju zakona o 
trošarinah govori tudi o knjigo-

vodstvu, ki ga mora voditi 
fizična oseba - proizvajalec 
žganja. Podatke mora voditi v 
vezani knjigi, ki jo overovi ca-
rinski organ, v njej pa mora za-
gotoviti naslednje podatke: 
priimek in ime, številko in da-
tum izdanega dovoljenja in ime 
organa, ki je dovoljenje izdal, 
naslov proizvodnje žganih 
pijač, vrsto, mersko enoto in 
količino proizvedene žgane 
pijače, datum proizvodnje, 
količino, ki se sme uporabiti za 
lastno rabo, začetno stanje ob-
davčenih zalog, podatke o 
količini, vrsti prodanih pijač in 
ime kupca ter stanje zalog po 
prodaji. Pravilnik tudi določa. 

la mora fizična oseba prijaviti 
datum proizvodnje in predvi-
deno količino žganih pijač ca-
rinskemu organu najmanj se-
dem dni pred pričetkom proiz-
vodnje. 

Pravilnik predvideva tudi 
ukrepe za izvajanje trošarinske-
ga nadzora, med njimi je 
možnost plombiranja meril ozi-
roma drugih mest, s katerimi bi 
lahko trošarinski izdelki izhaja-
li nekontrolirano. Ali to pome-
ni tudi plombiranje kotlov za 
žganjekuho ali kakšne druge 
ukrepe pri malih proizvajalcih, 
bo pokazala praksa. 

J. Bračič 

CERKEVNJAK/ NOVO NEPOLITIČNO IN 
NESTRANKARSKO ZDRUZENJE 

V Cerkvenjaku v Slovenskih goiricah so ustanovili nestran-
krasko in nepolitično združenje Slovenskogoriški forum. V 
njem nameravajo združiti domači umski potencial s širšega 
območja Slovenskih goric ter delovati v korist krajev in ljudi 
za prepoznavnost pokrajine in njenih posebnosti v širšem slo-
venskem in evropskem prostoru. 

Delovanje Slovenskogoriškega 
foruma, ki so ga ustanovili na 
pobudo številnih razumnikov 
iz Cerkvenjaka, Lenarta in dru-
gih slovenskogoriških krajev, 
bo osredotočeno na osrednje 
Slovenske gorice, njegov sedež 
pa bo v Cerkvenjaku. Med po-
membnejšimi nalogami for-
uma, ki se mu je pridružilo tudi 
veliko uglednih strokovnjakov 
s koreninami v Slovenskih go-
ricah, naj omenimo skrb za 

ohranjanje naravne in kulturne 
dediščine, inventarizacijo kul-
turnih in naravnih znamenitos-
ti, organizacijo okroglih miz in 
drugih strokovnih srečanj s 
pomočjo znanstvenih ustanov, 
organizacijo likovnih in drugih 
razstav, izdajanje različnih 
strokovnih publikacij, zborni-
kov, kronik in monografij, iz-
menjavo izkušenj s sorodnimi 
nepolitičnimi in nestrankarski-

mi združenji ter promocijo Slo-
venskih goric. 

Med pomembnejše naloge so 
uvrstili tudi skrb za ohranjanje 
identitete cerkvenjaških goric 
in celotnega območja nekdanje 
občine Lenart, pomoč ustvar-
jalnim kadrom in vzpodbujanje 
izobraževanja, ustvarjanje po-
gojev za nastanek kvalitetnih 
delovnih mest v domačem 
okolju in večjo skrb za ustvar-
janje primernih možnosti, da bi 
domači intelektualni potenciali 
ostali doma. Ob različnih pri-
ložnostih se bodo spomnili tudi 
pomembnih rojakov in prelom-
nih obletnic iz pretekle in pol-
pretekle zgodovine. 

M.Toš 
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PRiŠU JE VIAGRA I 

Tudi no Ptujskem je od 23. marca mogoče dobiti viagro, f 
čudežno zdravilo, ki pomaga pri zdravljenju impotentnosti 

oziroma erektilni disfunkciji. Štiri 25-miligramske tabletke sta-
nejo 5047 tolarjev, 50-miligamske (te naj bi tudi šle najbolj v 
promet) 5833 tolarjev in 100-miligramske 7011 tolarjev. Vi-
agro bo mogoče dobiti izključno na recept in proti plačilu. ' 
Gre namreč za zdravilo, ki je na negativni listi. Izvedeli pa 

1 smo, da bodo danes v ptujski lekarni delili viagro brezplačno, j 

REKORDNO ŠTEVILO VZORCEV J 

Vminoritskem samostanu v Ptuju bo od 22. do 25. aprila 
10., jubilejna razstava Dobrote slovenskih kmetij. Do pete-

I ga marca so slovenske kmetice in kmetje prijavile v ocenjevan-
I je rekordno število vzorcev - skupaj 1225, kar je največ doslej. ! 

Mlečnih izdelkov je 98, mesnih 107, vinski vzorci so 104, ki-
sov je 55, vzorcev suhega sadja 62, olj 20, žganj 307, krušnih 
izdelkov pa 472. Največ izdelkov je v ocenjevanje prijavila 
mariborska regija, 315 vzorcev. Doslej so na razstavi Dobrote 
slovenskih kmetij podelili 57 kipcev kakovosti. j 
T"TTn~"~Ti~~i~j;~i~ErT~Tn~i~~~~TrTi"7r~~T"~ TT—r* ^ 

SKUPŠČINA GIZ POETOVlO VIVAT IN NOVI | 
NADZORNI SVET | 

Skupščina GIZ Poetovio vivat je 27. marca potekala za j 
zaprtimi vrati. Na dnevnem redu so imeli poročila o poslo-

vanju in zaključne račune v zadnjih letih, imenovali pa so tudi i 
novi nadzorni svet ter sprejeli sklep o preoblikovanju GIZ v lo- | 
kalno turistično organizacijo. V nadzorni svet so bili imenovani ' 
Jure Bojnec, Albin Pišek, Niko Krajnc, Slavka Gojčič, En/in i 
Hojker, Janez Rižnar in Diana Oblak. Na prvi seji nadzornega 
sveta, ki je bila v ponedeljek, so opravili konstituiranje in za 
predsednika izvolili En/ina Hojkerja. Dosedanjega direktorja 
GIZ Branka Brumna, ki mu je potekel mandat, so imenovali za 
vršilca dolžnosti direktorja za dobo šestih mesecev. Vtem času 
je tudi potrebno pripraviti vse za preoblikovanje GIZ v lokalno j 
turistično organizacijo. 

V SOBOTO NA PTUJSKI TV 

Na velikonočno soboto bo na ptujskem kanalu več pris-
pevkov o tem največjem krščanskem prazniku: o veliko-

f nočnem prazniku v Priekiji, velikonočno voščilo bo izrekel pa-
ter Janez Kmetec, v sveti deželi Izrael pa je bil posnet film "Po j 

I Jezusovih sledeh". Na programu pa je tudi poljudna oddaja i 
"Kako biti zdrav in zmagovati". 

Pripravi la: MG I 

p o W > R I SE ... 
K ... DA je bil v Ptuju festival 
^nodrame, v Skorbi pa 
m^anje gledaliških skupin, 
^lede na udeležbo je bilo bolj 
l^MONO" pri slednjih. 

... DA so bili slednji po ude-
ležitvenih možnostih v prednosti 
pred Ptujem: lahko bi, po vaški 
tradiciji, povabili sosede in pri-
jatelje, sorodnike in znance. 

... DA so ptujski odgovorni 
subjekti začeli razmišljati, da je 
zadnja prometna ureditev brez 
zveze. Pomislite, še njih ne pus-
tijo v mesto, če že, pa morajo 
plačati. 

... T)\ pojav viagre v naših le-
karnah nima nobenega vpliva 
na trdoto te dni aktualnega hre-
na. 

... DA je viagra zaenkrat sa-
\^oplačniška. Da pa pristojno 

'f^^Stfst^d za družinske zadeve 
rmmiŠlja, da bi jo plačala 
država. Razlog je preprost in 
dolgoročno ekonomsko upra-
vičen: da bi tako naredili več 
tistih, ki bodo v prihodnje polni-
li proračun. 

... DA so minulo nedeljo mar-
sikje tekmovali, kdo ima 
daljšega. Tako so naredili nekaj 
deset, pa tudi nekaj sto metrov 
dolge presmece. 

... DA v Sloveniji na veliko 
noč nihče več ni lačen. Šunko, 
hren, potico in jajca lahko jedo 
tudi tisti, ki jim je bilo to deset-
letja prepovedano. 

... DA se prihod pomladi na 
različnih področjih odraža 
različno. V porodnišnicah šele 
decembra in januarja. 

... DA je civilna pobuda malih 
šoferjev predlagala opozorilno 
zaporo ceste tovomjakarjem. 
Pridružite se gibanju: "Oni so 
težji, nas je več." 

... DA je eden od županov 
zahteval za prelet svoje občine 
eno Natovo raketo. Tudi sam 
ima namreč nerazčiščene pre-
moženjske odnose z mestnim 
gospodarjem. 

... DA bo država menda v 
kratkem dokončno razčistila z 
delitvenimi bilancami med 
bivšimi skupnimi občinami. 
Uzakonila bo načelo: svojega 
ne morete dobiti, do tujega ni-
mate pravice. 

P T U J / 5 4. SEJE SVETA MESTNE OBČINE 

AU MESTNA OBČINA PTUJ LAHKO DOLOČA ŠOLSKE OKOLIŠE DRUGIH OBČIN? 
Ptujski mestni svetniki so dnevni red četrte seje podaljšali 
za dve točki: razpravo o predlogu za spremembo sklepa o 
soglasju k šolskemu okolišu osnovne šole Dornava ter s 
sklepom o nadaljnjih postopkih pri delitveni bilanci, ki 
prinašajo za mestno občino obvezo v višini dvesto milijo-
nov tolarjev, kar naj bi v naslednjih petih izplačala dru-
gim osmim občinam, to pa bi pomenilo, da bi morala v 
tem obdobju vsako leto v proračunu zagotoviti 40 milijo-
nov tolarjev. 

Sestavni del predloga sklepa je 
tudi, da naj bi se letos dodeljena 
sredstva drugim občinam nameni-
la za sofinanciranje gradnje 
reševalne postaje Ptuj, so se dogo-
vorili na skupnem sestanku vseh 
županov nekdanje občine Ptuj v 
začetku marca v občini Gorišnica. 
O tem bodo ptujski mestni svetni-
ki in svetnice razpravljali v nadal-
jevanju 4. seje, ki se bo pričelo 
danes ob 13. uri. 

Precej bolj zapleten pa je v tem 
trenutku sklep o soglasju k šolske-
mu okolišu osnovne šole Dornava 
za dobo petih let za območje nase-
lij Kicar (od številke 36 do 75 in od 
121 do 138), Pacinje, Podvince (od 
26 do 99) in Spodnji Velovlek. Kot 
je znano, mestni svetniki na tretji 
seji niso dali soglasja k šolskemu 
okolišu OŠ Dornava, pač pa so v 
besedilu sklepa napisali, da otroci 
z omenjenih območij lahko obis-
kujejo to osnovno šolo do zagoto-
vitve ustreznih prostorskih 
možnosti v mestni občini Ptuj. 
Ptujski mestni svetniki so imeli 
pripombe na preoblikovani sklep, 
ki naj bi, če bi ga v ponedeljek v 
predloženi obliki sprejeli, omo-
gočil sosednji občini Dornava pri-

dobitev državnih sredstev za 
obnovo šole, ki jo že gradijo, v 
višini 60 odstotkov vrednosti in-
vesticije. S tem pa mestni občini 
Ptuj ne bi bilo potrebno zagotoviti 
sredstev za vlaganje v usposobitev 
pogojev za 9-letno šolo za otroke z 
omenjenih območij, sicer pa bi 
morali sodelovati v tej investiciji 
približno sedem let, če se otrok "ne 
posodi", kar bi bi bilo po nekaterih 
mnenjih nujno, ker je investicija v 
OŠ Dornava letos na vrsti, otrok 
pa ni. Svetniki so se upravičeno 
vpraševali, ali je tak sklep v soglas-
ju z zakonom, glede na to da 
mestna občina lahko sprejema 
sklepe o spremembah šolskega 
okoliša le na svojem območju, ni-
kakor pa ne more s svojimi sklepi 
posegati v šolske okoliše drugih 
občin. V bistvu gre za to, da bi 
mestna občina Ptuj za obdobje pe-
tih let "posodila" otroke sosednji 
občini, da bi ta lahko izpeljala in-
vesticijo. Res pa je tudi, da obstaja 
dokument z dvesto podpisi 
staršev, ki želijo, da njihovi otroci 
obiskujejo osnovno šolo Dornava, 
kjer imajo boljše razmere za delo 
kot na ptujskih osnovnih šolah 
oziroma osnovni šoli Ljudski vrt, 

kjer so kljub velikim vlaganjem v 
zadnjih letih pridobili le štiri nove 
učilnice, ker se ni izvedla še druga 
faza investicije. Ta naj bi prišla na 
vrsto šele leta 2000. Nobena os-
novna šola v mestni občini tudi ne 
izpolnjuje pogojev za devetletno 
šolanje, za kar naj bi iskali krivca v 
visoki politiki, ne pa tisti na lokal-
nem območju. 

Ker je bilo vprašanj v zvezi s 
soglasjem k okolišu osnovne šole 
Dornave veliko, tudi takšnih, kako 
se lahko gradijo šole brez otrok in 
denarja, so razpravo prekinili, do-
kler ne bodo dobili verodostojnih 
odgovorov. To naj bi se zgodilo že 
ta petek, ko bodo predstavniki 
mestne občine Ptuj obiskali mi-
nistrstvo za šolstvo in šport. Neka-
teri svetniki so bili tudi mnenja, 
da gre v primeru šolskega okoliša 
OŠ Dornava za svojevrstno 
kupčkanje, lahko, da je v ozadju 
tudi delitvena bilanca, brez dvoma 
pa politika. Vprašljiva pa je tudi 
samostojnost šole, če ima samo 
eno vzporednico. 

Ker je vprašanj in problemov v 
zvezi z osnovnim šolstvom v me-
stni občini Ptuj izredno veliko, je 
Marija Strelec menila, da bi me-
stni svet moral že enkrat na dne-
vni red dati celotno problematiko 
osnovnega šolstva v tem prostoru. 

Približno po štirih urah in pol 
razprave so ptujski mestni svetniki 
pričeli razpravo o osnutku pro-
računa za letos. Kot je povedal 
predlagatelj proračuna župan Mi-
roslav Luci, bo mestna obči-na 
Ptuj v spremenjenih pogojih fi-
nanciranja težko odigrala svojo 
funkcijo, ker ne dobiva več sre-
dstev, ki jih je za te namene dobi-
vala po poprejšnjem financiranju. 
Težave bodo pri financiranju za-
vodov, ki se financirajo iz sredstev 
proračuna, in tistih, ki jih je usta-
novila prejšnja dru-žbenopolitična 
skupnost. Razprave o osnutku pro-
računa za letos v ponedeljek 
ptujski mestni svetniki niso 
končali, prekinili so jo v točki sta-
novanjska politika. Nadaljevali jo 
bodo danes. 

O svetniških vprašanjih in pobu-
dah pa več v naslednji številki. V 
ospredju so bila vprašanja v zvezi s 
strategijo razvoja mestnega jedra, 
za katero se zavzema svetnik Vlado 
Čuš, Janez Vertič pa je vprašal, kaj 
se dogaja z njegovo pobudo glede 
sprememb pri investicijah v šolski 
prostor. Za svetnika Ignaca 
Vrhovška pa je pomembno, da se 
sprejme sklep, da se mestna občina 
Ptuj želi združevati v širšo lokalno 
skupnost. 

MG 

V I D E M , P O D L E H N I K / 

P O G O V O R I O ZDRUŽITVI O B Č I N 

Pr^et skupnega, 
da bi bili narazen 
Na zadnji seji sveta občine Videm je prišlo do zanimi-
ve pobude, na katero so že - tudi pozitivno - odgovorili 
iz občine Podlehnik. Nocoj se bosta sestali delovni ko-
mis^i ter preučili možnosti in prednosti združitve 
obeh občin. 

V obeh občinah namreč ugotavljajo, da ljudje iz ene in druge 
vežejo mnogi skupni interesi. Kot močna občina si bodo lažje izbo-
rili pravice, ki jim gredo kot obmejnemu območju, ki bo čez nekaj 
let postalo meja med Evropo in Balkanom. Njihov skupni problem 
bo bodoča avtocesta od Maribora do meje s sosednjo hrvaško 
državo. Navsezadnje, so menili, imajo čudovito skupno občinsko 
upravno stavbo, kjer je prostor tako za delovanje politikov kot kul-
turnikov, enih in drugih pa imajo v obeh občinah dovolj. Za obe 
občini so skupne Haloze in tamkajšnji razvojni interesi, skupna je 
trasa vodovoda, tako rekoč enotni so interesi na področju haloških 
vinsko-turisiičnih cest. Nikakor ni mogoče pozabiti na vinograd, 
ki ga je občina Videm začela urejati na območju občine Podlehnik 
- tudi tu bi lahko prišlo do skupne trgatve. 

Sadov, ki bi jih lahko skupaj obirali, je torej več kot dovolj, da 
razmišljajo o združitvi. Slišali smo tudi pobudo, da bi k združitvi 
pritegnili Še občino Žetale, vendar o tem uradnih stališč še ni bilo. 
Vsekakor pa bi občini Žetale bolj ustrezalo povezovanje z omenje-
nima združenima občinama, saj je tako geografsko, po infrastruk-
turi in upravno usmerjena proti videmsko-podlehniški občini. 

JB 

DORNAVA / ORNITOLOSKO DRUŠTVO 
SIVA ČAPLJA 

Pomoi ogmžemm pHliom 
Gozdiček in travniki med Dornavo in Žamenci so največja kolonija si-

vih čapelj v Sloveniji. Melioracije in drugi umetni posegi so to redko 
ptico zelo izpodrinili iz tega okolja, vendar je na srečo niso uspeli 
povsem pregnati. Pred kratkim so v Dornavi kot podsekcijo tamkajšnje-
ga lovskega društva ustanovili ornitološko društvo Siva čaplja. Danes 
ob 16. uri bodo imeli prvo delovno srečanje; po uradnih formalnostih 
bodo spletali gnezdne nastavke sivim čapljam. Člani društva vabijo 
mlade in odrasle, še posebej vse tiste, ki so vešči pletenja iz vrbe ali 
ličkanja. V prihodnje bodo na podoben način poskrbeli tudi za štorklje, 
fazane, prepelice in druge vse redkejše poljske ptice. Vsi, ki ljubite ptice 
in naravo, pridite danes ob 16. uri k mostu v Dornavi, kjer boste skupaj 
z ornitologi spletali gnezdne nastavke za ogrožene čaplje. 

ms 
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PTUJ / POGOVOR Z GRUMOVIM NAGRAJENCEM ZDENKOM KODRIČEM 

D r a m o o p o f i skozi i f v f / e n / e 
v Kranju je potekal od 5. do 12. marca 29. teden slovenske dra-
me. Poleg srečanja slovenskih gledališč na festivalu nagradijo 
avtoija najboljšega dramskega besedila, ki prispe na razpis za 
Grumovo nagrado. To je najvišje literarno priznanje za pisce 
dramskih besedil. Letošnji nagrajenec med 46 besedili je na ve-
liko presenečenje (beri tudi: užaljenost) velikih dramatikov no-
vinar Večera Zdenko Kodrič iz Cirkovc za dramo Vlak čez jeze-
ro, nam je povedala direktorica Šentjakobskega gledališča in 
dobra poznavalka Kodričeve ustvarjalnosti Branka Bezeljak 
Glazer. 

Utemeljitev žirije za podelitev 
Grumove nagrade, ki jo je pred-
stavila predsednica žirije Marin-
ka Poštrak, pravi med drugim: 
"'Vlak čez jezero' avtorja Zdenka 
Kodriča je aktualno, impresivno in 
odrsko izjemno vznemirljivo dram-
sko besedilo. Aktualno zaradi teme, 
ki jo avtor kot osrednjo izpostavlja v 
besedilu, saj je problem umetniškega 
ustvarjanja in položaj umetnika 
znotraj tržno usmerjene družbe da-
nes očitno prav tako pereč kot v kriz-
nem letu 1928, v katerem se drama 
dogaja /.../ 

'Vlak čez jezero' je s svojo kom-
pleksnostjo tem, prepričljivo atmos-
fero, izrazitim stilom, ekspresivnim 
dialogom in univerzalno aktualnost-
jo, s katero se nas dotika, nedvomno 
besedilo, ki kar kliče po uprizoritvi. 
Zato mu želimo uspešno in seveda 
čim hitrejšo pot na oder." 

Letošnji Grumov nagrajenec, 
književnik in novinar Zdenko 
Kodrič, je bil v letih od 1975 do 
1980 tudi Tednikov sodelavec. 
Na leta skupnega dela nas vežejo 
lepi spomini. To je bilo obdobje, 
ko smo imeli več časa za druženje 
in ko smo si znali narediti lepe 
trenutke. Za zaveso hodnika, ki je 
bil dolgo časa Martinov in moj 
delovni prostor, je nastala marsi-
katera kuharska umetnija - naj-
večkrat ob sredah, ko je urednik 
odšel v tiskamo; najpogosteje je 
dišalo po palačinkah. Zdenko je v 
tistih časih sicer pogosto odhajal 
v Ormož, ampak kljub temu smo 
si bolj kot danes znali utrgati tre-
nutke zase. To in še marsikaj dru-
gega je privrelo na dan, ko smo se 
ponovno srečali - sedaj zato, da bi 
predstavili Zdenkovo priznanje 
našim bralcem. Skupaj z njimi se 
veselimo uspeha našega bivšega 
sodelavca, ki je v časih, ko smo 
bili več skupaj, bolj ali manj skri-
val pisateljski talent. Vedeli pa 
smo, da mu ni tuje igranje. 

Zdenko Kodrič je sedaj že 19 let 
novinar Večera, živi v Cirkovcah 
1/e. V zakonu z učiteljico Metko 
sta se mu rodili hčerki Maja in 
Nina. Maja obiskuje IIL letnik fi-
lozofske fakultete, študira 
španščino in slovenščino, Nina 
pa IV. letnik srednje glasbene in 
baletne šole v Mariboru. Družina 
mu je pri delu v veliko podporo 
in je tudi njegov prvi kritik, nam 
je povedal Zdenko. 

TEDNIK: Zdenko, kaj ti po-
meni ta nagrada? Kakšni 
občutki so te prevzemali, ko si 
stal na odru in prejemal nagra-
do? 

Z. Kodrič: "Nagrada je bila na 
neki način presečenje, čeprav sem 
si, ko sem dramo pošiljal, rekel, 
da je dobro napisana in da lahko 
zmaga. V bistvu, ko človek nekaj 
pošilja ali piše za različne festiva-
le, za razne nagrade, to vedno 
dela, da bi zmagal. Meni se je to-
krat moja želja uresničila. 
Občutki pa so bili najrazličnejši, 
od tega, da bom moral še več pisa-
ti, ali pa da gre za neki obračun, 
da je sedaj doseženo vse. Med 
množico dramatikov (Miloš Mi-
keln, Rudi Šeligo, Evald Flisar, 
Ksenija Jus, Boris A. Novak, 
Miha Mazzini, Kristijan Muck, 
Svetlana Makarovič...), ki so pos-
lali svoje tekste, bilo jih je okrog 
50, je bil kar lep očutek, da si 
zmagal." 

TEDNIK: Si tudi že, ko si pisal 
ta dramski tekst, imel v mislih 
kakšno priznanje? 

Z. Kodrič: "Mislim sem, da bo 
največje priznanje, če mi ga bodo 
uprizorili v ljubljanski Drami 
oziroma v katerem drugem gleda-
lišču. Pišeš zato, da bi ti tekst 
uprizorili, ciljaš pa na najvišjo 
možno kvaliteto, ker je to tekst, 
ki je pisan za veliko gledališče, za 
velike igralce, za velik oder. 
Skratka, imel sem dober občutek. 
Mislil sem, da bo najprej igra zag-
ledala luč sveta na odru, šele po-
tem pa bo prišla kakšna nagrada." 

TEDNIK: O čem govori tekst 
tvoje nagrajene drame, ki ima 
naslov Vlak čez jezero, in koliko 
ima povezave z današnjim tren-
utkom? 

Z. Kodrič: "Tekst ima veliko 
zveze z današnjim časom. V bist-
vu preslikava neko obdobje iz 
leta 1928, kjer se je dogajalo pri-
bližno enako kot sedaj. Ljudje so 
ogromno potovali, izumili so ra-
dio, pričele so se redne letalske 
zveze celo z Ameriko, izpopolnila 
sta se telefon in telegraf. Po-
membno pa je še dvoje: na eni 
strani človek, ki je bil ujet v tisti 
čas in se je spominjal grozodej-
stev prve svetovne vojne, hkrati 
pa so filozofi, sociologi in tudi 
politiki že napovedovali neko 
novo obliko agresije. Konec dvaj-
setih let se je začel razvijati neki 
sindikalizem na Francoskem^ na 
Nemškem pa nacionalizem. Člo-
vek je bil v nekem napetem času, 
tako približno kot je danes. Zgod-
ba pripoveduje o madžarsko-
prekmurskem slikarju, ki se išče, 
ki išče svoj svet in se sprašuje, ali 
je njegova domovina tudi zunaj 
Budimpešte, tudi zunaj Prekmur-
ja. V glavnem gre za zgodbo 
umetnika, ki se bojuje s provinco 
in središčem, išče neko svojo 
umetniško pot." 

TEDNIK: Je v tej zgodbi tudi 
del tvoje poti? 

Z. Kodrič: "Mogoče bi se našel 
kakšen utrinek, ker sem tudi jaz 
ves čas razpet med centrom in 
provinco. Tu kar naprej ali spre-
jemaš ali oddajaš udarce. V glavni 
vlogi Ludvika Lajoša Vrečiča bi 
se lahko našlo tudi nekaj avtobio-
grafskega." 

TEDNIK: Kdaj je tekst nastal? 
Z. Kodrič: "Tekst je začel nasta-

jati pred štirimi, petimi leti. Ni-
sem natančno vedel, ali naj bi 
najprej začel pisati roman ali 
igro. Medtem je nastajala tudi ra-
dijska igra, ki žal ni bila preveč 
dobra. Potem sem se lotil gleda-
liške igre, jo nekako na pol 
končal oziroma naredil osnovni 
sinopsis, deset, petnajst prizorov, 
zatem sem nehal pisati in šele 
pred dvema oziroma enim letom 

sem zgodbo pričel intenzivno 
zaokroževati. Končal sem jo na-
tančno 11. januarja letos in jo ta-
krat tudi oddal na natečaj, ki je 
bil razpisan do 15. januarja." 

TEDNIK: Koliko si že doslej 
napisal? 

Z. Kodrič: "Dva romana sta ob-
javljena, ena pesniška zbirka, pet 
radijskih iger in televizijski sce-
narij v soavtorstvu, uprizorjena je 
bila tudi gledališka igra Vida vi-
dim - to je bilo pred desetimi leti. 
V predalu pa še imam štiri, pet 
dram, ki so bolj ali manj težko 
uprizorljive oziroma na neki 
esperimentalni ravni." 

TEDNIK: Katera zvrst ti je bli-
zu? 

Z. Kodrič: "Nekako se mi zdi, 
da mi je blizu drama, melodrama-
tičnost. Komedije se težko lotim, 
čeprav jo imam napisano, ampak 
komedija je spet drugačen gleda-
liški posel. Zdi se mi, kot da bi se 
moral preobleči v neka druga 
oblačila, če hočeš pisati komedi-
jo. Igre so morda le dokaz, da me 
dramatika zanima. Pekama je 
pustila posledice." 

TEDNIK: Kdaj pišeš? Kdaj je 
tvoj čas za ustvarjalnost? 

Z. Kodrič: "Fragmente, zapiske 
lahko sestavljam ves dan, kadar-
koli, za dlje časa pa lahko sedem 
glede na svojo službo samo v so-
boto ali nedeljo, pa morda kak 
dan popoldan. To je v bistvu ra-
hel hendikep, ker nimam urnika 
kot pisatelji, ki lahko pišejo od 
osme ure zjutraj do petnajste po-
poldan. Jaz tega ne zmorem, ker 
je potrebno opraviti novinarsko 
delo, ki ga strogo ločim od 
književnega." 

TEDNIK: Koliko je v tebi no-
vinarja, koliko književnika? 

Z. Kodrič: "Ne vem, zdi se mi, 
da sem bolj naklonjen literatiu-i, 
čeprav je tudi ta posel potrebno 
profesionalno opravljati. Ko sem 
se pred kratkim pogovarjal z no-
vinarjem Dela Danilom Utenkar-
jem, sem mu čisto odkrito pove-
dal, da se mi zdi, da je moje novi-
narsko delo v vseh oblikah dokaj 
suhoparno, v literaturi pa sem 
malo bolj živahen kot v pisanju 
novinarskih prispevkov. Tuin-
tam se mi že posreči kakšna novi-
narska zgodba. Za tednik 7 D sem 
napisal nekaj posrečenih zgodb, 
pa tudi nekaj dobrih komentarjev 
se mi je zapisalo. Blazno sočnega 
novinarskega jezika pa, mislim, 
da nimam." 

TEDNIK: Koliko na tvoje delo 
vplivata okolje, družina? 

Z. Kodrič: "Okolje zelo, to mo-
ram priznati. Potrebujem veliko 
miru. Družina ni nobena ovira, 
družina je bolj spodbuda, ker sta 
hčerki že tako odrasli, da jima 
lahko kakšne fragmente, pa 
kakšen del drame preberem. 
Družina je že prva kritika, zlasti 
žena in Maja, ki sta že prvi bralki, 
Maja pa včasih tudi že potegne 
kakšno lektorsko črko. Družin-
sko življenje je zunaj literature, 
imam pa v družini pomoč in ra-
zumevanje. Okolje, v katerem 

živim, je kmečko. V njem kričijo 
otroci, lajajo psi, po cesti vozijo 
traktorji, po nebu letala, skratka 
potrebno se je navaditi na vse to, 
da lahko ustvarjaš." 

TEDNIK: Načrti? 
Z. Kodrič: "Zdaj bi rad obiskal 

katero od gledališč, da bi jim po-
nudil ta tekst. Do junija moram 
končati prvo verzijo romama 
Vlak iz Budimpešte, v načrtu 
imam s Ferijem Lainščkom napi-
sati tudi filmski scenarij. Upam, 
da ne bo prišlo kaj vmes." 

TEDNIK: Koliko pa je v tebi 
še ostalo igralca? Včasih, kot 
vemo, si igral v Pekami v 
Ljubljani. 

Z. Kodrič: "Skoraj nič, igranje 
sem popolnoma zanemaril. Edi-
no, kar mi koristi danes, je, da 
vem, kako poteka premikanje na 
odru, kako je glede scene in po-
dobno. Ostala so mi pravila igre, 
igra sama pa me ne zanima niti 
nimalo več. Na odru se ne vidim 
več, ker bi bil smešna karikatu-
ra." 

TEDNIK: Kaj si bil prej, pisa-
telj ali novinar? 

Z. Kodrič: "Najprej sem bil no-
vinar, vsaj po tej profesionalni 
strani, čeprav me je literatura 
spremljala ves čas. Pozneje sem se 
ob novinarju prelevil še v 
književnika oziroma pisatelja." 

TEDNIK: S čim se ukvarjaš, 
ko ne pišeš za časopis, ko ni li-
terarno dejaven? I^e so tvoji 
prosti trenutki? 

Z. Kodrič: "Veliko berem. Na 
tekočem sem z vso novo sloven-
sko literaturo, premoremo veliko 
dobrih avtorjev, ki zelo dobro 
pišejo. V zadnjih petih, desetih 
letih je izšlo veliko fenomenalnih 
knjig. Mislim, da smo lahko po-
nosni na Lainščka, Moroviča, Je-
siha, Svetino, Stegerja ... V Mari-
boru se oblikuje zanimivo novo 
pero Darko Žlebnik, potem sta tu 
še Erika Vovk in Lidija Gačnik 
Gombač, ob njiju tudi Borut 
Gombač, ki postaja eden po-
membnih pisateljev za mladino. 
Skratka veliko imetnih imen 
imamo v naši literarni zgodovini, 
da posebej ne omenjam Jančarja, 
Hienga." 

TEDNIK: Kaj pa te čaka še v 
novinarstvu? 

Z. Kodrič: "Izziv je to, da bi do-
bro pokrival štiri občine, ki jih 
imam po novem. Od prvega ja-
naurja letos sem namreč dopisnik 
iz občin Slovenska Bistrica, Slo-
venske Konjice, Vitanje in Zreče. 
Sedež imam za zdaj še doma, sicer 
pa naj bi ga imel v Slovenski Bi-
strici." 

TEDNIK: Za zaključek pa še 
vprašanje glede romana na In-
ternetu, ki ste ga končali 3 L 
marca? 

Z. Kodrič: "Internet roman je 
nastal zaradi pojava novih elek-
tronskih medijev. V Mariboru 
smo se spomnili, da bi lahko bili 
morda pionirji pri vključevanju 
pisateljske druščine v novi elek-
tronski medij. Zbrali smo dvajset 
pisateljev, ni pa se nam posrečilo 
neposredno javljanje v elektron-
ski medij, zato smo se posluževali 
elektronske pošte in drugih 
oblik. Včeraj smo pisanje romana 
končali. Zadnji je pisal Evald Fli-
sar. Prvi sem bil jaz, pisati pa sem 
začel neko ljubezensko zgodbo o 
dveh brigadirjih iz Nove Gorice. 
Ta ljubezenska zgodba se je po-
tem spremenila v najrazličnejše 
zvrsti. Roman je slika današnjega 
časa. Dogaja se v Hongkongu, 
Stockholmu, Ljubljani, Novi Go-

I rici. Zgodba se lepo drži in upam, 
^ da bo ta internet roman izšel tudi 
j v knjigi." 
j Grumovemu nagrajencu čestita-
j mo tudi iz uredništva, še posebej 
j bivši sodelavci. 
' Majda Goznik 

Grumov nagrajenec književnik in novinar Zdenko Kodrič. 
Foto: M. Ozmec 

Brati ali ne brati 
(je to sploh lahko 
vprašanje?) 

Današnja knjigarnica ima 
zelo trapast naslov, a resnica 
je ta, da minuli teden ali dva 
zares ne bi smela brati ničesar 
drugega razen knjig in literatu-
re, ki so povezane s PETIM 
MEDOBČINSKIM KNJIŽNIM 
KVIZOM. Zavestno sem si le 
zapisovala naslove pravkar iz-
danih knjig, ki jih predstavljajo 
v Književnih listih, Mladini, 
Razgledih in Večerovi čitalnici. 
Seznam zaželenega branja 
sem skrila za dni, ko bom 
lahko v miru brala, kar sploh ni 
bilo lahko, saj grem le stežka 
brez knjige v posteljo. Seveda 
sem s seznama črtala slikani-
ce, te ne vzamejo veliko časa 
in dobre dajejo občutek, kot 
da bi prebrala »pravo« knjigo. 
Kako bi sicer napisala knjigar-
nico, če sploh ne bi brala? 

Poslednji vikend pred kvi-
zom, cvetni, so vremenoslovci 
obetali precej slabo vreme, kar 
je kot nalašč za obilno branje. 
Tudi članica komisije za izved-
bo knjižnega tekmovanja, go-
spa Nada Jurkovič iz Zgodo-
vinskega arhiva, si je na račun 
slabega vremena izposodila 
vse za tekmovanje predpisane 
knjige (Upodobljene besede. 
Kako so nastale ZDA, O treh 
netopirjih. Zgodba o mačku, ki 
je naučil galebko leteti, Drevo 
ima srce. Pravljice za leto in 
dan, Slovenske ljudske pravlji-
ce, Srednjeveški rokopisi), pa 
sem si tudi sama izposodila 
najnovejši najstniški roman 
POUUBI ME! - dvesto sedem-
najst strani, saj to je ravno za 
dva večera. Ampak če bo sla-
bo vreme, lahko berem čez 
dan. In sem si sposodila še 
tristo dvanajst strani zelo hval-
jene uspešnice založbe Vale 
Novak DNEVNIK BRIDGET 
JONES, ki je ravnokar prispela 
tudi v našo knjižnico. Tako. In 
zdaj, ko to pišem, je cvetna ne-
delja proti polnoči in ni bilo 
tako slabo vreme, a sem obe 
knjigi prebrala. In imam slabo 
vest, ker nisem naredila ... pa 

I še kanček tečna sem bila do 
' domačih in obiskov, ki so mo-
I tili moj bralni mir. Tako obe 
; knjigi priporočam tudi vam, 
I dragi bralci Tednikove knjigar-

nice. (Prva je namenjena mla-
dim bralcem, druga pa je za 
odrasle.) 

POULBIME! 
Ta knjiga je izšla pri založbi 

Mladinska knjiga v zbirki Knji-
gožer. Namenjena je učencem 
predmetne stopnje osnovne 
šole in doslej je v njej izšlo se-
demnajst naslovov hranljivih 
zgodb, ki teknejo in ne redijo, 
kakor pravi izdajatelj. V zbirki 
prevladujejo ljubezenske 
zgodbe in kriminalke, štiri pa je 
založnik prištel k shrijivkam. 
Med prve sodi tudi knjiga Pol-
jubi me! avtorja Christiana Bie-
nieka, ki jo je iz nemščine pre-
vedla Vesna Sivec. 

Glavni junak je Axel, petnajst-
letnik, ki pripoveduje zanimivo 
in sočno o rečeh, ki se dogaja-
jo večini fantov njegove staros-
ti. Axel se ne zna približati dek-
letom, še najbolj neumno se 
obnaša pred trenutno izvoljen-
ko svojega srca. Le-to mu 
povzroča tudi zdravstvene 
težave, ki pa se izkažejo ne-
dolžne, čeprav sam razmišlja, 
da ne bo učakal šestnajstega 
rojstnega dne. Tudi njegov de-
dek in stric sta umrla zelo mla-
da za infarktom. Axlov oče je 
začasno brez dela in sinu pri-
pravlja kosila, sicer pa se ne 
zmeni za Axlove težave. Tako 
se vsaj zdi, saj fant pričakuje, 
da se bo vsa družina posvetila 
njegovim problemom. Axel 
spozna, da njegova starša, ki 
se mu zdita blazno zdol-
gočasena, le nista tako brezu-
pen primer. Fantu se posveti-
ta, ko jima sam da za to pri-
ložnost. 

Poljubi me! je roman, ki ga 
bodo mladi brali na dušek. Pri-
poročam pa ga tudi odraslim, 
da bi mlade laže razumeli. 

Liljana Klemenčič 

FILMSKI KOTIČEK 
Zaljublieni Shakespeare 

(Shakespetm-e in love) I 
Neverjetno dobro prirejen scenarij. Izvirna ideja. I 
Odlična igralska zasedba. Komičen vidik resne I 
stvari - še malo, pa lahko govorimo o mojstrovini. I 
Vse to so izgovori, da je oskar za najboljši film ro-1 
mal v roke producentov Zaljubljenega Shakespea-1 
ra. Toda ali bi se Shakespeare zaljubil v nagrajeni I 
film? 
Komedija je osnovana na mladem Willu, ki išče I 
svojo muzo (in jo seveda tudi najde). Vsebina je I 
zelo podobna tisti od "pravega" Romea in Julije, le 
da so nam verzi prihranjeni (le komu niso v šol-
skih dneh povzročali težav?). Filmski prizori so 
seveda tudi zanimivejši od gledaliških (posebej 
ljubezenski, ki so nazorno prikazani). Pa naj še 
kdo reče, da mu je original ljubši... 
Kje dobijo veliki literati navdih za svoja dela? Če 
sodimo po filmu, je pravi vir resnično življenje. 
Toda tako kot vsi vemo, da Agatha Christie ni last-
noročno umorila vseh svojih kriminalnih junakov, 
tako se Shakespeare ni zaljubil v nobeno Juliji po-
dobno gospodično. Resnici na ljubo bi njegovo 
srce prej ukradel zal mladenič kot pa mladenka. 
To pa še ni vse - tudi mladi Julius ni mogel biti 
njegov navdih, saj je motiv Romea in Julie obsta-
jal že dosti prej, preden ga je Shakespeare zapi-
sal. Vrli dramatik torej ne bi dobil oskarja za izvir-
nost, vam pa ne bi ušel tisti za lahkovernost. 
Sami se odločite, ali vam je komedija všeč ali ne. 
Morate pa se strinjati, da filmska industrija potre-
buje novo muzo, če je ta film najboljše, kar je ust-
varila v preteklem letu. 

I Nataša Žuran I 



KULTURA, IZOBRAŽEVANJE 
PTUJ / OBMOČNO SREČANJE OTROŠKIH PLESNIH SKUPIN 

Koraki, skoki in poskoki 
naimlajših plesal€&f 
v četrtek, 18. marca, so se v ptujskem gledališču zbrali mladi 
plesalci, predvsem pa plesalke. Številni publiki so se predsta-
vili v okviru dvodnevnega srečanja gledaliških, lutkovnih in 
plesnih skupin v organizaciji Sklada za ljubiteljske kulturne 
dejavnosti - Območne izpostave Ptuj ter Zveze kulturnih 
društev Ptuj. 

Na vsakoletnem srečanju selek-
tor izbere najboljše plesne točke in 
te se uvrstijo na nadaljnja me-
dobčinska srečanja. Najboljši slo-
venski plesalci in koreografi pa se" 
uvrstijo na državno srečanje 
otroških plesnih skupin "MI-
GAM", ki je vsako leto v di ugem 
delu države. Lani se je to posrečilo 
članicam plesne šole Mambo s ko-
reografijo Božene Krivec "Klov-
ni". 

Selektorica je bila tokrat Mira 
Mijačevič in povedala nam je: "Po 
moji strokovni oceni se kvaliteta 
otroškega plesa pri nas dviga. Prav 
tako je iz leta v leto več plesnih 
skupin. Ponovno sem izbi ja kot 
najboljšo koreografijo Božene Kri-
vec iz Plesne šole Mambo "Čarov-
nice". Skupini se pozna, da obvla-
da tudi elemente plesne tehnike, 
koreografija je dobro prostorsko 
organizirana in razčlenjena. Na 
srečanju je sodelovala tudi 
predšolska skupina iste plesne šole 
pod mentorstvom Zdenke Fajfarič 
s koreografijo "Afi-iška" z lepimi, 
enostavno stiliziranimi kostumi. 
Ritem in izbor gest z elementi afro 
folka sta bila primeren za otroke te 
starosti. Od lanskoletnih skupin se 
je ponovno prijavila OŠ Gorišnica 
s koreografijo "Titanik se potapl-
ja". Plesalo je 25 otrok, ki obiskuje-
jo 2., 3., in 4. razred. Mentorica in 
koreografinja Irena Forštnerič je 
naredila kvalitativen preskok. Ust-

Nevenka GerI, vodja 
območne izpostave Sklada 
za ljubiteljske kulturne dej-
avnosti v Ptuju 
varila je zanimivo kombinacijo 
med koreografiranimi sekvencami 
in improvizacijo. Poudarila bi 
predvsem zanimivo razčlenjen ele; 
ment vode ter lep duet. Iz OŠ 
Juršinci prihaja nova skupina z 
mentorico Damjano Slejko in ple-
sno točko "Jump". Dinamično ko-
reografijo z elementi hip hopa od-
likujejo lepo razčlenjeni koraki, 
skoki in poskoki. V soju odrskih 
luči so prišli do izraza kostumi iz 
črne plastike. Pri nadaljnjem delu 
bi bilo potrebno razgibati prostor-

sko kompozicijo. 
Skupina iz OŠ Sv. J i ^ j ob Ščav-

nici je s koreografijo "Zurajmo vsi" 
in mentorjem Tomom Fekonjo na 
začetku plesne kariere. Množica 
mladih plesalcev, ki se je ob prvem 
srečanju z velikim odrom rahlo 
zmedla, se je na koncu lepo ujela. 
Kriva je bila trema. Čestitka po-
klonu. Čestitke tudi organizatorju 
prireditve. Gledališče je bilo polno 
in gledalci so lepo spremljali doga-
janje na odru. Mislim, da bo pri-
hodnje leto kvaliteta še narasla. 
Srečanje z velikim gledališkim 
odrom z vso opremo je za mlade 
plesalce enkratna izkušnja." 

Pogovarjali smo se tudi z vodjo 
območne izpostave Sklada za lju-
biteljske kulturne dejavnosti v 
Ptuju Nevenko Geii, ki se je v 
preteklosti tudi sama kot mentori-
ca tikvarjala z gledališko in plesno 
ustvarjalnostjo otrok. Kot pozna-
valka tovrstne dejavnosti spodbuja 
njen nadaljnji razvoj. Takole pra-
vi: "Na letošnjem srečanju se je 
predstavilo pet otroških plesnih 
skupin. To je več kot lani, 
p r i k u j e m o pa, da se bo plesna 
dejavnost še bolj razvila. V 
letošnjem šolskem letu poteka se-
minar za mentorje otroških ple-
snih skupin. Vodila ga je Majda 
Fridl, ki že vrsto let deluje kot ple-
sna pedagoginja. Upam, da bo v 
naslednjem letu prijavljenih toliko 
skupin, da bomo lahko organizira-
li samostojno srečanje otroških 
plesnih skupin; tokrat smo jih 
namreč zaradi premajhnega števila 
prijavljenih združili z gleda-
liščniki in lutkarji." 

Majda Fridl 

Lani avgusta, ko smo se po 
počitnicah ponovno srečali v 
šoli, nismo slutili, da so to tvoji 
zadnji dnevi, ki jih boš prežive-
la med nami. Tudi še v začetku 
septembra, ko si hitela s pisan-
jem dnevnikov, za kar smo te 
zaradi tvoje lepe pisave vsako 
leto prosili, se nismo zavedali, 
da ti moči pohajajo, saj nikoli 
nisi odklonila pomoči in sode-
lovanja. Zato nas je toliko bolj 
osupnilo, ko smo komaj nekaj 
dni po začetku pouka izvedeli, 
da si hudo bolna. Žalostni in 
nemočni smo bili v mislih s te-
boj in ti držali pesti, da bi se ti 
zdravstveno stanje izboljšalo. S 
pomladjo, časom, ko narava 
začne risati svojo podobo z naj-
lepšimi barvami, v katerih si ti 
tako uživala, pa nas je pretresla 
novica, da si na pragu petdese-
tega leta omagala. 

V našo šolo si prišla pred skoraj 
25 leti kot mlada učiteljica likovne 
vzgoje. Od takrat pa do septembra 
lani si pustila neizbrisen pečat. 
Nepregledno je število izdelkov, ki 
so jih ob tvojem mentorstvu ustva-
rili učenci mnogih generacij. Na 
šoli ni bilo prireditve, kjer ne bi 
bila prepoznavna sled tvojih za-
niisli in izdelkov, ni bilo šolskega 
glasila, ki ga ne bi pomagala obli-
kovati. Ob vsaki valeti smo z 
nestrpnostjo pričakovali, česa se 
boš tokrat sponmila, in vedno zno-
va si nas presenetila Šolo si skupaj 
2 učenci predstavljala na številnih 
prireditvah in natečajih, tudi med-
narodnih. Pripravi j ̂ a si likovne 
razstave v šoli in izven nje. Mnoge 
učenci imajo doma priznanja, ki si 
)ih ti napisala, saj si bila v umet-
niški pisavi neprekosljiva. Ostal 
bo tvoj rokopis za več kot 500 
učencev, ki si jih skrbno vpisovala 
j' Zlato knjigo šole. Seznam vsega, 
kar si ustvarila, je še daljši. Ob 
^sem tem pa je najpomembnejše, 

da si bUa topel človek, ki nikoli ni-
komur ne bi storil žalega. Znala si 
le pomagati, rada si se pogovarjala 
o lepih stvareh, težave, ki so te 
kdaj mučile, si zadržala zase. 

Kadar smrt zareže v našo bližino, 
med ljudi, ki jih imamo radi in jih 
spoštujemo, nas vedno ujame ne-
pripravljene in zgrožene. Kadar 
poseže po mladih ljudeh, ki jim ni 
bilo dano povedati in ustvariti vse-
ga, kar je še bilo v njihovih srcih, 
je še toliko huje. Obnemimo, se za-
kopljemo v spomine in pogosto 
ugotovimo, da našim dragim ni-
smo uspeli povedati toliko stvari: 
da jih imamo radi, da spoštujemo 
njihovo delo in da cenimo njihovo 
bližino. Upamo, da si vedela, da 
smo te cenili in imeli radi. Zahval-
jujemo se ti za vse, kar si podarila 
nam in šoli, veliko je tega. 

Draga Anica! 
Tvoja pot je sklenjena, sledi tvo-

jega dela pa bodo še ostale. Počivaj 
v miru. 

Kolektiv OŠ ljudski vrt s 
podružnico Grajena 

PTUJ / POLETNE KULTURNE PRIREDITVE BURIJO DUHOVE 

SpMkarlenle 
r v s i u s f i m f f a l i t o s f 
Ptuju ne gre tudi pri konceptu prireditev, ki naj bi pomemb-
no dopolnjevale turistično ponudbo tega okolja. Tako vsaj 
kažejo prve razprave o poletnih prireditvah ali Festivalu Poe-
tovio, ki naj bi povezal pod skupno streho vse organizatorje 
teh prireditev, da bi našli skupni jezik ob programu še v za-
gotavljanju materialne in druge osnove ter tudi zunanji po-
dobi. Predvsem pa obstaja občutek, da se znotraj organiza-
torjev bije bitka med komercialnim in nekomercialnim vidi-
kom te prireditve. Dejstvo je, da je mesto ob pomanjkanju 
razvojne vizije izgubilo rdečo nit tudi na tem področju. 

Med tistimi, ki imajo slab 
občutek glede ptujskih poletnih 
prireditev, je tudi Ivan Brač, pred-
sednik Društva umetnikov in ustvar-
jalcev Ptuj, ki je v bistvu pred peti-
mi leti na ptujskih ulicah in trgih 
pričelo te prireditve. V začetku res 
sramežljivo, z nastopi pesnikov, 
pozneje pa so se jim pridružili še 
drugi umemiki, tudi iz tujine. 
Društvo, kar je zelo pomembno, si 
je pridobilo visoko zaupanje tudi v 
mednarodni fiindaciji Soros. 

'V tem prostoru in v tem trenut-
ku se ponavlja model dela, ki je ne-
sprejemljiv in deluje protipravno. 
Po kontinuiteti dela, je razvid-
no tudi iz dokumentov, ostaja ne-
sporno dejstvo, da je bilo Društvo 
umetnikov in ustvarjalcev Ptuj tis-
to, ki je pričelo poleme večere, in 
da je to neprekinjeno delalo pet 
let. Pridobilo je zaupanje Sorosa, 
ki je podprl kvalitetoo idejo, ne pa 
spletkarjenja, malomeščanskih lo-
bijev. Pridobiti si to zaupanje ni 
bilo lahko, naše društvo od vseh 
dejavnosti po podpori Sorosa zav-
zema visoko četrto mesto. Zanimi-
vo je, da Društvo imietnikov in 
ustvarjalcev Ptuj, ki združuje zna-
na umetniška imena, priznano zu-
naj mesta, Ptuj pa ga na neki način 
ignorira. S pomočjo Sorosa smo 
dobili račtmalnik, telefon, v mest-
ni občini Ptuj pa zanj niso našli 
niti primernega prostora niti in-
f ras f^ ture . Občina se obnaša ig-
norantsko in blokira tako perspek-
tivno dejavnost, ki odpira medna-
rodno izmenjavo, ki jo financira 
Soros. To je zapiranje okna v svet 
in varovanje nekega malega sveta. 

slepega čevesa, kozmosa med Dra-
vo in Dravinjo. Poleg vseh refer-
enc je neverjetno, da lokalna skup-
nost ni dala najmanjše možnosti 
niti meni niti društvu. Res pa je, 
da se "kultura" izraža skozi raz-
lične načine. Škoda, ker bi to okol-
je lahko bilo znano po drugih atri-
butih! 

Ko smo lani festival zaključili z 
dobrimi referencami in tudi me-
dijsko podporo, sem bil prepričan, 
da po petih letih dela prihaja tudi 
neke vrste plačilo za vse, zaupanje 
tega prostora, a ga žal ni, zato je 
meni postalo nerodno namesto tis-
tim, la bi jim moralo biti. Čeprav 
društvo ne podpira komercialnega 
procesa v teh prireditvah, smo lani 
nudili streho Francu Mlakarju, ki 
je organiziral izjemen koncert treh 
tenorjev. Pri tem nas je vodilo 

predvsem to, da je vloga društva, 
da odpira možnosti delovanja v 
prostoru, ki so v splošnem interesu 
mesta in imajo za seboj kvalitetno 
delo, reference. Takim je društvo 
vedno pripravljeno ponuditi za-
vetje. Etugi so mu zaprli vrata, mi 
smo mu jih odprli; d ^ e s sem bolj 
kot kdaj koli prepričan, da smo 
ravnali pravilno. Res pa je, da 
društvo ni dejavnik, preko katere-
ga bi se uveljavili različni interesi, 
prostovoljno združuje ali raz-
družuje svoje interese v korist ust-
varjalnega procesa. Dela in realiza-
cije društva, ki je evidentno, pa si 
ne more nihče prisvajati. Vse, kar 
smo doslej naredili, smo naredili 
sami, z izjemnimi napori vseh čla-
nov, s podporo Sorosa, najmanj pa 
je pri vsem tem imela mesma 
občina Ruj . Zato postavljam upra-
vičeno vprašanje, od kod občini 
pravica, da deli tujo intelektualno 
lastnino, ki je ni podpirala niti 
idejno niti materialno. Vprašanje 
je, kako bo sedaj reagiral Soros gle-
de na njegov dosedanji prispevek. 
Zadeve niso tako nedolžne, kot se 
zdijo na prvi pogled. Društvo 
umetnikov in ustvarjalcev Ptuj se 
kategorično distancira od vseh 
spletkarjenj, ki smo jim v tem tre-
nutku priče v Ptuju glede poletnih 
prireditev, obenem pa ne dovolju-
je, da si nekdo prisvaja njegovo 
delo in ideje. Vse dosedanje raz-
prave o tem so nemoralne in v ne-
kem pogledu tudi protipravne," je 
povedal Ivan Brač. 

Ptujske poletne prireditve so se-
daj v rokah nekaterih političnih in 
ekonomskih lobijev moči, 
Društvo umemikov in ustvarjal-
cev Ptuj so enostavno odrinili in 
mu sploh niso dali možnosti, da bi 
povedalo svoje, pa čeprav je pred 
petimi leti začelo poletne večere in 
čeprav so tudi za letos pravočasno 
oddali program dela. Streho nad 
prireditvami naj da tisti, ki bo 
prvenstveno ščitil ustvarjalnost, 
poudarja Ivan Brač. 

MG 

PTUJ / ZANIMIVA "AKCIJA V SOLSKEM CENTRU 

Kaj nam pomeni zdravje? Ali je zdravje naša najpomemb-
nejša vrednota? Ali je zdra\je morda problem? Ali bi morali 
zdravju posvetiti več pozornosti vlada, raziskovalci, javnost, 
vsak posameznik? Kdo je odgovoren za zdravje? Ali lahko za 
zdra\je kaj naredimo v šolstvu? 

Zdravje je v resnici problem. 
Ljudje nismo tako zdravi, kot bi si 
želeli biti, in zdravstvo še vedno 
nima čudežnih odgovorov za vsa-
ko bolezen. Mnogo jih umre prek-
malu ter zaradi vzroka, ki bi se ga 

dalo preprečiti (alkohol, nikotin 
...). Tako [e pred štirinajstimi dne-
vi v avli Šolskega centra potekala 
akcija Zdrava menjava, v katero so 
bile vključene Ekonomska, Elek-
tro in Strojna šola. Namen akcije 
je bil, da bi dijaki, ki uživajo alko-
hol, nikotin in podobne reči, men-
jali te stvari za predmete (dežniki, 
kape, majice), Id ponazarjajo zdra-
vo življenje. 

Akcija je sodila v okvir projekta 
zdravih šol, ta pa je stekel ob pod-
pori ministrstva za šolstvo in šport 

ter ministrstva za zdravstvo ob so-
delovanju lokalnih skupnosti; po-
teka že od leta 1993 ̂ d nadzorom 
Inštituta za varovanje zdravja RS. 
Šole sodelujejo v okviru Evropske 
mreže zdravih šol in na ta način 
promovirajo zdravje kot odločujoč 
dejanik v našem življenju. 

Ovrednotenje projekta ob zakl-
jučku poskusnega obdobja je p(> 
kazalo, da se je izboljšala komuni-
kacija in sodelovanje med učenci, 
učitelji in starši, boljši pa so tudi 
medsebojni odnosi. Vzpodbud-
nejše okolje vpliva na večjo moti-
vacijo in učne reztiltate. Učenci, 
učitelji in starši, projektni tim na 
šolah in zdravstveni timi, ki so so-
delovali pri projektu, so projekt 
prav dobro ocenili. 

Milan Krajnc 

Prostor, kjer so lahko učenci menjali "slabo" za "dobro". 
Foto: Nini 

MARIBOR / ZAVOD ZA IZOBRAŽEVANJE 

Bona znanja 
v preteklem mesecu so v zavodu za izo-

braževanje Doba praznovali tretji "rojstni dan" 
borze znanja. Ideja zanjo izvira iz ZDA, projekt 
pa so za slovenske razmere razvili na Andra-
goškem centru RS. Danes imamo pet sester bor-
ze znanja: v Ljubljani (6 let), Mariboru (3), No-
vem mestu (2,5), Slovenj Gradcu (1,5) in Izoli (pol 
leta). 

Borza znanja je informacijsko središče, kjer se 
zbirajo, urejajo in posredujejo podatki o ljudeh, ki 
neko znanje imajo, in tistih, ki ga iščejo. Komtmi-
kacija poteka večinoma po telefonu (22 33 71). In-
formacije o tem, katero znanje ljudje iščejo ali ga 
ponujajo, so na voljo v nekaterih sredstvih javnega 
obveščanja, med drugim tudi na intemetu 
(www.doba.si). 

Izkušnje iz prakse in raziskave na področju izo-
braževanja odraslih vse bolj potrjujejo tezo, da se 
učimo vse življenje in da je permanentnost učenja 
in izobraževanja pogoj za zadovoljstvo posamezni-
ka in razvoj celotne družbe. Pri tem je izjemno po-

membno, kako se znanje prenaša iz enega vira na 
drugega, saj je od načina prenašanja odvisna tudi 
njegova uporaba. 

Prepogosto se nam vsiljuje razmišlanje, da je 
učenje in pridobivanje znanja (kakršnegakoli) po-
vezanega s sedenjem v šolski klopi. Če stvar pogle-
damo z druge strani, pa kaj kmalu ugotovimo, da 
smo se mnogih spretnosti in spoznanj naučili čisto 
slučajno, v sodelovanju z znanci, prijatelji, sodelav-
ci, sorodniki ali z nekom, ki smo ga po naključju 
srečali. Velika vrednost takep znanja je, da ga 
ohranimo za "vedno", ker je prišlo spontano. Da bi 
ljudem ponudili več možnosti, da srečajo in spoz-
najo ljudi, ki jim lahko posredujejo neko znanje, je 
bila ustanovljena borza znanja. 

Kako poteka iskanje znanja? Pokličete telefonsko 
številko borze znanja v Mariboru (22 33 71), poves-
te nekaj svojih podatkov, in že ste član borze znan-
ja. Povest^ kaj vas zanima oz. kaj lahko nudite v 
borzi znanja, pa vam povedo, komu lahko pomaga-
te oz. kdo lahko pomaga vam. Posredovanje infor-
macij je brezplačno. 

Veliko sreče pri iskanju znanja in naj vam 
uspešno koristi v vašem življenju. 

Milan Krajnc 

http://www.doba.si
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PRAZNIKI MED ZIMO IN POMLADJO 

Velika noi - zmaga svetlobe nad temo, toplote nad mrazom 
v današnjem sestavku bomo naredili lirateli sprehod med 
pra/niki, ki se zvrstijo od pepelnične srede do velike noči. 
Glavne poudarke bomo dali cvetni nedelji, velikemu tednu, ve-
likonočnemu žegnu, pirhom ali pisankam ter veliki noči. 

Navada je bila, da so ljudje v 
prejšnjih časih, mnogokje še 
tudi danes, v pričakovanju veli-
ke noči, največjega in najsta-
rejšega krščanskega praznika, 
opravljali v cvetnem tednu, če bi 
se izrazili v jeziku današnjega 
časa, "čistilne akcije". Do velike 
noči je moralo biti vse očedeno 
in urejeno, od polj, kjer so že op-
ravljali prva spomladanska dela, 
okoli hiš in gospodarskih poslo-
pij do travnikov in sadovnjakov. 
Se posebej so skrbeli, tudi tisti 
najrevnejši, da so prebelili in 
drugače očistili notranjščino in 
zunanjščino hiš in jih temeljito 
prevetrili vse navlake, ki se je 
nabrala preko zime. Svoj čas so 
ljudje v cvetnem tednu v naših 
krajih na splošno prali in sušili 
tudi cerkveno perilo. Celo pre-
govori govorijo o tem, da 
kakršno je vreme na cvetni te-
den, ko se pere in suši cerkveno 
perilo, tako bo, ko se bo seno 
sušilo. Na cvetni petek, ko godu-
je Žalostna Mati Božja, mnogok-
je tudi presajajo lončnice. 

CVETNA 
NEDELJA IN 
CVETNE 
BUTARE 

Spomin Kristusovega vhoda v 
Jeruzalem, ko je, jahaje na oslici, 
kot poroča evangehj, doživel 
navdušen sprejem množice, je 
cerkev praznovala že od nekdaj 

na moč slovesno. Ni ga slo-
venskega kraja, kjer na cvetno 
nedeljo ne bi nosili k blagoslovu 
snopov in šopov spomladanske-
ga zelenja v spomin na palmove 
veje, ki so jih po evangeljskem 
izročilu v Jeruzalemu lomili in 
polagali pred prihajajočim Kris-
tusom na oslu. To je sicer stara 
krščanska šega, izpričana že v 
devetem stoletju, je pa v Evropi 
prekrila verjetno neko starejše, 
predkrščansko obredje okoli ne-
katerih vrst "svetega" rastlinja" -
dreves, grmov, zelišč in cvetlic, 
ki naj bi pospeševali rast, 
plodnost, odganjali zle čare in 
bolezen, varovali pred strelo in 
drugimi ujmami. To vlogo je 
prevzel "žegnani les" kot zakra-
ment: z močjo cerkvenih blago-
slovov naj ubrani vsega hudega 
stvari in reči, ki pridejo z njim v 
dotik. Povsem človeško je, da je 
bilo tudi pri tem veliko bahavos-
ti in objestnega tekmovanja. 
Skromni šopki in oljčne vejice 
meščanov se niso mogli kosati z 
zajetnimi in težkimi butarami 
na kmetih, ki so jih morali po-
gosto nesti v cerkev celo z na-
ramnicami. Vse to je bilo 
povsem razumljivo, saj so 
meščani po prihodu domov 
oljčno vejico zataknili za razpelo 
ali kam drugam in je potem sko-
rajda niso več potrebovali, na 
kmetih pa je bilo povsem dru-
gače. Kmet je butaro razdrl in 
"žegnani les" razdelil na nešteto 
krajev, kjer naj mu varuje imetje 
in pridelek, ter ga shranil za 
mnogotere potrebe doma: od bo-
lezni, ki naj jo ozdravi, do hude 
ure, ki naj jo prežene. Zanimivo 
je tudi to, da ti snopi prvotno 
niso bili samo sveženj spomla-
danskega šib j a in cvetja, temveč 
je na njih viselo tudi pecivo, ki je 
imelo celo večji pomen kot šib je 
in cvetje, a ga danes, z izjemo 
gornje Savinjske doline, na snop 
ne obešajo več. Zanimivo pa je. 

da je ravno od tega peciva butara 
v različnih krajih dobila ime, saj 
je bilo prvotno to pecivo najsta-
rejša oblika kruha, pripravljena 
iz nekakšnega "presnega" testa 
(presnec). Na snop so ponekod 
obešali tudi pomaranče ali jabol-
ka. 

Priprava snopov je bila in je še 
vedno resno opravilo, nošnja v 
cerkev pa veselje in ponos mla-
dine, ki pa ob tem ne more zata-
jiti svoje razposajenosti. Zanimi-
vo je tudi, da v posameznih slo-
venskih pokrajinah ob obvez-
nem lesu (to naj bila vrbovina 
(ibovina), cvetoči dren, brinje, 
čremsa, metrika, pušpan, bršljan 
in tudi cipresa) dodajo še kaj 
čisto lokalnega: v Halozah nekaj 
trsov, ki so jih še pred sončnim 

vzhodom urezali na "vincekovo". 
Ob vsem pa so butare ali presne-
ci okrašeni še z raznimi slovens-
kimi trakovi, kar je imelo v dobi 
nemčurstva pri nas pred prvo 
vojno tudi svoj narodnostni po-
men. Dosti presnecov, še posebej 
v današnjem času, ko je tekmo-
valni duh tudi na tem področju 
zelo razvit, je tako visokih, da jih 
ne morejo spraviti skozi cerkve-
na vrata. Ker pa je vmes tudi kaj 
nevoščljivosti, morajo fantje te 
svoje presnece velikane pred cer-
kvenimi vrati stražiti, da jim 
konkurenca ne bi česa pokvarila. 

VELIKI TEDEN 
Ko je cvetna nedelja mimo in 

se začne veliki teden, se ljudje 
drže večinoma doma in se 

pripravljajo na velikonočne 
praznike. Prvi trije dnevi so še 
kar delavniški, veliko bolj umir-
jeno pa začne utripati življenje 
šele od velike srede dalje, ko se 
ponekod že začnejo postiti. Ob 
tem v hiši in okoli nje opravljajo 
še zadnja spomladanska 
očiščevalčna opravila, preden se 
prične dolgotrajno poljsko delo. 
Za hišo pride na vrsto vrtiček ob 
poti, ki ga ja treba prekopati, 
vsejati cvetlice in prvo povrtni-
no. Nekatera opravila na polju, v 
sadovnjaku in vinogradu je po 
stari navadi dobro opraviti prav 
v velikem tednu. Ko je vse to op-
ravljeno, se začnejo tista najlepša 
praznična opravila: peka in 
kuha velikonočnih jedi. Po-
dobno kot smo že omenili za 
božič, tudi sedaj vse naokoli diši 
po dobrotah, ki jih obilno 
pripravljajo za veliko noč. 

Še pred prvo vojno je bila veli-
ka noč važen mejnik tudfza fan-
tiče, ki so po tedanji šegi tekali 
naokoli še v krilcih. Za veliko 
sredo, ko je bilo treba iti ragljat, 
so tisti, ki so bili že večji, dobili 
prve hlače, vendar so jih nosili le 
toliko, da so se pokazali z njimi, 
ko je bilo potrebno "boga 
strašiti", in že jih je mati spravi-
la; zares so jih smeli obleči šele 
na veliko noč. 

Cerkvena odločba iz leta 1956 o 
prenovljenem praznovanju veh-
kega tedna in velike noči ni po-
segla samo v cerkveno bo-
goslužje, ampak tudi v stare, 
trdno zakoreninjene šege in na-
vade, zlasti "svetega tridnevja" in 
velike noči. Tako postavijo po 
župnijskih cerkvah na veliko 
sredo "Božji grob", ki navadno 
najde svoje mesto v stranski ka-
peli. Večina cerkva hrani zanj 
posebne poslikane kulise, s 
pomočjo katerih ga potem dokaj 
nazorno postavijo. Seveda pa ob 
njem ne sme manjkati raznega 
živega zelenja. 

Odločba o prenovljenem praz-
novanju velikega tedna je pre-
maknila tudi slovesno mašo veli-
kega četrtka na večer pred peto 
in osmo uro, kar je dokaj priza-

delo stari red in stare navade. Po 
starem je dopoldne vse, kar ni 
moglo k službi božji, čakalo, da 
zapoje farni zvon. Oglasil se je, 
ko je duhovnik pred oltarjem za-
pel slovesno "glorijo". Nato je 
zvon utihnil za tri dni, do sobo-
te. Z njim vred so utihnili v cer-
kvi tudi vsi zvonci in zvončki, 
utihnile so tudi orgle in se niso 
več oglasile do glorije na veliko 
soboto. Ljudska govorica je me-
nila, da po gloriji na veliki četr-
tek zavežejo orgle, zvonovi pa 
odlete v Rim na božjo pot ali k 
svetemu očetu po blagoslov, vrvi 
pa ostanejo same v zvoniku. Se-
veda morajo verniki na veliki 
četrtek opraviti še nekatere 
zadnje pobožnosti pred veliko 
nočjo, med drugim tudi spoved. 
Na veliki četrtek gredo verniki 
obiskovati Božji grob, ki je še 
posebej za otroke zaradi raz-
košne razsvetljave prava paša za 
oči. 

Veliki četrtek je dan, ko pone-
kod na Slovenskem razdrejo 
presnec, ga osmukajo in zelenje s 
soljo dajo živini. Med Muro in 
Dravo je bil tudi običaj, da so na 
veliki četrtek nabirali koprive in 
jih zatikali za streho, da v hišo 
ne bi treščilo. Veliki četrtek je 
tudi dan za veliko peko, namen-
jeno praznikom. Ta dan pa je 
tudi spomin na poslednjo ali 
zadnjo večerjo, imenovano tudi 
Gospodov obed. Ljudski prego-
vor pravi: Če na veliki četrtek 
sije sonce, se v letu dobro suši 
seno. 

Veliki petek je edini dan v letu, 
ko v cerkvi ni maše. Oltar je brez 
okrasja. Samo dve sveči sta ostali 
na njem. Tabernakelj je odprt in 
prazen, pod njim je v temno 
tančico zagrnjen križ. Veliki pe-
tek je dan žalosti: umrl je Kris-
tus Odrešenik. Vendar pa se ve-
likega petka drži veliko raznih 
šeg in navad, ta dan pa je na Slo-
venskem najstrožji postni dan. V 
Prekmurju so ta dan prišli na 
mizo samo "klojci" (krhlji) in 
fižol, v Slovenskih goricah "ol-
jen" fižol in malo kruha, zvečer 
pa so jedli mlečno juho. V okoli-
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ci Siudenic (pri Poljčanah) so 
šele opoldne kot zajtrk in obed 
2aučili eno samo jed - droben to-
pel bob, nanj so nalili malo kisa 
in nič olja, samo hren, ki naj bi 
bil spomin Kristusovega bridke-
ga trpljenja, so potresli po vrhu. 
>Ja Jezerskem pa je bila navada, 
da so na veliki petek ali v soboto 
(drugod so to storili na veliko-
nočni ponedeljek) botri obdarili 
svoje krščence ali birmance. Svoj 
čas je vsak dobil potičko, nekaj 
peciva, jabolk ali pomaranč, ne-
kaj bonbonov in vsaj en kos 
oblačila. Danes nekdanje 
skromnosti ni več in darila so 
vse bolj bogata. 

Tudi v zvezi z velikim petkom 
je vrsta vremenskih prerokov, 
vsi pa se ujemajo v tem, da ta dan 
ne sme biti dežja. 

Velikonočne šege se začnejo na 
veliko soboto tisti trenutek, ko 
se z zvonika oglasijo zvonovi, ki 
so se po ljudskem verovanju 
vrnili iz Rima. Na veliko soboto 
blagoslovijo ogenj in vodo, kar 
opravijo zjutraj. Med pomem-
bna opravila tega dne sodi tudi 
blagoslov prazničnih jedi, ki ga 
ponavadi opravijo v zgodnjepo-
poldanskem času. Nesti jedila k 
žegnu je bilo čisto žensko opra-
vilo, sočasno pa vsesplošno tek-
movanje, katera ima lepši in 
večji jerbas, kakšno obleko ima 
in podobno. Lahko samo 
rečemo: lepi so bili tisti časi, žal 
danes ljudje vse to preveč po-
enostavijo. Ko je tudi to opravilo 
urejeno, se prične tisti nadvse 
prijetni praznični sobotni popol-
dan, ves v veselem pričakovanju. 
V kotu hiše je čakal jerbas, poln 
zapeljivo dišečih jedi, ki so mar-
sikoga mikale, vendar so na tisto 
najslajše morali počakati na 
nedeljsko jutro. Matere so 

najmlajše oblekle in šle molit k 
Božjemu grobu, drugi so čakali 
večernega vstajenja, ki se je 
udomačilo v mnogih krajih. So 
pa ta čas izrabili fantje in hodili 
k dekletom v vas po pisanke. Za 
pisanko ali pirh se je fant od-
dolžil dekletu s pomarančo, lepo 
ozaljšano z umetnim cvetjem, 
zraven pa je bil listek, kjer je bilo 
napisano tisto, kar je fantom 
ponavadi šlo težko iz jezika. Za 
vzhodni in severni rob slo-
venskega ozemlja so značilni 
tudi velikonočni ognji, ki jih 
drugod na Slovenskem ne 
poznajo. Zagoreli so na veliko 
soboto zvečer v mraku, ponekod 
pa šele ponoči s sobote na nedel-
jo. Ti ognji so imeli kot marsika-
tero drugo pravilo v tem času 
svoj simbolni pomen. Tako so 
na Štajerskem menili, da kamor 
seže dim od "viizmenice", do tja 
ni kuge, pa tudi mraz tam ne bo 
škodil rastlinju. "Viizemnice" ali 
"viizenice" poznajo tudi v Halo-
zah. Tu v ta namen naložijo 
kupe rožja, ki je bilo nabrano pri 
obrezovanju vinske trte. Med 
kurjenjem streljajo, igrajo, poje-
jo in skačejo preko ognja. V Prle-
kiji in na Dravskem polju 
naložijo kupe šibja in dračja na 
njivah in jih razvršajo v obliki 
križa, monštrance ali pa kar v 
ravni vrsti. Medtem ko kurijo 
"viizemnice", v zadnjem času v 
soboto zvečer, jih v prejšnjih 
časih pred polnočjo niso smeli 
zakuriti. Velikonočni kres je bil 
nekaj svetega, saj so nekoč ob 
tem ognju stali odkritih glav in 
peli lepe pobožne velikonočne 
pesmi. Vselej so pokali možnarji, 
ki so budili odrasle, da so vstali, 
še preden je v fari zazvonilo jut-
ranjico, ki je vabila k rani maši. 

Tudi praznično pokanje je 
imelo svoj pomen, saj so menili, 
da tako odganjajo zle duhove, ki 
bi ljudem utegnili škoditi. Pri 
krščanstvu naj bi pokanje pome-
nilo tudi potres ob Kristusovi 
smrti. 

VELIKA NOČ 
Nobenega praznika niso obha-

jali pri nas tako slovesno kakor 
veliko noč. Kresovi po gričih, 
odmevajoče pokanje možnarjev, 
slavnostno pritrkavanje zvonov 
z vseh strani, vse to je pomagalo 
ustvarjati nepopisno praznično 
razpoloženje. Seveda je v vsej 
pobožni zatopljenosti v 
skrivnost krščanskega odrešenja 
vsaj v podzavesti pozvanjala tudi 
pomladna radost prvobitnega 
človeka: svetloba je premagala 
temo, toplota mraz. 

Slovesno vstajensko veliko-
nočno procesijo prirejajo v raz-
nih krajih različno. Svojčas so 
imeli v procesiji vsi v rokah 
goreče sveče. Posebno v jutran-
jem somraku je bil pogled na 
takšno procesijo nekaj posebne-
ga. Tudi hiše, mimo katerih je 
procesija stopala, so imele v ok-
nih rože in sveče. Podeželska 
procesija je ponavadi krenila iz 
vasi tudi med travnike in njive, 
saj ponekod še danes verjamejo, 
da beži hudoba tako daleč vstran 
od hiš, kamor seže glas aleluje. 
Od jutranje maše hitijo ponekod 
domov, kolikor jih noge nesejo, 
kar ima tudi svoj simbolni po-
men, saj velja, da kdor bo prvi 
doma, bo prvi tudi pri delu na 
polju. 

Povsod na Slovenskem je na 
veliko noč zjutraj nâ  mizi 
"žegen" in ne samo na Štajers-
kem - v ptujski okolici, to velja 
tudi drugod, se mora k veliko-

nočnemu žegnu zbrati prav vsa 
družina s posli vred. Kdor bi 
temu nasprotoval, bi veljal za 
grdega posebneža in to bi mu vse 
leto oponašali. Pod dobrotami 
velikonočnega zajtrka se šibi 
miza. Vsega je obilo na njej: 
šunke, klobas, jajc in hrena pa 
seveda potic, belega kruha in še 
česa. Da bi vse skupaj lažje pre-
bavili, popijejo navrh tudi vino, 
celo otroci ga dobijo kakšen 
požirek. Na koncu, kar pa je pri-
nesel moderni čas, pa je še ob-
vezna skodelica kave. Skoraj 
povsod na Slovenskem so žegna 
deležne tudi domače živali, tako 
da vsako živinče, tudi pes, dobi 
kos blagoslovljenega kruha, 
samo mačka ga ni vredna. Praz-
nični dan je po pojmovanju 
našega ljudstva tako velik praz-
nik, da se ta dan ne hodi zdoma. 
Dovoljeno je iti samo v cerkev, 
oče in mati pa lahko gresta na 
polje blagoslovit posevke. 

Veliki noči je sledil veliki 
ponedeljek, ki je bil dan sprostit-
ve. Kot nalašč govori evangelij 
tega dne o poti vstalega Kristusa 
v Emavs. Ljudje so ta dan že ho-
dili od hiše do hiše na obiske in 
tudi na zabavo. Če so šli na izlet, 
so rekli, da gredo v Emavs. Kdor 
pa je bil namenjen na obisk, je 
dejal, da gre po pisanko, kar je v 
tem primeru skupno ime za veli-
konočni dar. Na Štajerskem ve-
rujejo v čarobno moč pisanke. 
Kdor jih dobi vsaj devet, posta-
ne posebno krepak in je po 
mnenju ljudi okoli Sv. Jurija v 
Slovenskih goricah zmerom 
srečen. To je mišljeno, da mora 
pokusiti pisanke vsaj iz devetih 
hiš, potem bo zdrav in bo učakal 
še drugo veliko noč. 

Nekoč je bilo praznovanje veli-
ke noči raztegnjeno še ves-nas-

lednji teden, ki ga imenujemo 
"beli teden", in marsikje na Slo-
venskem je bela nedelja mala ve-
lika noč; slavnostni jedilnik se 
ponovi, samo da jedila niso več 
blagoslovljena. Z belo nedeljo je 
čas velikonočnega praznovanja 
končan. Prerojene, sproščene in 
čile človeške sile se zdaj odzivajo 
klicem narave, ki se odeva v sva-
tovsko spomladansko obleko. 

Še bi lahko pisali o številnih le-
pih starosvetnih navadah in 
šegah ob tem velikem prazniku 
krščanstva, ki kristjane spomin-

ja na Kristusovo smrt in vstajen-
je, vendar je prostor premajhen 
za vse te opise, primerjave, nava-
de in šege, ki jih v slovenskem 
prostoru ne manjka. Mnoge med 
njimi so že pozabljene, mnoge pa 
zaradi lepote in duhovnih 
vrednost ponovno obujamo. 

Vida Topo/ovec 
ViH: 
Dr. Niko Kuret: Praznično leto 

Slovencev 
Damjan J. Ovsec: Velika knjiga 

o praznikih 
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PTUJ / NADAUEVANJE PROJEKTA PROMETNE UREDITVE V 
MESTU 

V peš c o n o l e ofck 
potopnih valmv 
v skladu z novo promefo ureditvijo je v Ptuju pričel poizku-
sno veljati nov prometni režim, po katerem se lahko v peš 
cono (v Krempljevo, Lackovo in del Miklošičeve ulice) z mo-
tornim vozilom pripeljejo le tisti, ki izpolnjujejo pogoje, 
določene v odloku mestne občine. 

Od petka, 19. marca, ko je 
pričel veljati omenjeni promet-
ni režim, sta ob vhodu v peš 
cono nameščena premična hi-
dravlična valja za vožnjo v eno 
ali drugo smer, ki sta ločena s 
prometnim otokom in ju je 
mogoče spustiti le z ustrezno 
magnetno kartico. Zato si mora-
jo upravičenci po omenjenem 
odloku pridobiti ustrezno dov-
oljenje z nalepko, na podlagi 
česar sklenejo s Komunalnim 
podjetjem Ptuj pogodbo za na-
bavo te kartice. Stanovalci, last-
niki lokalov, interventna vozila 
in drugi upravičenci lahko, od-
visno od pogojev, ki jih izpoln-
jujejo, prejmejo nalepko A (zele-
ne barve), B (roža barve), D (ru-
mene barve) in E (oker). Dosta-
va v peš cono je dovoljena le 
med 5. in 9. ter 19. in 22. uro. 

' O M 
Tako je videti te dni vhod v novo ptujsko peš cono. Ko je nas-
tal posnetek, potopni valji žal niso delovali. Foto: M. Ozmec 

SREDISCE OB DRAVI / OBNOVA MAGISTRALNE CESTE 

Glavna cesta skozi Središče 
ob Dravi je v desetih letih za-
radi preobremenjenosti do-
trajala. Magistrata R 354 je 
mednarodnega pomena, po 
njej poteka potniški in to-
vorni promet proti Madžar-
ski in Hrvatski. Trenutno je 
promet oviran zaradi obnove 
cestišča. 

Naročnik del in glavni invest-
itor je državno ministrstvo za 
promet in zveze - direkcija za 
ceste. Martin Habjanič, pred-
sednik sveta krajevne skupnos-
ti, nam je povedal, da urejujejo 
tudi pločnike ter razsvetljavo. 
Investitor je občina Ormož. 
Sočasno polagajo optični kabel 
od Ormoža do Središča ter na-
prej proti Kogu. Tako bodo s 
kabelsko televizijo povezani vsi 
kraji v občini Ormož. 

Za varnost v času obnove so 
dobro poskrbeli z opozorilnimi 

tablami ter semaforjem na 
zoženem cestišču. Zaradi širitve 
ceste je prišlo do negodovanja 
pri prizadetih krajanih. Večjih 
problemov pa ni bilo, saj se vsi 
zavedajo, da bodo z izgradnjo 

pločnikov poskrbeli predvsem 
za varnost otrok. Če ne bo ne-
predvidenih zapietov, bo cesta v 
normalnem voznem stanju v 
drugi polovici maja. 

Majda Fridl 

SVETI JURIJ / LOVCI ZASKRBUENI 

Na občnem zboru lovske družine Sveti Jurj v Slovenskih go-
ricah so sprejeli poročila o delu v minulem letu in razpravl-
jali o nekaterih perečih okoljevarstvenih problemih. 

Med drugim so ocenili, da so 
razmere za poljsko divjad kri-
tične in da je za poljske jerebice 
in fazane malo možnosti za ob-
stoj in preživetje. Plat zvona bi-
jejo tudi za poljskega zajca, zato 
so se strinjali s predlogi, da bi to 
avtohtono divjad zavarovali na 
širšem območju. Sicer pa je na-
mestnih starešine te lovske 
družine Franc Krivec poudaril, 
da so v minulem letu dobro de-
lali in posvečali veliko skrb in 
pozornost prav delu v lovišču in 
uveljavljanju strokovnih 
rešitev. Zal večkrat niso uspeli, 
saj so naleteli tudi na birokrat-
ske ovire nekaterih ustanov, od 
katerih pričakujejo več razume-
vanja za vsakdanje težave, s ka-
terimi se srečujejo lovske orga-
nizacije na terenu. S srnjadjo, ki 
je edina gospodarsko pomemb-
na vrsta in lovcem prinaša tudi 
nekaj dohodka, so gospodarili v 
okviru načrta, vendar so menili, 
da nekoliko preveč mačehov-
sko. Še vedno je namreč preveč 
prepričanja, da je srnjad 
neizčrpen vir dohodka. 

Na društevenem področju so 
nadaljevali urejanje lovskega 
doma in okolice, uredili so hla-
dilnico za divjačino in poskrbeli 
za druge naloge na področju 
strelstva in kinologije. Stanje 
lovskih psov ni ugodno, nujno 
bi potrebovali mlade vodnike. 
Zelo pa so zadovoljni s sodelo-
vanjerri s sosednjimi lovskimi 
družinami v lenarškem lovsko-
gojitvenem bazenu in z nego-
vanjem prijateljskih stikov s po-
brateno družino Predgrad in 
prijateljsko družino Mozirje, je 
še povedal Franc Krivec na 
občnem zboru lovske družine 
Sveti Jurij v Slovenskih goricah. 
Zbora se je udeležil tudi pred-
stavnik Lovske zveze Maribor 
Janez Pešl in med drugim pou-
daril, da je lovstvo pred odločil-
nimi trenutki in da se bo moralo 
v glavah lovcev marsikaj spre-
meniti. Lovstvo je na očeh kri-
tične javnosti, zato so še kako 
pomembna določila novega 
etičnega kodeksa. Zavzel se je za 
enotnost organizacije in za večjo 
kooperativnost lovskih družin. 

ki večkrat zamujajo z različnimi 
poročili, tako da področna zveza 
ne more pravočasno reagirati za 
celotno območje. Govoril je tudi 
o nekaterih odprtih organizacij-
skih vprašanjih in menil, da 
lovska organizacija potrebuje 
spremembe, ki jih bo verjetno 
prinesel tudi novi lovski zakon. 
Tega v tem mandatu Državnega 
zbora verjetno še ne bo. 

Lovci so sprejeli delovni pro-
gram za letos s posebnim pou-
darkom na gojitvenih opravilih 
v lovišču. Načrt odstrela srnjadi 
znaša 90 živali obeh spolov pri-
merne starostne in spolne struk-
ture, zajca in fazana pa bodo v 
glavnem povsem zaščitili. Se-
dem trofejnih srnjakov bodo na-
menili za lovni turizem. Rdeča 
nit razprave je bila skrb za malo 
divjad in za ustvarjanje primer-
nih naravnih pogojev za njeno 
ohranitev. Zavzeli so se tudi za 
uveljavljanje strokovnih rešitev 
in za celovite analize o dejan-
skih vzrokih drastičnega upada-
nja te divjadi. Ob koncu občn-
ega zbora so poslušali še krajše 
poudarke iz vsebine etičnega 
kodeksa slovenskih lovcev. 

M.Toš 

O R M O Ž / OBVOZNICA - POL LETA KASNEJE 

v anketi, objavljeni prejšnji teden, so naključno izbrani pre-
bivalci Ormoža opozorili na številne prometne nesreče ter 
nevarnosti križišča obvoznice in regionalne ceste z neza-
dostno signalizacijo. Na policijski postaji Ormož spremljajo 
promet na obvoznici že od samega začetka. Pogovarjali smo 
se s pomočnikom komandirja Jankom Zadravcem, ki se 
ukvarja s prometno problematiko. Policijska postaja Ormož 
vidi rešitev problema v ureditvi krožnega križišča ali 
križišča s semaforji. 

Povedal nam je, da so do kon-
ca leta zabeležili 26 nesreč na 
obvoznici, od tega v križišču ob-
voznice in regionalne ceste kar 
22. Na srečo smrtnih žrtev ni 
bilo. Dve osebi sta bili huje tele-
sno poškodovani, deset pa lažje. 
V 90 odstotkih je glavni razlog 
nesreč neupoštevanje prometne 
signalizacije predvsem tistih, ki 
se vključujejo v promet z regio-
nalne ceste. Dovoljena hitrost 
na obvoznici je 90 km/h, v 
križišču je zmanjšana na 70 
km/h. 

Zaradi izredno velikega števila 
nesreč so na policijski postaji 
Ormož v drugi polovici novem-
bra opravili temeljito analizo in 
na njeni osnovi podali skupaj z 
inšpekcijo za ceste predlog za 
spremembo prometne signaliza-
cije in sanacijo preglednosti 
križišča. Prav tako so poostrili 
nadzor v križišču, da bi pre-
prečili hujše kršitve - izsiljevan-
ja prednosti. Izvajalci del so 
nato znižali nasip in dvignili ta-
ble pred križiščem in v njem. 
Dodali so tudi svetlobno signa-
lizacijo - utripalke. Po medijij 
(radiu in časopisu) so opozarjali 
voznike na previdnost in 
upoštevanje prometnih predpi-
sov. Akcija je bila uspešna: šte-
vilo nesreč se je bistveno 
zmanjšalo - v septembru, okto-
bru in prvi polovici novembra 
jih je bilo 24, po izpeljani akciji 
pa sta se v mesecu in pol zgodili 
samo še dve, v prvih treh mese-
cih letošnjega leta pa samo pet. 

Policija še vedno poostreno 
spremlja promet na obvoznici 
in izvaja represivne ukrepe 
predvsem zaradi prevelike hi-
trosti in odvzema prednosti. 
Janko Zadravec je dejal, da je 

obvoznica še vedno rahlo kri-
tična točka glede na število nes-
reč in posledice. Strinja se z 
mnenjem naših aketirancev, da 
križišče ni varno urejeno za 
pešce in kolesarje. Zaradi preve-

like hitrosti je problematično 
tudi varno vključevanje traktor-
jev v promet. Rešitev vidijo v 
ureditvi krožnega ali semafori-
ziranega križišča. Realizacija je 
odvisna od naročnika del - Di-
rekcije Republike Slovenije za 
ceste. 

Do takrat voznikom svetujejo, 
naj omejijo hitrost na obvozni-
ci, tisti, ki jo prečkajo, pa naj 
upoštevajo prometno signaliza-
cijo ter se varno vključijo v pro-
met. 

Majda Fridl 

Ormoška obvoznica - posnetek iz zraka. 
Foto arhiv Policijske postaje Ormož 

Do konca lanskega leta je bilo v križišču ormoške obvoznice 
z regionalno cesto 26 nesreč, v prvih treh letošnjih mesecih 
pa pet Foto arhiv Policijske postaje Ormož 

Ustanova dr. Antona Trstenjaka 
Trubarjeva 3,1000 UUBUANA 
I. IZOBRAŽEVANJE IN PROJEKTI 
Na podlagi 20. člena statuta Ustanove dr. Anto-

na Trstenjaka in sklepa uprave z dne 11.2.1999 
štipendijska komisija Ustanc^e dr. /^tona 
Trstenjaka objavlja 

RAZPIS ŠTIPENDIJ IN 
SOFINANCIRANJE 
PROJEKTOV 

za poslovno leto 1999 
v skupni vrednosti 4.800.000 SIT. 
1. Štipendije so namenjene za sofinanciran-

je: 
- podiplomskega študija (specializacija, magis-

terij, doktorat) 
- projektov (znanost, gospodarstvo, kultura, 

šport...) 
2. Za sofinanciranje podiplomskega študija 

in projektov se lahko prijavijo vsi kandidati z 
območja Prieklje, Slovenskih goric in Haloz. 
Nosilci projektov so lahko tudi iz drugih kra-
jev, če je osnovni namen projekta takšen, da 
bo doprinesel k vsesplošnemu razvoju Prleki-
je, Slovenskih goric in Haloz. 

3. Prijava za razpis mora vsebovati: 
- prošnjo (obrazložitev, stroškovnik, višina za-

prošenih sr^stev) 
- kratek življenjepis 
- program študija ali projekta 
- dokazila in reference o dosedanjih študijskih 

in projektnih dejavnostih 
4. Prednost pri dodelitvi sredstev bodo imeli 

kandidati z nadpovprečnimi študijskimi rezultati 
ali višjo stopnjo študija pred nižjo oziroma dela in 
projekti, ki izkazujejo večjo koristnost za nadaljnji 
razvoj in promocijo Priekije, Slovenskih goric in 
Haloz. 

5. Prijavo za razpis s prilogami je potrebno 
oddati najkasneje do 30. aprila 1999 na nas-

lov: USTANOVA DR. ANTONA TRSTENJAKA, 
Trubarjeva 3,1000 Ljubljana (za razpis 1999). 

6. Vse prepozno prispete in nepopolne prošnje 
ne bodo obravnavane. Kandidati, ki bodo prejeli 
sredstva za leto 19^ , bodo o izboru pisno 
obveščeni do 30. junija 1999. 

7. Z vsemi kandidati, ki bodo izbrani na razpi-
su, bodo podpisane pogodbe o sodelovanju in 
pogojih porabe sredstev za leto 1999. 

II. PRIREDITVE 
1. USTANOVA DR. ANTONA TRSTENJAKA 

razpisuje javni natečaj za organizacijo in iz-
vedbo 8. tradicionalnega srečanja Priekov (v 
drugi polovici leta 1999). 

2. Pogoji za organizacijo prireditve: 
- točen naslov organizatorja (lahko jih je več, v 

tem primeru se izbere eden, ki vodi koordinacijo) 
- dokazila o ustrezni registraciji in opravljanju 

dejavnosti 
- urnik in datum prireditve, program (ohranjan-

je prieške identitete in kulture)* 
- predviden stroškovnik prireditve 
- priporočila in reference lokalne skupnosti 

(župan...) 
- zagotovitev promocije in primernega imidža 

Ustanove dr. Antona Trstenjaka 
- podpis poslovnega protokola z Ustanovo dr. 

Antona Trstenjaka 
3. Dodatni pogoji: prireditev mora biti organizi-

rana na primerni varnostni in higienski ravni ter 
na osnovi podjetniškega pristopa (ves ostanek 
dohodka od prireditve ostane organizatorju). 

4. Prijavo za organizacijo prireditve je potrebno 
oddati najkasneje do 30. aprila 1999 na naslov: 
USTANOVA DR. ANTONA TRSTENJAKA, Tru-
barjeva 3,1000 LJubljana (za 8. srečanje). 

Predsednik uprave: 
Mag. Milan Lovrenčič 

Tajnik: 
Dušan Gerlovič, prof. 

Predsednik štipendijske komisije: 
Dr. Anton Hamler 
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JURSINCI / DELAVNI V KRAJEVNI ORGANIZACIJI RDEČEGA KRIŽA 

Poiorni do stareiših, uspešni v lavodajalsim 
v Juršincih je pred leti uspešno delovala krajevna organiza-
cija Rdečega križa, a je potem delo med člani nekoliko 
zamrlo, zmanjšalo se je število krvodajalcev in šele pred tre-
mi leti je skupini Juršinčanov uspelo nekdanji organizaciji 
povrniti sloves. Na novo so jo postavili na noge, se povezali z 
RK na Ptuju ter izpeljali kar nekaj humanitarnih akcij; po-
sebno pozornost so posvetili bolnim, invalidom, ostarelim in 
pomoči potrebnim. Dobra dela so se jim je že obrestovala, 
najaktivnejši krvodajalci pa so za svoje humanost že prejeli 
posebna priznanja in značke. Na nedavnem občnem zboru 
so se zbrali vsi člani juršinske KO RK, ki šteje že blizu 60 
članov. 

Vsako leto juršinski krvodajal-
ci izpeljejo dve akciji, iz leta v 
leto se pri njih število krvodajal-
cev povečuje in na to so v kra-

jevni organizaciji še posebej po-
nosni. Predsednica KO RK Ana 
Čeh, medicinska sestra, zapos-
lena v kardiološki ambulanti dr. 

Janžekoviča na Ptuju, si juršin-
ske občine skoraj več ne more 
predstavljati brez organizacije 
RK, v kateri so samo v zadnjih 
nekaj letih prisluhnili marsika-
teremu občanu. Večkrat na leto, 
še posebej pa ob večjih prazni-
kih, se člani odpravijo obiskat 
ostarele in pomoči potrebne 
občane na domu, kajti zanje pri-
pravijo posebne darilne pakete. 
Cehova pravi, da za obiske nare-
dijo poseben spisek želja in po-
treb in da imajo takih, ki so 
pomoči sočloveka potrebni, iz-
redno dosti. Samo v lanskem 
letu so na domovih obiskali 150 
ostarelih, bolnih in invalidov, 
med katerimi so mnogi osamlje-
ni in zapuščeni, včasih potrebni 
le stiska roke in prijazne besede. 
Pogovor jim včasih pomeni več 
kot paket potrebščin in akcija 
RK Nikoli sami je to dobro po-
kazala. Ljudje so se jim nešteto-
krat zahvalili za dobro delo in 
bili hvaležni, da se je vsaj nekdo 
spomnil nanje. 

Da je delovanje KO RK v 
Juršincih uspešno, priča tudi 
enkrat mesečno merjenje krvne-
ga pritiska v prostorih OS, ki je 
za občane brezplačno in vedno 
bolj obiskano. Čehova ob tem 
pove, da so se ljudje tega že na-
vadili, mnogi pridejo na mer-
jenje zaradi slabega zdravja, vsa-
ko prvo nedeljo v mesecu (po 

deseti maši) pa imajo v Juršin-
cih že rezervirano za uro 
zdravstvene preventive. Tudi 
preko Karitas Ptuj so izpeljali 
akcijo razdeljevanja oblačil, 
pred časom so obiskali juršin-
sko družino Šori, ker se jim je 
rodil deseti otrok, in se z 
majhno pozornostjo spomnili 
nanje. 

LASTNI PROSTORI -
DRAGOCENA 
PRIDOBITEV 

Poleg tega si v zadnjem času 
zelo prizadevajo pri ponovni 
oživitvi podmladka RK na 
osnovni šoli, ki je včasih dobro 
delal; vzpodbuda ravnateljice 
Francke Petrovič jim daje pre-
cej upanja na uspešno delo. 

Denarja imajo v tej humani or-
; ganizaciji vedno premalo; nekaj 
j ga uspejo nabrati s prostovoljni 
I prispevki pri prodaji koledarjev, 
I nekaj pa iz občine in drugih 

prostovoljnih prispevkov. Sicer 
pa jim domača občina veliko po-
maga pri razvoju, saj so nedolgo 
tega v občinski zgradbi dobili 
svoj prostor ter ga že nekoliko 
obnovili (na dokončno prenova 
in opremo še čakajo), zato bo 
delo v krajevni organizaciji ne-
koliko lažje. Po dobro opravlje-
nem delu si vsako leto pri-
voščijo ekskurzijo po Sloveniji. 

V dneh pred materinskim 
praznikom so se spomnili naj-
starejše občanke Marije Jurko-
vič, ki bo maja letos dopolnila 
93 let. Na njenem zdajšnjem 
domu v Gradiščaku 6, kjer živi s 
hčerko Julijano, so jo v imenu 
KO RK obiskale predsednica 
Ana Čeh, podpredsednica Ma-
rija Filipič in članica Ana No-
vak. Marija Jurkovič je resnično 
mama v pravem pomenu bese-
de, saj je rodila kar 15 otrok; 10 
jih še živi. Gospe Marije pa se 
spominjamo izpred dobrih dveh 
let, ko ji je juršinska občina po-

magala napeljati elektriko v 
hišo. 

PRIZNANJA IN ZNAČKE 
KRVODAJALCEM 

Ob 45-letnici krvodajalstva v 
Sloveniji so bili med dobitniki 
priznanja tudi štirje juršinski 
krvodajalci, ki so že velikokrat 
darovali kri in s tem rešili mar-
sikatero življenje. Milan Mun-
da iz Zagorcev je kri daroval 53-
krat, Franc Ratek iz Gabrnika 
46-krat, Slavko Jerebič iz Za-
gorcev 48-krat in Vinko Bru-
men 35-krat. Značke za 5- in 
večkrat darovano kri do konca 
lanskega leta pa so prejeli: Mar-
tin Novak, Anica Roškar, Da-
vorin Šegula, Janez Mesarič, 
Terezija Perša, Franc Petro-
vič, Janez Čuš, Ivan Šegula, 
Feliks Toš, Franc Hrga, Vinko 
Brumen, Franc Toš in Franc 
Ratek. 

T. Mohorko 

Predstavnice Rdečega križa so ob materinskem prazniku 
obiskale najstarejšo občanko, 92-letno Marijo Jurkovič iz 
Gradiščaka 6. Foto: TM 

Dobitniki krvodajalskih priznanj in značk KORD Juršinci za nekajkrat darovano kri. Foto: JOS 

ROGOZNICA / BRIGADIRJI ZA SPOSTOVANJE VREDNOT 
NOB 

Sreianie na domaaii Jožeta Laika 
Odbor Kluba brigadirjev mladinskih delov-

nih brigad in udeležencev mladinskega pros-
tovoljnega dela s ptujskega območja, njegovi 
člani so se sestali prejšnjo soboto, 20. marca, 
v ribiškem domu v Rogoznici, seje pa sta se 
udeležila tudi podžupan mestne občine Ptuj 
Milan Čuček in predstavnik borčevske orga-
nizacije Milan Lacko, je sprejel vsebinsko za-
snovo praznovanja 27. aprila, dneva upora 
proti okupatorju in prvega brigadirskega praz-
nika. 

Skupaj s predstavniki mestne občine, 
območnega odbora ZZB NOV Ptuj in primesmo 
četrtjo Rogoznica so udeleženci v razpravi pouda-
rili pomen in se zavzeli za spoštovanje vseh vred-
not narodnoosvobodilne vojne v letih 1941 do 
1945, osamosvojitvene vojne za Slovenijo leta 
1991, pa tudi za pomen ohranjanja tradicij vrednot 
mladinskega prostovoljnega dela pri obnovi in 
^aditvi naše domovine. Zavzeli so se za ohranjan-
je in nujnost spoštovanja vseh pridobljenih vred-
not v boju za samostojno in svobodno slovensko 
državo. Pri tem so poudarili, da nima nihče pravi-
ce podirati in prestavljati spomenikov zgodovine, 
ki pričajo o junaškem boju slovenskega naroda. 
Opozorili so tudi na odgovornost vseh 15 občin, ki 
so nastale na območju nekdanje ptujske občine, za 
vzdrževanja in varovanja spomenikov NOB, pa 

tudi za dostojno proslavitev 27. aprila, dneva upo-
ra proti okupatorju. 

Sklenili so, da bodo dan upora proti okupatorju 
in prvi praznik brigadirjev proslavili na sam praz-
nični dan, v torek, 27. aprila, na domačiji narodne-
ga heroja Jožeta Lacka v Novi vasi pri Ptuju, kjer 
se bodo zbrali ob 9. uri. Po priložnostnem kultur-
nem programu bodo delegacije, sestavljene iz 
predstavnikov mestne občine Ptuj, ZZB NOV in 
brigadirjev MDB s ptujskega območja, položile 
vence k spominskim obeležjem borcev Slovensko-
goriške čete. V nadaljevanju pa bodo nekdanji bri-
gadirji mladinskih delovnih brigad proslavili svoj 
prvi brigadirski praznik tako, da se bodo podali na 
3. pohod po poteh upora in prostovoljnega dela. Po 
pohodu bo ob 11. uri v gasilskem domu v Kicarju 
sklepna slovesnost obeh praznovanj s tovariškim 
srečanjem. 

Pred praznovanji se bodo v petek, 9. aprila, ob 
16. tu-i sestali v Delavskem domu Franca Kram-
bergerja na delovnem zboru članov kluba brigadir-
jev MDB Ptuj. Na njem bodo obravnavali in spre-
jeli tudi nova pravila kluba, v počastitev dneva 
upora pa bodo naslednji petek, 16. aprila, na skup-
ni delovni akciji očistili okolje spomenikov Slo-
venjegoriške čete v Kicarju, Mostju in na Rogozni-
ci. Vabijo vse, ki mislijo kot oni, da se jim pri-
družijo! 

•OM 

D O R N A V A / LUKARJI OPRAVILI SPOMLADANSKA DELA 

Cbbirfcdir 
člani turistično-etnografskega 

društva Liikari v Domavi so 
prejšnji teden opravili nekaj 
spomladanskih del, značilnih za 
območje, kjer delujejo. V petek 
so tako kot v starih časih posadi-
li čebulček. 

Preden so čebulček posadili, so 
zemljo prebranali. Izkušene 
domačinke so povedale, da je to 
najbolje storiti s konjem, saj je 
traktor pretežak in zemljo preveč 
stepta. Delo je s svojo kobilo opra-
vil Ivan Starčič. Moški so pripra-
vili grede, ženske pa so posadile 
čebulček. Preden bo zrastel v de-
belo čebulo, bo potreboval še veli-
ko nege. Večkrat ga je potrebno 
opleti plevela in tudi "božati". 

V ponedeljek so člani društva, 
učenci in drugi opravili spomla-
dansko čiščenje okolja. 

MS 
Ženske se držijo stare resnice: če hočemo, da bomo imeli de-
t>eli liik, moramo moške skotati 

50 let predan gasilstvu 
Redki so jubileji, kot ga te dni doživlja Franc Paveo iz 
Gerečje vasi, ki so mu na 68. občnem zboru prostovoljnega 
gasilskega društva Gerečja vas izročili posebno priznanje za 
50 let neprekinjenega operativnega dela v gasilstvu. 

Kot je povedal poveljnik 
društva Mirko Zupanič, ima ga-
silstvo v Gerečji vasi bogato tra-
dicijo, saj je med 146 hišami 
skoraj pri vsaki drugi doma vsaj 
en gasilec. Poleg 68 rednih čla-
nov imajo namreč tudi 32 mla-
dincev, zato se ne bojijo, da bi 
gasilstvo zamrlo. Sploh pa ne, 
dokler bodo med njimi tako pri-
zadevni člani, kot je Franc Pa-
veo. 

Ni stvari v gasilstvu, za katero 
Franc ne bi vedel. Kadarkoli je 
izbruhnil požar, je moral za to 
prvi izvedeti prav on, saj je kot 
gospodar vedno sprožil gasilsko 
sireno. In kadar je pred leti vsa-
ko soboto opoldne zatulila sire-
na, so vsi vedeli, da je to France-
vo delo. Čeprav se podaja osme-
mu križu naproti in čeprav je na 
njegovem obrazu pustila svoje 
sledove tudi kidričevska "fabri-
ka", kjer je od leta 1952 služil 
kruh, se še vedno udeležuje vseh 
gasilskih vaj, ki so običajno vsa-
ko prvo nedeljo v mesecu. Zato 
so njegovi gasilski tovariši nanj 
upravičeno ponosni. 

Spomini žal vse bolj bledijo, a 
svojih gasilskih začetkov se 
Franc vedno rad spominja. 25 
let mu je bilo, ko je kot mlade-

nič postal član PGD Gerečja 
vas. Nekaj let je bil gasilec, dol-
ga leta pa je opravljal zahtevne 
deložnosti gospodarja društva, 
zato je bil okoli 200 m oddaljen 
gasilski dom pogosto njegov 
drugi dom. 

Spominja se, kako so dom 
pred leti gradili, ko je bil v njem 
prostor le za eno gasilsko orod-
no vozilo. Spominja se številnih 
delovnih akcij, ko so dom ne-
kajkrat dograjevali in širili. 

Leta 1960 so zgradili dvorano, 
po letu 1980 in 83 pa so zgradih 
še prizidka. In po opravljenem 
delu so se gasilci vedno radi po-
veselili, zato se še posebej rad 
spominja številnih veselic in 
drugih družabnih prireditev, ki 
so jih organizirali. In povsod je 
bil tako ali drugače poleg. 

Sicer pa je gasilstvu predana 
tudi njegova družina, saj sta oba 
sinova, Franc in Stanko, že več 
kot 30 let gasilca. Kljub letom je 
sam še vedno predan gasilski or-
ganizaciji, saj je tudi član uprav-
nega odbora društva. V zahvalo 
za nesebično in humano preda-
nost gasilstvu je Franc Paveo 
prejel že več gasilskih priznanj 
1. in 2. stopnje, ki jih je na 
letošnjem občnem zboru prese-
nečen zaokrožil z jubilejnim 
priznanjem za 50 let operativne-
ga dela v gasilstvu. 

In ker so priznanja v gasilstvu 
edino, kar prejemajo člani za 
svoje humano delo, smo k temu 
primaknili še v Tedniku. Prav 
je, da se zavedamo, da je še veli-
ko dobrih ljudi, ki se razdajajo 
in delajo tudi brez kakršnega 
koli plačila. Zato se šestitkam 
gasilskemu jubilantu Francu 
Paveu pridružujemo tudi mi. 
Iskrena hvala, gospod Franc, v 
imenu vseh, ki ste jim s svojim 
delom pomagali in jim življenje 
obrnili v svetlejšo stran. 

M. Ozmec 

75-letni Franc Paveo je še 
vedno aktiven gasilec. 

Foto: M. Ozmec 



Kulmrski mmimrt 
Velikonoine jedi (H.) 

Na velikonočni mizi ne manjka potic, seveda tistih z najslast-
nejšim orehovim nadevom; pa naj bo še tako kaloričen, s tem 
se te dni pač ne obremenjujemo. Testo za potico pripravljamo 
na podoben način kot za nekoliko zahtevnejše kruhe. Danes 
pripravljamo testo za potice z nekoliko manj jajc, raje jih pol-
nimo z bogatimo nadevi, prav tako pa tudi testo ni toliko slad-
ko, saj pri presladkem testu težko ugotavljamo mile okuse ne-
katerih drugih sestavin. 

Testo za potico pripravimo tako, 
da za 15 kosov vzamemo 2,5 deka-
grama kvasa in ga pristavimo, 
tako da ga raztopimo v toplem 
mleku, ki smo mu dodali žličko 
sladkorja in žličko moke, ter vse 
skupaj postavimo na toplo. Pose-
bej presejemo pol kilograma glad-
ke moke, ji dodamo 8 dekagramov 
sladkorja, 2 rumenjaka, vanilijev 
sladkor, ščepec soli, nastrgano li-
monino lupinico in 2 žlici ruma. 
Vzhajan kvas prilijemo k moki, 
dodajamo postopoma še 2 decili-
tra do 2 decilitra in pol mleka ter 
zagnetemo grobo testo, ki mu do-
damo še 5 dekagramov staljenega 
masa ali margarine. Testo z roko 
ali mešalnikom stepamo tako dol-
go, da postane gladko. Nato ga 
damo vzhajat na toplo in ga^pre-
krijemo s kuhinjskim prtom. 
Vzhajamo ga tako dolgo, da ga je 
enkrat več, kot ga je bilo prvotno. 

Med tem časom pripravimo ore-
hov nadev, tako da zmeljemo 40 
dekagramov orehov, jim dodamo 
10 dekagramov sladkorja, vanili-
jev sladkor, 4 dekagrame masla in 
vse skupaj prelijemo z 2 decilitro-
ma vročega mleka. Nadev ohladi-

mo do mlačnega in mu dodamo 2 
žlici ruma in 2 beljaka. Beljake 
lahko do polovice stolčemo ali 
damo v nadev tekoče. Del orehov 
lahko nadomestite tudi s piškot-
nimi ali kruhovimi drobtinicami. 

Vzhajano testo zvrnemo na do-
bro pomokamo delovno površino 
ali desko in ga razvaljamo centi-
meter na debelo v pravokotno 
obliko. Na testo enakomerno 
namažemo nadev in testo trdno 
zvijemo. Zvito testo prerežemo na 
polovico in ga položimo v dobro 
namazan pekač, ki smo ga potresli 
z ostro moko, in pustimo, da poti-
ca ponovno vzhaja. Zopet jo pusti-
mo, da vzhaja tako dolgo, da na-
raste za enkrat več, kot je je bilo v 
pekaču. Za pekač lahko uporabite 
modela srninega hrbta ali drugi 
primeren pekač. Preden damo po-
tico peč, jo z lesenim nabodalcem 
večkrat prepičimo in premažemo 
z mešanico jajca in mleka. Pečemo 
pri temperaturi 200C pol ure in 
druge pol ure pri temperaniri 
150C. Ko je potica pečena, in če je 
nastala precej trda skorja, jo takoj 
vročo premažite s koščkom mar-
garine ali masla in tako se vam bo 

trda skorja zmehčala. 
Orehov nadev za potico lahko 

izboljšamo še z dodatkom v rumu 
namočenih rozin, lahko bi dodali 
tudi 10 dekagramov medu, za 
boljši okus pa tudi limonino lupi-
nico in mleti cimet. 

Včasih so pogosteje kot danes 
pripravljali za potico medeni na-
dev. Pripravimo ga tako, da vza-
memo svedo vrsto meda, in sicer 
potrebujemo za prej omenjeno 
količino testa 30 do 40 dekagra-
mov cvedičnega meda. Damo ga v 
kuhalno posodo in zavremo. Ta-
koj ko zavre, ga odstavimo in do-
damo 5 dekagramov masla ali 
margarine, 4 dekagrame sladkor-
ja, limonino lupinico, malo mlete-
ga cimeta, 30 dekagramov mletih 
orehov in 2 žlici ruma ter l^do 2 
pesti drobtin in 1 celo jajce. Še to-
pel nadev razporedimo po razval-
janem testu in ^ prav tako kar se 
da na trdno zavijemo; če je nadev 
še nekoliko tekoč, ko ste ga pre-
mazali po testu, po njem potresite 
še drobtine ali mlete orehe. 

Potico z medenim nadevom 
pečemo nekoliko več časa, in sicer 
pol ure pri temperaturi 200C in še 
45 minut pri temperaturi 150 do 
180 C. 

Za te praznike pa bi lahko pri-
pravili še potico z 
rožičevim in ma-
kovim nadevom. 

Nada Pignar, 
učiteljica 
kuharstva 

PRIPRAVLJA M A G . BOJAN S I N K O , SPEC. 
K L I N . P S I H . / NEKATERI DRUGI PROBLEMI 
DUŠEVNEGA ZDRAVJA - 2 1 8 . N A D 

J t o l r o i i , druitna In 
duše¥nQ mdrmfle 

79, nadaljevanje 
Družina 
psihosomatskega 
bolnika -1. nad. 

Nekatere matere iz družin 
hosomatskega bolnika živijo 
pod pritiskom predstav, da je 
njihova dolžnost biti popolna 
mati popoln^a otroka (ker jo 
bodo ljudje drugače obsojali). 
Z^adi tega so te matere ob 
nemod in nepopolnosti telesnih 
fimkcij dojenčka in otroka 
močno prizadete, posebno Še, če 
je ^nskega spoia; materi se zdi, 
da je otrok defekten, in je zato 
nad njim razočarana. Iz tega raz-
loga silijo otroka, da zanika svo-
je sicer povsem normalne tele-
sne potrebe, ali jih preprosto 
prezrejo. Večkrat dajo otroku 
čutiti svoj odpor do zadovolje-
vanja njegovih potreb (npr. ma-
tere, ki so bile same v i^ j eae v 
strahu do vseh oblik nagonskega 
zadovoljevanja, ali pa matere, ki 

so same nebogljene in si v bistvu 
same želijo n^e). 

Vse to seveda ne poteka brez 
tesnobe in občutkov krivde. 
Zato taki materi resnična tele-
sna bolezen otroka pride kot 
naročena. Podzavestno upa, da ji 
sedaj, ko je otrok bolan, nihče ne 
more očitati njegove nepopol-
nosti. Ker so pa te matere nespo-
sobne sprejeti otroka kot celoto, 
pač pa le del njega, pričnejo se-
daj intenzivno komunicirati z 
njim - in sicer prek bolezni, pri 
čem«- upajo, da mu bodo t ^ o 
lažje dale vso svojo ljubezen, 
hkrati pa s svojo skrbjo dokaza-
le, da so vendarle dobre matere. 

Dnige raziskave kažejo, da 
tudi preveč togp razporejene 
spolne vloge vodijo do psihoso-
matskih t^lezni. Strokovnjaki, 
ki so preučevali, zakaj imajo 
moški več bolezni srca in ožilja 
kot Knske, te pa več vrtoglavic, 
slab<Kti in motenj prebave ter 
spanja, so prišli do s^ jučka , da 
je to posledica različne vž^ je 

dečkov in deklic v družini. Med-
tem ko skušajo moški v teku 
življenja po sili izpolniti 
p r i čevan ja okolice, češ moški 
mora biti uspešen, nepopustljiv, 
poln energije, ne sme kazati čus-
tev in podobno, se ženske iz is-
tih razlogov čutijo potisnjene v 
podrejenost, materinskost in ne-
aktivnost Moški, ki želijo 
ustreči ton pričakovanjem in 
biti podobni reklamiranemu 
tipu "super moškega", imajo po 
teh raziskavah 2,2 krat v ^ in-
ferktov kot tisti, ki jim moč in 
prestiž nista pomembna. Podob-
no imajo "super ženske" nekaj-
krat več psihosomatskih težav 
kot druge &nske. Razumljivo je, 
da najdemo tako vzgojo zlasti v 
družinah, kjer starši sami niso 
povsem razčistili s svojo spolno 
identiteto ali niso razvili ustrez-
nih občutkov solidamtKti med 
spoloma. 

Še več o tem pa naslednjič, 
mag. Bojan Šinko 

PISE: ING. MIRAN GLUSIC / ^ V VRTU t V VRTU ^ 

Mrf v pomladnem prebujanju 
Otoplitve v prvih pomladnih dneh so pospešile prebujanje narave iz 
zimskega mirovanja, tako da bodo drevesa nenadoma vzbrstela in 
vzcvetela, pomladni topli dež bo ozelenil trate in vzkalili bodo zgodnji 
posevki vrtnin. V začetnem obdobju vegetacije je vrtnarjeva marljivost 
pri negi vrtnega rastlinja potrebnejša, da bi se to lažje in neovirano 
razvijalo. 

V SADNEM VRTU je mo-
ralo gnojenje z rudninskimi 
gnojili biti opravljeno v pred-

pomladanskem času. Ob drevesih, pri katerih 
snrKD ob zimski rezi opazili, da so v preteklem 
letu dosegla prešibko rast, sed^ v začetku ve-
getacije potrosimo onnejeno količino lahko top-
nega dušičnega gnojila, ki bo pospešilo rast in 
nadomestilo zaostanek. Drevesa namreč ob 
brstenju, začetku listanja in cvetenju potrebuje-
jo največ rastlinskih hranil, da se doseže čim 
boljša olistanost rastline kot pogoj za nadaljnjo 
rast. Na količino cvetenja in rodnost v letošnjem 
letu to gnojenje ne more več vplivati, je pa 
odločilno za njegovo kakovost. Z bujnejsim in 
zdravim razvojem in rastjo listja ter z začetno 
rastjo poganjkov ustvarimo pogoje za ustvar-
janje brstov za naslednjo sezono. 

Predpomladansko škropljenje sadnega drev-
ja bo potrebno opraviti, ko se iz brstov pokažejo 
konice zelenih listov. Takrat se tudi prične pre-
bujati večina vrst sadnih škodljivcev, ki so v tej 
fazi na razne pripravke najobčutljivejši in je 
uspešnost njihovega uničevanja dobra. Če smo 
v preteklem letu dobro spremljali pojave 
škodljivcev in bili pri njihovem zatiranju uspešni, 
sedaj spomladi pr^ledamo vejice ter ugotovi-
nno stanje zalege listnih uši, rdeče pršice, ličink 
ameriškega kaparja ter jatx)lčnega cvetožerja 
(če je nasad v bližini gozda, kjer ta škodljivec 
prezimuje). Če ne ogrožajo nasada, se 
odločimo za rabo manj strupenih ali nestrupe-
nih pripravkov proti sadnim škodljivcem, kot sta 
belo olje ali frutapon v 2- do 3-odstotni koncen-
traciji. Če pa opažamo večjo zalego sadnih 
škodljivcev, pa uporabinno strupene oljne pri-
pravke oleodiazinon v 1-odstotni koncentraciji, 
folidol olje v 0,75-odstotni koncentraciji ali ole-
oultracid 100 EC v 0,5-odstotni koncentraciji. 
Škropivu dodamo enega od fungicidov, ki zava-
rujejo jablane in hruške pred zgodnjimi 
okužbami s škrlupom. 

Pri varstvu sadnega drevja pred okužbami z 
rastlinskimi boleznimi in škodljivci se je pripo-
ročljivo ravnati po napovedih strokovne službe 
za varstvo rastlin, ki napoveduje optimalne roke 
za škropljenje v dnevnem časopisju in po radiu 
ali po telefonskem odzivniku na številki 9823. 

ZELIŠČNI VRT je po svoji uporabnosti in ko-
ristnosti del zelenjavnega, če pa mu znamo dati 
obliko in smotrno razporeditev, pa postane 

okrasni vrt. Po okusu in uporabnosti dišavnice 
in zdravilna zelišča uvrščamo k vrtninam, njiho-
va oblika in cvetje pa poudarjajo značilnost 
okrasnih rastlin. Zelišča so eno-in dvoletne ter 
rastline trajnice; slednje so lahko zelnate ali le-
snate. Ker zelišč po botaničnih lastnostih in gle-
de na uporabno pestrost, nego ter način pride-
lovanja ni mogoče vključevati v kolobar pridelo-
vanja vrtnin, zeliščnemu vrtu namenimo pose-
ben del zemljišča. Oblikujemo ga tako, da ima 
značilnosti okrasnega vrta, in s takšno razpore-
ditvijo rastlinja, ki omogoča pogostejši pristop, 
nego in nabiranje. 

Lovorju in rožarinu namenimo takšno mesto, 
da ju bomo kot zimzeleni trajnici, občutljivi na 
mraz, pozimi lahko premeščali v varovan pros-
tor. Poprovo mesto in meliso lahko posadimo 
tudi z lončki vred, da se korenike ne razrastejo 
preveč. Koreninsko grudo starejšega drobnjaka 
raztrgamo in iz nje naredimo več sadik ter jih 
razsadimo v dobro humozno zemljo na obrob-
ne zeliščne grede. Sivko, ki jo uporabljanno v 
kozmetiki, v zdravilstvu za čaje, njeni vijolični 
cvetovi pa polepšajo šopke in odganjajo molje, 
posadimo v lahka prepustna peščena tla na 
takšno mesto, da jo v jeseni lahko izkopljemo in 
prenesenno v zaprt prostor. 

V ZELENJAVNEM VRTU v aprilu sejemo in 
sadinx) na prosto že večino vrst zelenjavnic. Pri 
posameznih posevkih semena zavarujenno, da 
jih ne pozobljejo ptice, da pravkar kalečih po-
sevkov ne požro bolhači, mladih rastlinic pa ne 
poškodujejo sončni ožigi, nnočni spomladanski 
vetrovi in slane. 

Posevke solate, zelja, kolerabice, cvetače, 
peteršilja, radiča in druge je občasno potrebno 
zalivati. Za zalivanje uporabinno postano vodo, 
ogreto na zračno ali talno toploto. Priporočljivo 
je za zalivanje uporabiti pripravke iz raznih 
posušenih zelišč, nabranih ali pridelanih v pre-
teklem letu, kot so vratič, ognjič, tagetes, presli-
ca, koprive ali rman. Rastline, zalivane z našteti-
mi pripravki, bodo zrastle zdrave in odporne 
proti raznim boleznim in škodljivcem. 

V začetku aprila je tudi primeren čas za sajen-
je hrena. Korene hrena izkopljemo in reznike za 
prst debele korenike brez stranskih korenin po-
sadimo poševno v zemljo v delu vrta, kjer hren 
ne bo motil pridelovanja druge zelenjave. 

Miran Glušič, ing.agr. 

PREJELI S M O 
Odmev 

Življenje je za vsakega izmed nas premagovanje 
vsakodnevnih skrbi in ovir, je kot hoja po majavi 
brvi, čez katero je treba varno stopiti na trdna da. 
Za prijeme trenutke se je potrebno potruditi, si na-
brati novih moči, uživad v lepoti narave in si najti 
duševne hrane za polno, srečno življenje. 

Tudi mi smo prišli čez mosta naproti literarne-
mu večeru v restavraciji Ribič na Ptuju. Že sama 
vožnja proti temu kraju je bila prijetoa - vseskozi 
nas je spremljal pogled na Boč, pokrajina je že pri-
pravljena na sponidadansko delo - polja čakajo. 
Opazili smo, da je tod pokrajina polna "pravih" 
zvončkov, ki se bohavo majejo v spomladanskem 
vetru. Čudovit ptujski grad je bil ožarjen s soncem 
in se je mogočno dvigal nad mestom. Čudovit, 
veličasten pogled! 

Da smo prišli k vam, ni naključje. Spremljali 
smo našo pesnico gospo Virginijo Mehle Majerič, 
ki jo je povabila v goste njena prijateljica gospa Sil-
va Bro^jak, ki je tudi ena izmed občudovalk nje-
ne poezije - čuteče, polne miline in odkritih čus-
tev. Tokrat se je v počastitev dneva žena, 8. marca, 
potrudila za nas in vse druge goste gospa Silva in 
organizirala v restavraciji Ribič večer poezije naše 
pesnice. Toplo in prisrčno ste nas sprejeli. Večer 
smo preživeli v lepem ambientu ob poslušanju pe-
smi iz pesniške zbirke V senci tvojih dreves, ob ka-
terih je vsak izmed nas našel nekaj lepega za svojo 
dušo. Recitatorje so spremljali zvoki citer gospoda 
Petra Napasta in še poglobili čar večera, ki ga je 
lepo povezovala mlada Ana - Barbara Krajnc. Ob-
kroženi smo bili s prijaznimi domačini, počutili 
smo se dobrodošli. Človek takoj občuti pristoost 

gostoljubja, kar velja tudi za osebje gosdšča - res 
prijeten, lepo urejen lokal ob Dravi. Nismo prezrli 
romantičnega pogleda na most in reko. Nepričako-
vano dolgo časa smo se zadržali. Postali smo prija-
telji, naša pesnica je tudi za vas postala Beba, tako 
kot jo imenujemo tudi mi. 

Da so njene besede našle pravo mesto, je povedal 
mdi gospod podžupan mesta Ptuja, ki se je s sopro-
go udeležil proslave v počastitev dneva žena. Prav 
tako se je tudi gospa Silva,organizatorka, prisrčno 
poslovila od nastopajočih in vseh nas. 

V dvorani je bila tudi razstava slik Bebinega 
očeta, akademskega slikarja Karla Rudolfa Mehle-
ta, ki so bile zares vredne ogleda. 

Da je bil večer še lepši, pa so poskrbele tudi vaše 
pevke, ki so s pesmijo počastile praznik, nas pa 
vzpodbudile, da smo vsi skupaj ob spremljavi har-
monikarke Hice iz Celja nazadnje še vsi skupaj za-
peli nekaj domačih, slovenskih pesmi. 

Ne smemo pa prezreti, da smo bili očarani nad 
čudovitim cvetjem, ki so ga prejeli nastopajoči, in 
ročno izdelanimi darili iz emo galerije CELEANA 
iz Celja lastnice gospe Darje Vovk. 

Hitro je minilo, poslovili smo se in po trdnem, z 
lučkami osvetijenem mostu smo se vrnili domov v 
Celje. V nas se je naselilo zadovoljstvo, tiha sreča 
in vsi smo rekli: - čudovit večer! 

Zato - gospa Silva - hvala vam, hvala vsem nasto-
pajočim, hvala vam domačinom za vse! 

Na mostu smo se še enkrat ozrli, zagledali smo z 
žarometi osvedjen grad. Gotovo se bomo še vrnili, 
marsikaj lepega še moramo videti pri vas. Pre-
pričani smo, da mpra biti pri restavraciji Ribič po-
leti pravi raj. To moramo videti - zato NASVI-
DENJE! 

Anica Tofant in druge Celjanke in Celjani 

Krvodafa lc i 
16. MAREC - Sandi Roškar, Pobrežje 146, Slav-
ko Kolar, Zavčeva9, Ruj, Renata Plohi, Stojnci 
57/a, Alojz Vrbnjak, Podgorci 59/a, Marija Jeza, 
PrešaS, Marica Podgoršek, Trdobojci 10, Slavi-
ca Jelen, Kraigherjeva 22, Ptuj, Marija Vodušek, 
Župečja vas 6/a, Mihael Bohanec, Zagorci 53, 
Sr^ko Narat, Trnovec 21, Franc Šegula, Po-
lenšak 17, Milan Bombek, Formin 28/a, Alojz 
Cajnko, Zagrebška 12, Ruj, Jožica Kušar, Nova 
vas 99, Milan Marinič, Kicar 111/a, Stanislav 
Ivančič, Hrastovec 73/a, Valerija Cep-Bele, Do-
brina 22/a, Anton Kelenc, Gorišnica 47, Franc 
Murko, Slovenski trg 10, Ruj, Angela Šalamun, 
Planjsko 19/b, Stanislava Emeršič, Mezgovci 3, 
Danilo Krajnc, Arbajterjeva 7, Ruj, Neza Erja-
vec, Vičava 66, Stanislav Večerič, Paradiž 45, 
Majda Vilčnik, Majšperk 32, Valentin Turnšek, 
Spuhlja 68/b, Boris Spindler, Prerad 40, Franc 
Roškar, Bresnica 15, Dušan CizerI, Destrnik 26, 
Alojz Geč, Pobrežje 39, Konrad Murko, Podvin-
ci 133/b, Anton Medved, Pobrežje 24, Dragica 
Gajšek, Vintarovci 73/a, Anton Kovačec, Muzej-
ski trg 2/a, Ruj, Franjo Bezjak, Arbajterjeva 3, 
Ruj, Danica Šimenko, Krčevina pri Vurbergu, 
Alojz Horvat, Juršinci 77, Stanko Zagoršek, Bu-
kovci 72, Srečko Letonja, Dolena 48, Roman 
Mesarič, Starošince 41/a, Franc Gabrovec. Ul. 
25. maja 19, Ruj, Ivan Karo, Vintarovci 18, Ana 
Cafuta, Vareja 22/b, Jolanda Lesnika, Pečke 
48/a, Franc Cigula, Dornava 141, Božidar No-
terzberg, Stojnci 110, Vida Maroh, Pobrežje 34, 
Samo Kočevar, Dravska 3, Središče ob Dravi, 

Martin Plavčak, Kupčinji Vrh 28, Anton Habja-
nič, Starše 73. 
18. MAREC - Stojan Šprah, Prešernova 32, 
Ruj, Albin VVeingartner Zagorci 65/a, Janez 
Čuš, Gabrnik 20, Anica Čuš, Sakušak 51, Ange-
la Toš, Grlinci 37, Milan Munda, Zagorci 55/a, 
Branko Ferlež, Lackova 7, Kidričevo, Janko Be-
drač, Videm pri Ruju 13/a, Anica Brmež, Sela 
35, Marija Novak, Kukava 1, Franc Toš, (šrlinci 
37, Franc Kovačec, Rotman 4, Daniel Bec, 
Sakušak 24, Feliks Toš, Gabrnik 45, Branko 
Pihler, Podvinci 199/b, Drago Šterbal, Kukava 
44, Jožef Rižnar Bodkovci 38, Stojan Mlakar, 
Kočice 37, Ivan Šegula, Juršinci 48, Mirko Fili-
pič, Sakušak 74, Janez Bedenik, Kočice 25, 
Zvonko Zajšek, Rujska Gora 104/a, Alojz 
Perša, Zagorci 63/a, Davorin Šegula, Bodkovci 
42, Franc Petrovič, Juršinci 19/c, Janko Petek, 
Trubarjeva 9, Ruj, Martin Brec, Volkmerjeva 7, 
Ruj, Irena Tuš, Sakušak 68, Robert Majcen, 
Grlinci 37, Zlatka Herga, Juršinci 4/c, Franc 
Čeh, Juršinci 39, Marija Žmauc, Dragovič 9, 
Drago Jerič, Na hribu 2, Ruj, Franc Ratek, 
Caabrnik 1, Jožica^Caojčič, Rimska ploščad 20, 
Ruj, Anica Jus, Žetale 56, Branko Kovačec, 
Formin 14/a, Milan Šoštarič, Sakušak 64/b, 
Franc Kralj, Rotman 16, Miran Trantura, Savin-
sko 22, Vlado Perhač, Mestni Vrh 7, Slavko Je-
rebič, Zagorci 21, Gorazd Kmetec, Orešje 120, 
Miha Peklar, Zg. Duplek 53/a, Roman Farič, Ra-
belčja vas 23/a, Ivan Strnad, Koračice 47, Silva 
Peklar, Sp. Partinje 18. Franc Fekonja, Hajdoše 
3/d. 



mBBAIEVAHSE 
PTUJ / EKONOMSKA GIMNAZIJA 

Znanje se predstavlja 
"časi vitezov so prešli, za njimi so se začeli časi 
razumnikov, ekonomistov in računarjev.'' 

(Edmund Burke) 
V okvir strokovnih gimnazij sodi tudi program ekonomske 
gimnazije. V ptujskem šolskem centru ga v tem šolskem letu 
izvajajo prvič. Dijakom omogoča, da spoznavajo tudi poslovno 
plat družbe. Zraven vseh splošnih predmetov (slovenski jezik, 
zgodovina, geografija, matematika, biologija, kemija ...) jim 
strokovna predmeta, ki sta specifična ravno za ekonomsko 
gimnazijo, ekonomija in podjetništvo, osvetljujeta probleme 
gospodarjenja z različnih zornih kotov in s tem razvijata tudi 
različna znanja in zmožnosti dijakov. Razvijajo se v razumni-
ke, ekonomiste... 

In kako na življenje v eko-
nomski gimnaziji gledajo tisti, 
ki z njo živijo - profesorji in di-
jaki? O tem smo povprašali 
prof. Darjo Harb, razdeničarko 
1. b razreda ekonomske gimna-
zije (v a oddelku je razdničarka 
prof. Marija Milošič) in neka-
tere dijake. 

Profesorica Darja Harb, di-
plomirana ekonomistka, je po-
vedala: "Živimo v času na pre-
lomu tisočletja, ko prihaja do 
dinamičnega tehnološkega raz-
voja in do intenzivnega povezo-
vanja sveta, do globalizacije 
poslovanja. Vse to vpliva na lju-
di in družbe povsod po svetu. 
Odgovor na izzive tega časa je 
bogatenje znanja in izkušenj, s 
katerimi lahko najdemo prave 
rešitve in si s tem zagotavljamo 
zaželeno blaginjo. Ker se v tem 
času spreminja tudi Slovenija 
in se vključuje v razviti svet, 
kjer je kakovostno znanje 
ključno za povečanje blaginje, 
je cilj ekonomske gimnazije, da 
njeni dijaki v prihodnosti ak-
tivno sodelujejo tudi v teh pro-
cesih. Njihovo vključevanje bo 
s pridobljenim znanjem na eko-
nomski gimnaziji uspešnejše, 
saj bo dijakom znanje, pri-
dobljeno v okviru strokovnih 
predmetov, omogočalo splošno 
razumevanje delovanja tržne 
družbe in lažje vključevanje 
vanjo, ne glede na izbiro na-
daljnjega izobraževanja." 

ŽIVLJENJE NA 
EKONOMSKI GIMNAZIJI 

Janja Pukšič, dijakinja 1. B 
razreda, pa življenje v šoli opi-
suje takole: "Šolsko leto se je ne 
dolgo tega začelo, pa že z veliko 
hitrostjo drvi proti koncu. Le-
tos sem prestopila prag eko-
nomske gimnazije. Prvi dan me 
je bilo zelo strah in nisem vede-
la, kaj lahko pričakujem. Pri 
srcu mi je bilo zelo tesno, sedla 
sem v drugo klop in nemo opa-
zovala neznane obraze, same 
tujce. Ko je prišla v razred raz-
redničarka in nam malo pred-
stavila šolo, sem ugotovila, da 
morda niti ne bo tako slabo, kot 
sem se bala. V naslednjih dneh 
se je moj strah popolnoma raz-
blinil kot meglica na nebu. S 
sošolci smo se že spoprijateljili, 
pa tudi učitelji so bili vsi prijaz-
ni. Zdaj se z nasmeškom oziram 
na prve šolske dni. Še vedno ne 

vem, česa me je bilo pravzaprav 
strah, saj profesorji sploh niso 
pošasti s sedmimi glavami, kot 
sem si to na začetku predstavl-
jala. Z učitelji se dobro razu-
mem, saj so vsi prijazni in nas 
pretirano ne mučijo z raz-
ličnimi preizkusi znanja. Zelo 
so razumevajoči in nam po-
skušajo po svojih močeh poma-
gati do čim boljših ocen - no, 
vsaj nekateri. Kljub prijaznim-
obrazom učiteljev pa na tej šoli 
nekaj pogrešam - izlet. Obljubi-
li so nam ga v juniju in komaj 
čakamo tega dneva. Vem, da se 
moramo veliko učiti, če 
hočemo doseči svoj cilj. Mislim 
, da tudi kakšen dan sprostitve 
lahko prispeva k boljšim oce-
nam. Življenje na ekonomski 
gimnaziji je prijetno. Čeprav se 
moramo veliko učiti, nas spod-
bujajo učitelji s čudežno delu-
jočim nasmehom. Mislim, da so 
naši učitelji najboljši na centru, 
a hkrati upam, da se zaradi te 
hvale ne bodo pokvarili." 

Polona Rajh pa pravi: "Za 
vsakega učenca pride čas, ko 
mora upočasniti korak in si zas-
taviti svoje cilje. To se je zgodi-
lo tudi meni, ko sem bila v 
osmem razredu. Po glavi so mi 
rojila vprašanja, kam se naj 
vpišem, kako bo v srednji šoli 
itd. Prišel je dolgo pričakovani 
informativni dan. Dan je bil 
čudovit, saj so mi ob strani stali 
prijatelji. Sklenila sem, da se 
jim pridružim na ekonomski 
gimnaziji. K temu je pripomo-
gla tudi predstavitev, ki so jo 
pripravili dijaki, in ravnatel-
jičin nasmeh, ki je sijal z njene-
ga obraza. Vsi ravnatelji drugih 
šol pa so bili tistega dne re-
snejši. No, in zdaj sem na tej 
šoli. Vsi učitelji so zelo dru-
gačni od osnovnošolskih, saj 
zahtevajo več znanja, ampak 
sem se že navadila nanje in na 
njihove zahteve. V našem razre-
du so se že razvila prijateljstva. 
Radi se družimo tudi po pouku, 
ko gremo skupaj v kino ali dis-
koteko. Veselim se vsakega 
dneva, ki ga preživim s svojimi 
sošolci. Priznam, da učiteljem 
lahko dvignemo krvni tlak, am-
pak vem, da nam ne zamerijo, 
saj se ob tem vsi nasmejimo. 
Vesela sem, da sem v tem razre-
du, da gre vse po sreči in da smo 
razred, ki bi vse naredil za svoje 
sošolce." 

LIKOVNA RAZSTAVA 
DIJAKOV 

"V začetku marca smo učenci 
ekonomske gimnazije razstavl-
jali svoja likovna dela v pred-
prostoru knjižnice Šolskega 
centra. Izdelki so nastali pri 
urah likovne umetnosti pod 
vodstvom profesorice 
Emeršičeve. Med urami ni pri-
jetno samo takrat, ko ustvarja-
mo likovne izdelke, ampak tudi 
takrat, ko spoznavamo nova li-
kovna področja. S svojim znan-
jem in sposobnostmi smo dose-
gli svojo razstavo, ki nam je v 
ponos. Na razstavi smo prikaza-
li slikarske tehnike. Hoteli smo 
prikazati svoje spretnosti s teh-
niko akvarela in pri tem smo se 
potrudili, ko smo upodobili 
različne vrste glasbil, krajine in 
kubistične portrete. Delo je po-
tekalo zelo sproščeno in prijet-
no, kar nam je dalo dodatno 
motivacijo za ustvarjanje v pri-
hodnosti," sta povedali Mojca 
Mesarič in Tanja Srečkovič iz 
1. A razreda. 

"Spominjam se našega strahu, 
ko smo izvedeli, da je na našem 
predmetniku zraven nekaterih 
že znanih in novih predmetov 
še likovna vzgoja. Strah pa je 
dosegel vrhunec z novico, da 
bomo pri likovni umetnosti 
tudi praktično ustvarjali in to 
za čisto prave ocene! In kaj naj 
zdaj storimo (tisti) "likovno na-
darjeni", kot smo se sami poi-
menovali? Mineval je čas in 
kmalu po teoretičnem delu smo 
pričeli praktično ustvarjati. Ri-
sali smo, slikali in grafično 
oblikovali. In kaj se je zgodilo z 
"likovno nadarjenimi"? Ob 
vzpodbujanju naše profesorice 
Emeršičeve in ob spoznanju, da 
je tudi umetnost nekaj po-
membnega in hkrati zanimive-
ga, smo tudi mi postali pravi 
mojstri. Skupaj smo priredili 
razstavo, ki je bila na ogled 
pred šolsko knjižnico. Nanjo 
smo zelo ponosni, saj je naša 
prva in je sad kolektivnega dela 
ter našega truda," sta pojasnili 
Vika Valenčič in Saša Med-
ved iz 1. A. 

V UMETNOSTNI 
GALERIJI V MARIBORU 

Učenci ptujske ekonomske 
gimnazije so se s profesorico li-
kovne umetnosti Vesno 
Emeršič v marcu odpravili v 
Umetnostno galerijo v Maribo-
ru. Po ogledu razstave, ki prika-
zuje dela znanih slovenskih in 
tujih avtorjev, so jim razložili 
tehnike slikanja in kiparjenja, 
sami pa so se poskusili kot obli-
kovalci gline. In kakšni so nji-
hovi občutki? 

Aleš Frlež: "Naredil sem po-
dobo slona. S kiparjenjem sem 
se prvič srečal že v osnovni šoli 
in je zelo zanimivo. S pomočjo 
gline lahko izraziš neko podobo 
na svoj način. Ker v življenju 
nimam rad kompliciranih stva-
ri, jih tudi pri umetnosti ne ma-
ram, zato sem naredil slona, ker 
se mi je zdel najenostavnejši." 

Valerija Markovič: "Naredila 
sem kip moškega. V skupini 

smo bile štiri, naredile smo psa, 
moškega, žensko in drevo. Ho-
tele smo narediti zgodbo iz sve-
tega pisma o Adamu in Evi, 
vendar smo namesto kače ob 
drevo postavile psa, ki ga je 
čuval. Obisk v galeriji se mi je 
zdel zelo poučen. Zanimivo je 
bilo poslušati nasvete, kakšne 
poteze oz. gibe uporabljamo pri 
figurah, ko jih upodabljamo, saj 
lahko že malo drugačna oblika 
neke podobe naredi kip veliko 
zanimivejši." 

Mihaela Lipovec: "Naredila 
sem kip psa. Obisk v galeriji se 
mi je zdelo predvsem poučen in 
zanimiv, saj smo lahko gledali, 
kako se je umetnost razvijala 
skozi čas. Meni se zdi, da so 
"starejši" umetniki veliko 
boljši. Danes je vse tako čudno, 
skoraj nič ne razumeš. V galeri-
ji so nam dali veliko koristnih 
napotkov. Mislim, da ne bi na-
redila kipa v takšni podobi, če 
ne bi prej bolje spoznala, kako 
so to počeli priznani umetniki." 

Gregor Fištravec: "Naredil 
sem človeško figuro - sošolca. V 

galeriji je bilo zanimivo, kako 
različna so umetniška dela sko-
zi desetletja. Starejša dela so ve-
liko zanimivejša in so mi bolj 
všeč, in čeprav vsi dajo veliko 
na znana imena, menim, da je 
tudi veliko boljših slik manj 
znanih avtorjev." 

V ekonomski gimnazije dajo 
veliko na raznolikost pouka, da 
je dijakom pouk pestrejši, 
predvsem pa zanimiv in 
poučen. 

Milan Krajnc 

Od leve: Aleš Frlež, Valerija Markovič, Mihaela Lipovec in 
Gregor Fištravec 

Razstava slik dijakov ekonomske gimnazije. Foto: Nini 

TURNISCE / ZAORALI NA SOLSKEM POSESTVU 

Dijaki in učitelji Poklicne in tehniške kmetijske šole Ptuj so 
skupaj s člani strojnega krožka "Posestnik" na prvi spomla-
danski dan simbolično pričeli delo na novem šolskem posest-
vu v Turnišču pri Ptuju. V nekaj letih bo v Turnišču zraslo so-
dobno šolsko posestvo s poljedelsko in živinorejsko dejavnost-
jo ter delavnicami za dopolnilne dejavnosti. Namenjeno bo 
izobraževanju dijakov in odraslih ter preizkušanju novih stro-
jev in tehnologij. 

Kot je povedal ravnatelj Po-
klicne in tehniške kmetijske 
šole Ptuj mag. Vladimir 
Korošec, so v nedeljo, 21. mar-
ca, učitelji in dijaki Poklicne in 
tehniške kmetijske šole Ptuj na 
nekoliko nenavaden način 
praznovali prvi pomladni dan. 
Delovno in strokovno hkrati, 
tako kot se spodobi za šolo, ki je 
neposredno in živo povezana z 
zemljo in kmetijstvom. "Zaorali 
smo prve spomladanske brazde 
na novem šolskem posestvu v 
Turnišču pri Ptuju in se tako 
simbolično vrnili na sveža polja 
in sončne travnike na robu 
mesta, tja, kjer je šola pred 45 
leti pričela svoje poslanstvo. 
Tudi tokrat je kot neštetokrat 
doslej obveljalo, da je v slogi 
moč. Pobudo za hvalevredno 
dejanje so izrazili prizadevni 
člani strojnega krožka "Posest-
nik", ki so ob tem predstavili 

delovanje sodobnih traktorjev 
in plugov. Več kot petnajst zag-
nanih traktoristov je bilo hkrati 
v brazdi, da je njiva v trenutku 
dobila svežo podobo, ki vabi 
novo setev. Dogodek je v prijaz-
nem sončnem dopoldnevu pri-
vabil številne kmete, dijake, 
učitelje, kmetijske svetovalce in 
naključne obiskovalce, ki so 
primerjali ta in oni plug ali 
traktor, merili brazde in ocen-
jevali opravljeno delo ter vsi v 
en glas zatrjevali, da so tovrstna 
srečanja nadvse koristna." 

Predsednik strojnega krožka 
"Posestnik" Branko Majerič je 
zagotovil, da se bodo člani 
krožka zagotovo ponovno zbra-
li na šolskem posestvu ob spra-
vilu sladkorne pese in na jesen-
skem oranju. 

Prvo spomladansko oranje na 
šolskem posestvu je pomembno 

tudi zato, ker je potrdilo po-
membno usmeritev šole, to je: 
njena nenehna strokovna pove-
zanost s kmetijskim okoljem. 
Takšne in podobne oblike so-
delovanja je mogoče organizira-
ti le z ustreznimi materialnimi 
pogoji, na sodobnem šolskem 
posestvu, kjer se lahko najbolj 
neposredno povezujeta znanje 
in sodobna tehnologija z real-
nostjo slovenskega kmetijstva. 

"Ptujska kmetijska šola v vsej 
45-letni zgodovini ni imela 
lastne zemlje, ne lastnega pra-
ga, svojega naravnega okolja, 
kjer bi lahko dopadljivo razvi-
jala strokovno poslanstvo. Se-
daj je napočil pravi trenutek. V 
nekaj letih bo v Turnišču nasta-
lo posestvo s poljedelsko in 
živinorejsko dejavnostjo in del-
avnicami za dopolnilne dejav-
nosti, namenjeno izobraževan-
ju dijakov in odraslih, preiz-
kušanju in spoznavanju novih 
strojev in novih tehnologij. 
Prepričan sem, da bomo ob ra-
zumevajoči podpori Ptuja in 
zlasti kmetijstva dosegli zas-
tavljene cilje," je dejal ravnatelj 
mag. Vladimir Korošec. 

Ur 

Prve brazde na novem šolskem posestvu Kiparski izdelki iz gline 
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M A R I B O R / MERCATOR ZA PRIZADETE PO EKSPLOZIJI PLINA 

V nesreii niso ostali sami 
v trgovskem centru Hiper-

market Maribor - v gostinskih 
prostorih Pande - so v petek 
predstavniki delniške družbe 
Mercator SVS Ptuj v imenu 
prodajne enote Hipermarket 
Maribor izročili družini Her-
cog iz Ferkove 15 v Maribor, ki 
je bila prizadeta ob nedavni 
eksploziji plina, nakupovalne 
bone v višini 500 tisoč tolarjev. 
Predstavniki uprave družbe 
Mercator Klas Maribor pa so 
darovali bone v isti vrednosti 
družini Macur, ki je bila prav 
tako prizadeta ob tej eksplozi-
ji. S temi boni bosta družini, ki 
so ju v Mercatorju za prejem-
nici humanitarne pomoči iz-
brali s pomočjo mariborskega 
centra za socialno delo, lahko 
kupovali v Mercatorjevih trgo-
vinah prehrano, tekstil, 
pohištvo, tehnično blago in 
gradbeni material. 

Izročitve bonov so se udeležili 
predstavniki uprav družb Mer-

cator SVS, d.d., Ptuj in Merca-
torja Klas, d.d., Maribor, župan 
mestne občine Maribor Boris 
Sovič, predstavniki Centra za 
socialno delo Maribor, komisije 

za razporejanje pomoči stano-
valcem Ferkove in nekateri dru-
gi. Družini sta pomoč sprejeli z 
veliko hvaležnostjo. 

MG 

Predsednik uprave delniške družbe Mercator SVS Ptuj Sta-
nislav Brodnjak izroča družini Hercog humanitarno pomoč 
v vrednosti 500 tisoč tolarjev. Foto: Langerholc 

PTUJ / PRVA ZVOČNA NAPRAVA ZA SLEPE IN SLABOVIDNE 

Z zvoinimi napravami na 
vsa semahrizimna laižišia 

V petek so na prehodu 
Potrčeve ceste v križišču z 
Volkmerjevo cesto in Ciril-
Metodovim drevoredom 
svečano predali namenu prvo 
zvočno napravo za slepe in sla-
bovidne, ki jim bo omogočila 
varnejši prehod semaforizira-
nega križišča. V tujini je na 
primer taksa naprava že 
vključena v standard sleherne-
ga semaforiziranega križišča. 

To je že drugi letošnji projekt 
Lions kluba Ptuj, ki želi v sode-
lovanju s sponzorji z zvočnimi 
napravami, ena stane 150 tisoč 
tolarjev, opremiti vsa ptujska 
semaforizirana križišča. Pri pos-
tavitvi prve so ob klubu sodelo-
vali Komunalno podjetje Ptuj, 
Nigrad Maribor ter ptujski sli-
karki Rozina Šebetič in Cecili-
ja Bernjak, ki sta prispevali iz-
kupiček svojih prodajnih 
razstav v ptujski Mestni hiši. V 
imenu medobčinskega društva 

slepih in slabovidnih Ptuj, ki 
združuje 185 članov s Ptujskega 
in iz Ormoža, se je za pridobitev 
zahvalila tajnica Brigita Pri-
možič. Simbolično je v imenu 

slepih in slavovidnih preizkus 
naprave opravil Danilo Rihta-
rič. 

MG 

Simbolični prvi vklop zvočne naprave na prehodu Potrčeve 
je opravil Danilo Rihtarič, edini Ptujčan z belo palico. 

Foto: Kosi 

Uiemi kot ena sama velika ivetka 
»Mamica je kakor zarja« so prepevali najmlajši na breški 
osnovni šoli, ko so se prejšnji teden s pesmicami, recitali 
in plesom spomnil i svojih mamic ob materinskem prazni-
ku. Tokratna proslava je bila resnično nekaj posebnega -
z učenci so jo pripravile učitelj ice razrednega pouka pod 
vodstvom Vesne Kolarič, mamicam pa je segla do srca in 
le malo katera je ob tem uspela zaustaviti solze v očeh. 

V šolski telovadnici so plesali 
najmlajši (bilo jih je 140) od 
prvega do četrtega razreda kot 
velika barvna roža: prvošolčki 
so bili rumeni, drugošolci beli, 
tretješolci rdeči in četrtošolci 
modri cvetovi, metuljček pa je 
vse skupaj povezal z lepo slo-
vensko besedo. Prepevali so pes-
mice o mamah in mamicah, pri-
povedovali svoje misli o mami 
in za dobro voljo vzeli v roke še 
inštrumente. Vsak je skrbno 
čuval svojo rožico presenečenja 
in po končani proslavi so cveti-
ce kar zaplavale po zraku, mame 
pa so jih ujele in spravile za spo-
min. Učenka Jana je zapisala, da 
so mame jokale od sreče, tudi 
njena mama, ki ni pričakovala, 
da bo na proslavi tako lepo. 

Zadovoljne in srečne so bile 
tudi učiteljice razrednega pou-
ka, ki so se z učenci skrbno 
pripravljale na proslavo kar 14 
šolskih dni. V prvem razredu so 
celo izvedli projekt na temo 
MoJa mama, pri pouku pa nare-
dili mnogi likovnih izdelkov, 
pisali pesmice in misli o ma-
mah, slikali na steklo ... Tudi 
klobučki, trakci in okraski za te-
lovadnico so bili delo otrok in 
učiteljice likovnega pouka, ki 
jim je malce priskočila na 
pomoč. Učiteljice Lizika Bra-

tušek, Ivanka Vidovič, Hilda 
Majcen, Brigita Kopajnik, Lea 
Florjančič, Ivanka Mišmaš in 
Simona Komik so zaslužne, da 
je proslava ob materinskem 
dnevu bila uspešna, še največ 
pohvale pa so za to priložnost 
pripisale učiteljici Vesni Kola-
rič, ki je bila idejni in vsebinski 

vodja, sama pa je izbrala tudi 
glasbo in naredila koreografijo. 

»Sodelavke so mi zaupale in 
mojo idejo uresničile ter 
predstavile staršem. Prepričana 
sem, da nam je uspelo. Prvič 
smo se proslave lotili na nekoli-
ko drugačen - nevsakdanji 
način, pa četudi smo si s tem na-
kopale več dela in skrbi, ampak 
na koncu se je vendarle splačalo. 

Proslava je imela svoj pravi na-
men, učenci so uživali in ma-
mam je bilo všeč, to pa je tudi 
najlepše plačilo za naš trud. Vse 
dobre misli ob prazniku in vtise 
s proslave bomo v prihodnjih 
dneh strnili še v šolsko glasilo, 
to bo naš »šolski« spomin,« je ob 
koncu dejala Vesna Kolarič. 

T. Mohorko 

Kolesarski izlet v okolico Ptuja 
Pred nami so velikonočni prazniki, ki jih bomo preživeli doma v družinskem krogu. Na veliko-

nočni ponedeljek pa nekateri obiščejo svoje bližnje, drugi se odpravijo v naravo, eni pa dan 
preživijo kar doma. Če se še niste odločili, kaj boste ta dan počeli, vas vabimo, da se nam 
pridružite. 

Planinsko društvo organizira na velikonočni ponedeljek, 5. aprila, izlet s kolesi. Zbirno mesto 
je na parkirišču pod gradom ob 11. uri. Peljali se bomo ob desnem bregu okrog jezera do Štur-
movcev, nato pa skozi Videm in Tržeč do Zgornje Pristave. Pri ribniku v Zg. Pristavi se bomo 
ustavili in skupaj preživeli nekaj uric. Ker bodo doma mize bogato obložene z raznovrstno 
hrano, te verjetno ne bo zmanjkalo, zato predlagamo, da je vsak nekaj prinese s seboj. To 
bomo združili in si naredili piknik ter ob sprehodih po okolici In skupnem druženju preživeli pri-
jeten dan. S seboj pa lahko vzamete tudi kakšne športne rekvizite (badminton, žoga ...), saj je 
ob ribniku veliko prostora, tam je pa tudi igrišče za nogomet in košarko. Na Ptuj se vrnemo do 
18. ure, vračali pa se bomo čez Sela in Turnišče. 

Posebej vas opozarjamo na čelade, ki jih naj imajo otroci na glavah. V primeru dežja izlet 
odpade. 

Izlet vodi Primož Trop. 
Odbor za informiranje in propagando PD Ptuj 
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OD TOD IN TAM 
M A J Š P E R K / SPREJELI ZAKLJUČNI RAČUN, STATUT IN POSLOVNIK 

Zuptmu bo pomagal le en podžupan 
Svetniki obč ine Majšperk so na 3. seji v torei^ 23. marca, 
potem k o je župan Franc B c / j a k predlagal , da z dnevnega 
reda u m a k n e j o razpravo o pravi lniku o nagradah o b č i n s k i h 
funkcionarjev , po krajši obravnavi sprejel i zak l jučni 
r a č u n u proračuna za le to 98, ki kaže 547 .753 .235 tolarjev 
s k u p n i h prihodkov. Ker pa so za izvajanje sprejet ih progra-
mov porabi l i le 4 9 3 . 8 8 9 . 7 3 0 tolarjev, j i m je o s ta lo 
53 .863 .504 tolarjev presežka dohodkov. 

Za tekoče odhodke so lani po-
rabili dobrih 250 milijonov, od 
lega za dejavnost občinskih or-
ganov dobrih 20 milijonov, za 
dejavnost občinske uprave 22,7 
milijona, za izobraževanje 22,6 
milijona, za socialno varstvo 
25,5 milijona, za otroško varstvo 
pa skoraj 38 milijonov. Svetnike 
so zanimala predvsem sredstva 
za kulturo, za kar so lani porabi-
li 13,9 milijona; od tega dobrih 
11 milijonov za obnovo kultur-
nih spomenikov (cerkve sv. Bol-
fenka na Jelovicah), slabih 1,5 
milijona za ljubiteljsko kulturo, 
ostalo pa za proslave in priredit-
ve ter nabavo knjig. Za šport so 
lani porabili le 2,2 milijona, za 
zdravstvo 9 milijonov, za razis-
kave 2,7 milijona, za kmetijstvo 
8,7 milijonov, za razvojne na-
mene 5,2 milijona, za varstvo 
pred naravnimi in drugimi nes-
rečami dobrih 32 milijonov, za 
stanovanjsko dejavnost 4,4 mili-
jona, za komunalno dejavnost 
14,9 milijona, za cestno de-
javnost dobrih 23 milijonov ter 
za urejanje prostora 1,2 milijona. 

Poleg tega so lani porabili 243 
milijonov za investicije. Največ, 
več kot 94 milijonov, so porabili 
za komunalno dejavnost, dobrih 
68 milijonov za cestno de-
javnost, več kot 51 milijonov za 
izobraževanje ter več kot 15'mi-
lijonov za stanovanjsko de-
javnost. Ob vsem tem je zanimi-
vo dejastvo, da se lani v 
majšperki občini niso za-
dolževali z nobnim kreditom, 
saj so za realizacijo zastavljenih 
nalog zadostovala sredstva iz 
prihodkov in zagotovljene pora-
be. 

Po krajši obravnavi so svetniki 
sprejeli premoženjsko bilanco 
občine na dan 31. decembra 98, 

ki izkazuje vrednost v višini 
dobrih 491 milijonov tolarjev. 
Ob tem so bili kritični zaradi 
prepočasnega urejanja pre-
moženjsko-pravnih razmerij 
med devetimi novo nastalimi 
občinami, ki so se oblikovale iz 
nekdanje ptujske. 

Soglašali so s poročilom o delu 
občinske uprave v lanskem letu, 
ki ga je podal župan Franc 
Bezjak. Do 30. septembra je bilo 
v občinski upravi zaposlenih 
šest, do konca leta pa le pet dela-
vcev. Kljub zmanjšanemu števi-
lu delavcev pa so v upravi nemo-
teno opravljali vse naloge, ki so 
jih naložili občinski svet, 
državni organi in občani. 

Z nekaterimi dopolnili so 
sprejeli delitvena razmerja med 
novo nastalima občinama Zetale 
in Majšperk, pri čemer so 
upoštevali demografske kazalce. 
Po zaključnem računu bo od 
53,8 milijona presežka dohod-

kov ostalo v občini Majšperk 
43,5 milijona, nova občina Zeta-
le pa prejme 10,3 milijona. Od 
6,9 milijona premalo nakazanih 
sredstev za leto 1998 bo občina 
Majšperk prejela 5,3 milijona, 
občina Žetale pa 1,6 milijona. V 
letošnjem letu bo občina 
Majšperk prejemala 83, Žetale 
pa 17 odstotkov tekočih nakazil 
finančne izravnave. 

Z nekaj manjšimi pripombami 
so v drugi obravnavi sprejeli 
dva izredno pomembna doku-
menta: statut občine in poslov-
nik. Pri obravnavi predloga sta-
tuta bi se sicer lahko zapletlo, 
saj je poslanska skupina LDS z 
amandmajem predlagala, da bi 
imeli v občini Majšperk 2 pod-
župana, župan Franc Bezjak pa 
se s tem ni strinjal. Glasovanje o 
tem je pokazalo na politično ra-
zmerje sil v sedanjem občin-
skem svetu, saj je bilo za predla-
gani amandma šest, proti pa 
sdedm svetnikov, medtem ko se 
je en vzdržal. 

Ob koncu so se svetniki dogovo-
rili o bodoči organizaciji in delov-
nem področju občinske uprave, 
kategorizaciji občinskih cest, pod 
drobnogled pa so postavili tudi 
stroške volilne kampanije. 

M . Ozmec 

O R M O Ž / 4. SEJA OBČINSKEGA SVETA 

Svetniki v imenu 
in xa dobro obinnov 
v ponede l jek , 29. marca , se je p o z n o zvečer v dvorani 
o r m o š k e g a gradu konča la 4. seja o b č i n s k e g a sveta Ormož . 
M n e n j a svetnikov so se kresala od izražanja zaskrbl jenost i 
za p o s a m e z n i k a - s l ehernega prebivalca obč ine Ormož , tudi 
t i s tega najrevnejšega, do opozarjanja n a interes in dobrobit 
skupnos t i - c e lo tne o b č i n e Ormož. 

Dnevni red je bil izredno 
obširen, od prvotnih 18 se je 
razširil na kar 21 točk. Zatakni-
lo se je že takoj na začetku pri 
potrjevanju dnevnega reda. Na 
osnovi predloga Alojza Soka, da 
naj se umakne z dnevnega reda 
6. točka (odlok o nadomestilu za 
uporabo stavbnega zemljišča v 
Občini Ormož), se je pričela 
burna razprava. A. Sok je pou-
daril, da gre za izredno pomem-
bno temo, o kateri je potrebno 
sprožiti širšo razpravo in pripra-
viti obrazložitve za zbore voli-
vcev. Predlog naj bo delovno 
gradivo za nadaljnjo razpravo. 
Stanko Pignar je menil, da naj 

točka ostane na dnevnem redu, 
ker so se na seji predsednikov 
sveta krajevnih skupnosti 
odločili, da se mora zadeva spra-
viti čim prej v proceduro. 
Ormoški župan Vili Trofenik je 
vztrajal, da točka ostane na 
dnevnem redu, ker je za občino 
Ormož izrednega pomena, in to 
so z glasovanjem potrdili. Delo 
se je nadaljevalo po predvide-
nem dnevnem redu. 

Po krajši razpravi so sprejeli 
odlok o zaključnem računu pro-
računa Občine Ormož za leto 
1998. Sprejetje odloka o uredit-
venem načrtu za namakalni sis-
tem Ormož omogoča nadaljnjo 
izgradnjo namakalnega sistema, 
kar je izrednega pomena za raz-
voj občine. Največ polemike je 
ponovno sprožil odlok o nado-
mestilu za uporabo stavbnega 
zemljišča v Občini Ormož. Svet-
niki so odlok v fazi osnutka 
sprejeli in se dogovorili, da bo 
dokončno oblikovan z upošte-
vanjem vseh pripomb, tudi tis-
tih z nadaljnjih javnih razpra-
vah po krajevnih skupnostih. 

Odlok o plačah občinskih fun-
kcionarjev in nagradah članov 
delovnih teles občinskega sveta 
ter članov drugih občinskih or-
ganov ter o povračilu stroškov je 
bil sprejet z amandmajem k pra-
vilniku. Del plače za opravljanje 
funkcije člana občinskega sveta 
znaša odslej največ 13,5% plače 
župana (prej 11%), zakonski 
maksimum pa je 15%. 

Pogovarjali so se o problemati-
ki čiščenja vode na poletnem 
kopališču v Ormožu in se 
odločili za tretjo predlagano va-
rianto - zaprti peščeni hitri filt-
ri. Po burni debati so potrdili 
sklep o določitvi športnih ob-
jektov občinskega pomena, ki so 
namenjeni uresničevanju javne-
ga interesa na področju športa v 
vseh KS. Sprejet je bil sklep o 
mesečni višini stroškov vzgoje 
in varstva predšolskih otrok, 
kar pa ne bo vplivalo na ceno, ki 
jo plačujejo starši. Soglašali so z 
nu jno investicijo Javnega zavo-
da Zdravstveni dom Ormož za 
leto 1999 (ureditev komunika-
cijskih povezav). S tem so pri-
dobili iz sredstev državnega 
proračuna 5,2 milijona tolarjev. 
S soglasjem k poslovniku o delu 
odbora za razpolaganje z dodel-
jenimi sredstvi požarnega skla-
da občine Ormož so omogočili 
nemoteno delo le-tega. S spre-
jetjem aneksa h koncesijski po-
godbi za oskrbo s pitno vodo in 
čiščenje komunalnih odpadnih 
in padavinskih voda ter aneksa 
h koncesijski pogodbi za javno 
razsvetljavo prav tako ne bodo 
vplivali na cene storitev, ki jih 
plačujejo občani. 

Dodatno so uvrstili na dnevni 
red še poročilo z referenduma o 
uvedbi samoprispevka pri 
Miklavžu pri Ormožu, javni 
razpis o oddaji stavbnega 
zemljišča ter vprašanje pošte na 
Kogu. Zaradi prevelike najem-
nine in premalo prometa Pošta 
Slovenije razmišlja, da bi jo 
zaprla. Sprejeto je bilo stališče, 
da naj najemnino plačuje občina 
iz proračuna do dokončne 
rešitve problema. 

Majda FridI 

G O R I S N I C A / SE O NADZORNEM ODBORU 

Župan razpustil komai 
imenovani nadzorni odbor 

Potem ko smo na zadnji redni seji gorišniškega občinskega sveta veliko slišali o prejšnjem, 
še največ pa o novem nadzornem odboru, zgodbe še zdaleč ni konec. Prejšnjemu nadzornemu 
odboru je namreč eden od svetnikom očital, da so ob zaključku mandata napisali preveč lepo 
poročilo, malce že podobno ljubezenskemu pismu. 

Ta izjava je vzpodbudila veliko medijsko pozornost; v nadzornem odboru so bili užaljeni in so 
iskali vzrok za to trditev, saj ga po njihovem prepričanju naj ne bi bilo. Vendar se občinski svet na 
to ni preveč oziral, očitke je pustil ob stran, bolj se je posvetil imenovanju novega nadzornega od-
bora, v katerega je po novem namesto petih imenoval kar sedem članov. T i so se bojda že sestali 
pred dobrim tednom, a niso bili soglasni in niso združili svojih moči, zato se je gorišniški župan 
odločil, da bo o nadzornem odboru še trezno razmislil. Odločitev prav gotovo ni bila lahka, a se je 
odločil, da z današnjim dnem razpusti komaj imenovani nadzorni odbor in da sam določi člane za 
novega. O tej temi bo zagotovo še govor, zanimivo bo pa tudi izvedeti, kdo so drugi, novi člani 
nadzornega odbora in ali bodo tudi ti pisali "ljubezenska pisma". 

Ur 

Slovenija se različno odziva na 
najnovejše dogajanje v ZR Ju-
goslaviji in na Kosovu. Vsekakor 
ne bi mogli trditi, da se veseli 
vojaške akcije Nata, prej bi lah-
ko rekli, da je žalostna (in 
razočarana), ker je do nje prišlo. 
Sočustvuje z ljudmi, ki so žrtve 
napadov. V vsem tem se kaže 
slovenska "normalnost", uravno-
teženost in nemaščevalnost. To 
je dobro. Vsekakor pa tudi v se-
danjih (in takšnih) razmerah ni 
potrebe, da bi se prepustili ne-
kontroliranim čustvom in 
takšnemu moraliziranju, ki na 
koncu ne zna ločevati med vzro-
ki in posledicami. Bilo bi slabo, 
če bi ob upravičeni skrbi za uso-
do ljudi pozabljali (ali 
enostransko dojemali) vse tisto, 
kar je povzročilo sedanje tra-
gične razmere. 

KJE NAJ BO 
SLOVENUA 

Predvsem je dejstvo, da je bila 
Slovenija od vsega začetka ne-
posredno vključena v "najno-
vejšo srbsko zgodovino" in roje-
vanje velikosrbskega mita Slo-
bodana Miloševiča. Bila je tudi 
neposredna žrtev nove srbske 
politike. S tega vidika se zdijo 
nenavadne (in čudne) nekatere 
slovenske) komentatorske zah-
eve, da bi morala biti Slovenija v 
.'ezi z ZR Jugoslavijo in doga-
mji okoli nje nekako "nevtralna" 

nezainteresirana. Lahko bi se 

kvečjemu vprašali, ali je Sloveni-
ja doslej izkoristila vse možnosti 
svojega vplivanja in svoje vloge 
pri razreševanju balkanskega 
problema, ali je pokazala dovolj 
svojega interesa in ali je imela 
dovolj splošnih možnosti, da bi s 
svojimi spoznanji in pobudami 
sooblikovala alternativo dru-
gačnega življenja in sobivanja v 
tem delu Evrope. 

Najbrž bi se moralo nasploh 
pravo vprašanje glasiti, koliko je 
Slovenija skupaj z drugimi ev-
ropskimi in svetovnimi državami 
prispevala k ustvarjanju razmer, 
ki so ustrezale velikosrbski poli-
tiki S. Miloševiča. Ali so tisti, ki se 
zdaj zgražajo zaradi vojaške 
akcije Nata, v "normalnih razme-
rah" zares izkoristili vse možnos-
ti (nevojaškega) pritiska na 
srbski režim, da bi spremenil 
svojo politiko? Je Rusija zares 
uporabila ves svoj vpliv, ki ga 
nedvomno ima na Miloševiča, 
da bi ta brez vojaškega pritiska 
uresničeval dogovore, pri kate-
rih je celo sam sodeloval? Tisti v 
Sloveniji, ki zdaj dvomijo v "legi-
timnost" Natove akcije, pozablja-
jo na brezmejno potrpežljivost in 
"razumevanje" široke svetovne 
skupnosti, tudi Natovih držav, 
do posameznih problematičnih 
potez S. Miloševiča. Nedvomna 
je odgovornost številnih držav 
(predvsem velikih sil), ker se 
niso prej resneje (in odločneje) 
soočile in spopadle z grožnjo, ki 
jo je za normalne mednacional-

ne in širše mednarodne odnose 
predstavljal Miloševič. ZDA in 
zahodne države so se pred leti 
bolj ukvarjale z "negativnimi" 
učinki "separatizma" v Jugoslavi-
ji kot pa z Miloševičevim centra-
lizmom, ki je bil eden odločilnih 
razlogov za razpadanje Jugosla-
vije. Velika Britanija in Francija 
šele zdaj zares nedvoumno go-
vorita o "pogubni" Miloševičevi 
politiki, ki Balkan že celo deset-
letje zavija v krvave vojne in dru-
ga grozodejstva. Prej so ravno 
Britanci in Francozi kot "tradicio-
nalni zavezniki Srbov" kazali 
precejšnjo nezainteresiranost 
oziroma razumevanje za srbsko 
politiko ... 

Ni malo tistih, ki zdaj poudarja-
jo, da Natova vojaška akcija še 
bolj utrjuje pozicijo Miloševiča 
pri srbskem narodu. To je morda 
res. Toda srbskemu narodu prav 
nič ne koristi "sprenevedanje" 
različnih prijateljev, tudi slovens-
kih, ki si prizadevajo še zlasti 
zdaj dokazati, da "srbski narod 
ni nič kriv". Večji del srbskega 
naroda je imel v zadnjem deset-
letju kar dovolj možnosti, da je 
spoznal pogubnost 
Miloševičeve politike, pa iz tega 
ni potegnil ustreznih sklepov. 
Nekateri v Sloveniji, tudi najvid-
nejši oblastni in cerkveni 
predstavniki, radi pravijo, da slo-
venski narod ni bil nikoli v sporu 
s srbskim narodom in obratno. 
To seveda ni res. Miloševič je 

povzročil sovraštvo med obema 
narodoma. 

KAJ JE 
"LEGITIMNO", KAJ 
"MORALNO" 

v zanimivi anketi Dela dr. Jože 
Menciger, rektor ljubljanske uni-
verze, misli, da Nato ni imel dru-
gega izhoda. Miloševič se bo 
vpisal v svetovno zgodovino kot 
tiran. Dr. Anton Stres, profesor 
na ljubljanski teološki fakulteti, 
poudarja, da je temeljno moral-
no izhodišče, da suverenost 
držav ni najvišja moralna kate-
gorija, ampak so države legi-
timne pod pogojem, da spoštu-
jejo človekove pravice. Nato v 
primeru Kosova sicer nima man-
data svetovne organizacije, ven-
dar je treba upoštevati, da je 
preprečevanje hudega teptanja 
človekovih pravic vendarle po-
membnejše od formalnega 
mandata OZN. Boris A. Novak, 
pesnik, misli, da v tragični in 
kompleksni situaciji v ZRJ nihče 
ni popolnoma nedolžen, večino 
odgovornosti za krizo pa 
nedvomno nosi Miloševičev 
režim. Kljub temu meni, daje na-
pad Nata na Jugoslavijo nepre-
mišljen, da presega kompeten-
ce, ki jih ima ta organizacija, 
predvsem pa se mu zdi proble-
matično, da to počenja brez us-
trezne odločitve varnostnega 
sveta OZN. Spričo razlogov zgo-
dovinske in čustvene narave ter 

glede na dejstvo, da v Sloveniji 
živita tudi srbska in albanska 
skupnost, bi se morala Sloveni-
ja, po mnenju Borisa A. Novaka 
obnašati nevtralno. Dr. Mirjam 
Škrk, ustavna sodnica, opozarja, 
da gre pri intervenciji Natovih sil 
v Jugoslaviji za tako imenovano 
humanitarno intervencijo. V tej 
operaciji ne gre za "vojno", kot 
navajajo v ZRJ. Njen namen 
namreč ni, da bi Nato premagal 
ZR Jugoslavijo, ampak da bi pri-
silil ZRJ k sprejetju sporazuma. 
Za operacijo ni bilo neposredne-
ga pooblastila Varnostnega sve-
ta in je operacija v tem pogledu 
mednarodno-pravno vprašljiva. 
Vendar ne gre zanemariti 
dejstva, da je nedavni predlog 
ruske resolucije o Kosovu, ki po-
ziva k prenehanju operacije, do-
bil le tri glasove v Varnostnem 
svetu, kar pomeni, da veliko čla-
nic Varnostnega sveta podpira 
operacijo. Dr. Ivo Urbančič, filo-
zof, pravi, da je zanj pn/o 
vprašanje, ali je mogoče na tleh 
Evrope dopustiti teror ene nacio-
nalne skupine nad drugo, in si-
cer teror, ki traja že dolgo in ima 
obliko uničevanja naselij, ubijan-
ja in preganjanja ljudi, obliko 
tako imenovanega etničnega 
čiščenja. Iz tega sledi, da se je 
moralo po polomu vseh možnih 
diplomatskih dogovorov in kon-
ferenc nujno zgoditi to, kar se je 
zgodilo s posegom Natovih sil. 
Dr. Zoran M. Arnež, kirurg, po-
seg Natovih sil v ZRJ ocenjuje 
kot nujen v pogojih zaostritve si-
tuacije na Kosovu. Miloševiču so 
predlagali rešitev po mirni poti, 
pa je ni sprejel, nasprotno, še in-
tenziviral je etnično čiščenje. 

MILOSEVICEV 
ZAČETEK IN KONEC 

Slovenija bi si morala prizade-
vati dopovedati tako Srbom kot 
Albancem na Kosovu, da njeno 
prijateljstvo z enimi ne izključuje 
prijateljstva z drugimi. Ko se 
zavzemamo za pravice Alban-
cev na Kosovu, ne mislimo na 
nespoštovanje pravic Srbov in 
drugih narodov na Kosovu. Žal 
pa so (in so bila) ravno na Koso-
vu obdobja, ne glede na to, ali je 
šlo za Srbe ali Albance, ko je en 
sam narod (tedaj, ko je imel pre-
težno oblast) to oblast usodno 
uzurpiral predvsem samo zase. 
Sedanje akcije Nata zato ne bi 
smeli " podpirati drugače kot 
akcijo, ki naj bi zagotovila (vsaj 
nekoč v prihodnosti) znosno 
sožitje vsem prebivalcem na Ko-
sovu, ne glede na njihovo nacio-
nalnost. 

Miloševičeva politika je Kosovo 
pripeljala v brezizhoden položaj. 
Miloševič se je pred nekaj več 
kot desetimi leti povzpel na 
oblast ravno po zaslugi radika-
liziranja napetosti in sovraštva 
med Srbi in Albanci na Kosovu 
ter ustvarjanja vtisa o od vseh 
zatirani Srbiji. V svojih zloveščih 
govorih na Kosovu je obljubljal 
ponovno veličino Srbije in tudi 
vojskovanje za dosego tega cil-
ja. Obljubo o vojskovanju je 
uresničil in s tem pahnil ne samo 
srbski narod, ampak tudi druge 
narode na tleh nekdanje Jugo-
slavije v nepojmljivo tragedijo. 
Kosovo je bilo Miloševičev 
začetek, ali ne bi bilo najbolj 
pošteno, če bi bilo tudi njegov 
konec? 

Jak Koprivi 



PO NAŠIH KRASIM 
MARKOVCI / JUBILEJNO SREČANJE OTROŠKIH PEVSKIH ZBOROV 

Štirideset let petja 
25. marca je potekala pregledna območna revija otroških 
pevskih zborov, ki delujejo na osnovnih šolah na širšem 
ptujskem območju. Organizacijo je letos izvedla ptujska 
izpostava Sklada za ljubiteljske kulturne dejavnosti in eki-
pa marljivih delavcev osnovne šole Markovci, kjer je revija 
potekala. 

Letošnja revija je bila že štiri-
deseta, zato je bilo vzdušje ne-
koliko slovesnejše. Udeležence 
sta pozdravila župan markovske 
občine Franc Kekec in ravna-
telj šole Jože Follin, predsednik 
ZKD Ptuj Franc Lačen, ki je 
bil sicer zadržan, pa je prispeval 
v programski list jubilejni 
uvodnik. Revijo je strokovno 
spremljala svetovalka za zbo-
rovsko glasbo na OS pri repub-
liškem zavodu za šolstvo Dragi-
ca Žvar. 

Revija je potekala v dveh delih. 
Nastopilo je 13 pevskih zborov 
iz osnovnih šol in nobeden iz 
vrtca (kot na primer lani). Mladi 
pevci so svoje nastope izvedli za-
dovoljivo, nekateri pa so to ra-
ven tudi presegli. Nastopili so: 

- Otroški zbor OS Markovci z 
zborovodko Jernejo Bombek 
Gobec. Predstavil je pesmi R. 
Gobca in V. Mihelčiča ter eno 
priredbo ljudske (Polževa snu-
bitev). Zbor, ki ga sestavljajo 
pevčki nižjih razredov, je po šte-
vilu majhen, a obetaven. 

- Otroški zbor OŠ Juršinci 
pod vodstvom Katje Stošič je 
zapel dve Habetovi skladbici in 
eno tujo. Zbor odlikuje dobra 
dikcija in naravna barva glasov. 

- Otroški zbor OŠ Leskovec 
vodi Ida Potočnik. Pevci so 
predstavili dve tuji skladbi in 
eno Kuharjevo. Zbor je majhen, 
sestavljajo pa ga tudi nekateri 
starejši pevci. 

- Otroški zbor OŠ Gorišnica, 
Vi ga vodi Slavica Cvitanič je 
predstavil po eno Brahmsovo in 

Kričkovo skladbo ter ponarode-
lo slovensko V dolinci prijetni. 
Zbor odlikuje odlična vokalna 
tehnika, kar je za to starost pe-
vcev prav presenetljivo. 

- Otroški zbor OŠ iz Podleh-
nika vodi Peter Krajnc. Mlade 
pevce vodi izza klavirja. 
Predstavili so pesmi Simonitija 
in Kozine ter tujo Krokodil pri 
zobarju. 

- Otroški zbor OŠ Videm pri 
Ptuju pod vodstvom Sonje 
Winkler se je predstavil s tremi 
zahtevnejšimi skladbami: z eno 
Kuharjevo, nato s Habetovo Po-
tok je slekel senčno obleko ter 
Ježevo priredbo Polžek se je 
ženit šel. Zborov nastop je bil 
radoživ. 

- Otroški zbor OŠ Olge 
Meglič s Ptuja že vrsto let vodi 
Magda Damiš. Maloštevilna 
zasedba pevcev je predstavila 
lepo, kultivirano petje. 
Predvsem je izstopala skladba 
Burja Alda Kumra. 

- Otroški zbor OŠ Žetale se je 
predstavil na reviji že drugič. 
Vodi ga razredna učiteljica An-
kica Logar. Zbor se je od lani 
pomnožil, mlada zborovodka pa 
se marljivo zborovodsko 
izobražuje. 

- Otroški zbor OŠ Hajdina 
vodi zborovodka Marija Mek-
lav. Zbor je predstavil domiseln 
program: eno skladbo z instru-
menti, eno ljudsko in eno umet-
no (J. Jež). 

- Otroški zbor(i) iz OŠ Destr-
nik, Vitomarci in Trnovska 
vas pod vodstvom Nataše 

Zemljič je bil najštevilčnejši na 
reviji. Zbor deluje zaradi dislo-
ciranosti v težjih razmerah. 
Predstavili so tri pesmi slovens-
kih skladateljev. 

- Otroški zbor OŠ Ljudski vrt 
iz Ptuja vodi Ksenja Ličen. 
Maloštevilen zbor je predstavil 
pesmice treh slovenskih sklada-
teljev. 

- Otroški zbor OŠ iz 
Kidričevega, ki ga vodi Mateja 
Lešnik, je bil kar preštevilčen 
in bi ga bilo potrebno za revijo 
nekoliko prečistiti. Predstavili 
so tri otroške pesmice za na-
jnižjo starostno stopnjo. 

- Otroški zbor Majšperk vodi 
Stanka Erjavec. Številčno 
majhen zbor se je prestavil 
odlično in dobro izvedel domi-
selno izbran program. Poslušali 
smo skladbe R. Godca, T. Habe-
ta in ljudsko Po cest' pa grejo 
drotoši (z instrumentalno 
spremljavo). 

Zapišem naj, da je letošnjo re-
vijo obiskalo šest ravnateljev 
nastopajočih zborov iz osnov-
nih šol Markovci, Videm pri 
Ptuju, Hajdina, Ljudski vrt in 
Olga Meglič s Ptuja ter 
Majšperk, ki so bili vabljeni 
tudi na zaključni strokovni raz-
govor z zborovodkami - vodila 
ga je Dragica Žvar. Škoda le, da 
na reviji niso sodelovali zbori iz 
OS Cirkulane, Breg, Mladika in 
Dornava. Organizacija jubilejne 
revije v akustični telovadnici 
markovške šole je bila brezhi-
bna. Način izvedbe revije, da 
pevci poslušajo druge pevce, pa 
se je ponovno potrdil kot zelo 
učinkovit. Vsi zborovodje so za 
svoj nastop na reviji prejeli dari-
lo ptujskega SLKD - pesmarico 
ljudskih in ponarodelih pesmi s 
klavirsko spremljavo. 

Mitja Gobec 

S K O R B A / OBMOČNO SREČANJE GLEDALIŠKIH SKUPIN 

Presenetila mnoiiia 
nadarienih mladih igraltev 
Ptujska občinska izpostava sklada za ljubiteljske kulturne 
dejavnosti je v sodelovanju z Zvezo kulturnih društev Ptuj, 
občino Hajdina in gostiteljem KD Skorba od 26. do 28. mar-
ca organizirala območno srečanje gledaliških skupin. 

Srečanje je v petek zvečer začel 
Teater III DPD Svoboda Ptuj z 
igro Petra Božiča Vojaka Jošta 
ni. Zaradi tehnične odvisnosti 
je bila predstava v stari steklacs-
ki delavnici, kjer je jeseni tudi 
doživela prenovo. Za dramski 
stil in literarni izraz P. Božiča 
značilno besedilo v inventivni 
režiji Branke Bezeljak Glazar in 
disciplinirani igri mladega an-
sambla, ki celovito in visoko 
presega običajne ljubiteljske 
igralske zmogljivosti, je že bilo 
deležno vrste priznanj. S 
svežino igralske učinkovitosti 
in svojskostjo odrske podobe je 
presenetila in si prislužila poh-
valo celo v družbi poklicnih gle-
dališč na Tednu slovenske dra-
me v Kranju. 

V soboto so se na gostiteljskem 
odru kulturnega doma v Skorbi 
zvrstile, žal ob ne prav številnih 
gledalicih, tri predstave. 
Partljičevo komedijo Gospa 
poslančeva je v dopadljivi sceni 
in dovolj razgibani režiji Marije 
Cernila zaigrala gledališka sku-
pina KD Videm. Predstavila se 
ie z vrsto obetavnih igralcev, ki 
Zagotavljajo, da se bo po nekaj 
letih spet oživljena gledališka 
dejavnost v Vidmu uspešno na-
daljevala. 

Igralska skupina KD Cirkula-
'le se je solidno vživela v kome-
dijo S.Y. Svoboda Poslednji 

mož v režiji in scenski opremi 
Lojzeta Matjašiča. Zanimivo, na 
predvojni maščanski morali zas-
novano besedilo o diktatorskem 
možu in očetu se v zadnjem de-
janju s komedijskim pretvarjan-
jem zlomi v lastno nasprotje, 
česar ni zmogla premostiti niti 
zavzeta režija niti prav tako 
zavzeta igra vsega ansambla, v 
katerem je v zahtevni vlogi Pe-
telinke zares blestela Anica Čer-
nivec. 

Ustvarjalne zmogljivosti, ki 
jih v zadnjih letih dokazuje gle-
dališka skupina KUD Vitomar-
ci z režiserjem Francem Tošem 
na čelu, so spet zanimivo zažive-
le v komediji T. Pardjiča Politi-
ka, ljubezen moja. Sicer uigran 
in enovit ansambel je v posa-
meznih vlogah, med katerimi je 
izjemno izstopal Milan Čemel v 
vlogi upokojenca Smuka, in v 
večini prizorov našel ustrezen 
odrski izraz, dramaturške 
razdrobljenosti in nasekljanosti 
komedijske zgodbe pa ni zmo-
gel zaokrožiti v celovit gleda-
liški učinek. 

S Partljičevo komedijo Politi-
ka, ljubezen moja se je srečanje 
v nedeljo nadaljevalo ob kar za-
dovoljivo zasedeni dvorani. 
Igralska skupina s Hajdine se je 
pod iznajdljivim vodstvom 
režiserja Maksa Fridla simpa-
tično predstavila z vrsto nadar-

jenih igralk in igralcev, ki pa se 
jim prav tako ni posrečilo pre-
seči ohlapnosti nedorečene 
Partijičeve komedije. 

Gledališka skupina KD Skor-
ba pa je zares presenetila in 
publiko navdušila s svojo 
radoživo in temperamentno 
mladostjo. Vseh petnajst nasto-
pajočih je kar tekmovalo, kdo 
bo bolj prepričljivo uveljavil 
svoj nedvomni igralski talent. 
Burkaška ljudska igra Zofke 
Steinacher Zmagovita ljubezen 
jim je za to nudila dovolj 
možnosti, ki jih je domiselno in 
v polni meri izkoristil tudi 
režiser Silvo Vučak. Kam dlje in 
više pa, žal, besedilo in z njim 
tudi predstava ne more seči. Ta-
lentiran igralski ansambel KD 
Skorba si zasluži odrsko preiz-
kušnjo ob vrednejšem in upora-
bnejšem besedilu. 

Območno srečanje gledaliških 
skupin nekdanje ptujske občine 
je potrdilo živost gledališke ne-
poklicne ustvarjalnosti, dokaza-
lo zavzeto skrb za lep odrski je-
zik in vzpodbudno presenetilo s 
številnostjo in talentiranostjo 
mladih gledaliških zavzetežev. 
Ob pomoči pri repertoarnih is-
kanjih in zagotovitvi vsaj mini-
malnih sredstev za učinkovi-
tejšo in primernajšo opremo 
odra in nastopajočih se lahko 
uspelih področnih gledaliških 
srečanj veselimo že vnaprej. 

Bojan Čebulj 

D O R N A V A / DOMISELNA PROSLAVA OB MATERINSKEM DNEVU 

K/er sije s o n c e • • • 
V četrtek je bila v Dornavi 

proslava v zahvalo vsem mate-
ram in počastitev materinske-
ga dne. Številnemu občinstvu 
so se z domiselnim in bogatim 
programom predstavili vsi ot-
roci iz otroškega vrtca, ki zdaj 
spada pod tamkajšnjo osnovno 
šolo in so bili tudi pobudniki 
proslave. 

Prepevali so učenci iz osnovne 
šole in moški oktet iz Dornave. 
Program je z izbranimi teksti 
povezovala Slavica Bratuša. Ma-
micam sta ob prazniku izrekla 
čestitke in zahvalo Franc Šegu-
la, župan občine Dornava, in 
Zdenka Kostanjevec, ravnatelji-
ca osnovne šole. 

Otroci so mamicam podarili 
tudi spominek. Na proslavi, ki 

je bila v prvi vrsti posvečena 
mamicam, so se lepo počutili 
tudi očetje. 

MS 

Otroci so zapeli in zaplesali 
pod geslom: "Živeti pomeni, 
ustaviti se tam, kjer sije son-
ce." 

O R M O Ž / FESTIVAL OTROŠKIH PEVSKIH ZBOROV 

Vesel pevski dogodek 
v petek, 26. marca, je v ormoškem Domu kulture potekal Festival otroških pevskih zborov. Peli 

so otroci od prvega do četrtega razreda, predstavniki vseh sedmih osnovnih šol ormoške občine. 
Festival se je zaključil kot se za pravi otroški festival spodobi - s plesom ob hrani in pijači v hotelu 
Ormož. 

Zborovodje so se medtem zbrali v gostilni Prosnik na strokovnem pogovoru s svetovalko za zbo-
rovstvo Zavoda Republike Slovenije za šolstvo in šport Dragico Žvar, ki nam je povedala: "Revija je 
bila zelo kvalitetna. Zborovodje kažejo veliko odgovornosti do dela z mladimi. Pohvalila bi izbiro so-
dobnih pesmi, skladb, ki nastajajo v današnjem času. Predstavile so se vse šole občine, drugod ni tako. 
Za to področje je značilna tradicija otroškega zborovskega petja, ki jo mladi zborovodje skrbno in od-
govorno gojijo naprej. Izbira pesmi je bila primerna starosti otrok, prav tako odrski nastop, ki je bil po-
pestren z uporabo orffovih instrumentov ter gibanjem otrok med petjem. Otroški pevski festivali naj 
bi bili poleg kvalitete tudi čimbolj zanimivi za publiko. To lahko dosežemo še z uporabo ljudskih inst-
rumentov in likovnih aplikacij, ki razbijejo monotonost. Večino obiskovalcev ne predstavljajo glasbeni 
strokovnjaki, temveč starši, ki so prišli poslušat svojega otroka. Če bo program pester, bodo v pri-
hodnje še prišli. Na ta način populariziramo zborovsko petje, festival pa postane vesel pevski dogodek, 
ki se ga vsi veselijo. Zahteven program ambicioznih zborovodij sodi na tekmovanja na državni ravni 
ali v tujini. Festivalu oz. reviji pa ni osnovni namen merjenje kvalitete, temveč pregled letnega dela in 
predstavitev zbora publiki in staršem. Izjemna je velika disciplina mladih pevcev, ki se med seboj pos-
lušajo v dvorani." 

Ob zaključku, na strokovnem razgovoru, je Dragica Žvar pohvalila dobro sodelovanje ZKD, šol in 
odgovornega organizatorja Tomaža Bolcarja. Opozorila je tudi na nekaj pomanjkljivosti. Vsaj ena od 
izbranih pesmi za nastop naj bi bila ljudska. Slovenska ljudska pesem bi se morala ponovno vrniti v 
razredno petje. Enako velja za uporabo ljudskih instrumentov ob petju. Zborovodje je opozorila na 
učni program za zborovstvo, ki bo kmalu na vpogled na internetu in prinaša vrsto novosti. Posebej je 
pohvalila lepo spremljavo korepetitork. Zbrane je pozdravil tudi predsednik odbora za glasbeno de-
javnost ZKD Ormož Leon Lah. Vsa pohvala strokovni oceni Dragice Žvar, ki je z izredno senzibil-
nostjo do otrok in zborovodij svetovala z namenom, da bi bilo v prihodnosti bolje. 

Majda Fridl 

PTUJ / FESTIVAL MONODRAME 

SfofK donuua predstava 
Tudi v minulem tednu smo se obiskovalci ptujskega gleda-
lišča lahko prepričali, da to ni le dogodek za gledališčnike, 
ki se na tem odru počutijo zelo intimno, temveč tudi bera 
dobrih predstav za gledalce. Bojim se le, da bodo mnogi to 
ugotovili zdaj, ko bo na tem področju prevladalo mrtvilo. 

Čeprav je ptujsko gledališče 
najmlajše in najmanjše profesio-
nalno gledališče, je imelo 
možnost, da skupaj z obiskovalci 
proslavi svetovni dan gledališča s 
svečano stoto ponovitvijo Govora 
malemu človeku, ki jo je odlično 
odigral Vlado Novak. V tej 
predstavi pa je še več simbolike, 
saj je z njeno prvo uprizoritvijo ta 
kulturni hram na Ptuju dobil po-
klicni status. Vlado Novak je z 

nonodramo židovskega psihoana-
litika in komunista Wilhelma 
Reicha Govor malemu človeku v 
režiji direktorja Sama Strelca po-
novno dokazal, da je potrebno 
živo gledališče. Na izjemen način 
je vzpostavil osnovno potrebo, to 
je dialog, tokrat z gledalci. Čep-
rav je avtor teksta v tistem času 
verjetno želel sporočiti druge 
stiske in razpoloženja, je tekst v 
izvedbi Vlada Novaka bil izjem-
no aktualen. Tako v tistih situaci-
jah, ki se dogajajo vsakemu posa-
mezniku, kot v zdajšnjih tragedi-

jah, ki jih doživljajo v imenu sve-
tovne politike. Gledalci smo lah-
ko ob koncu ponovno ugotovili, 
da je življenje oder, in prav zaradi 
tega je tudi v času elektronskih 
medijev potrebno živo gledališče. 

Ptujsko gledališče ima poleg 
tega, da je živo, še eno značilnost: 
v njem je življenje. To so ponov-
no dokazali zaposleni z izvedbo 
izjemno dobro organiziranega 
dogodka, kot je letošnji Festival 
monodrame. Žal festival tudi le-
tos v slovenskih medijih in pros-
toru ni dobil mesta, ki si ga zas-
luži. Morda se bosta čez dve leti, 
ko se bodo v ptujskem gledaliču 
ponovno dvignile zavese v čast 
Festivalu monodrame, tako stro-
kovna javnost kot ptujska publi-
ka zavedli, kaj v mestu imajo. 

Marija Slodnjak 
Zmagal Brane Šhtrbei 
¥m^Kaniona€ 

Strokovna žirija v sestavi Mi-
lena MuhiČ, Katarina Klačnik 
Kocutar in Jasa Jamnik je 
soglasno sklenila, da nagrado 
za najboljšo monodramsko 
uprizoritev na Festivalu mono-
drame Ptuj '99 prejme Brane 
Šturbej za vlogo Karajana C; 
režija Dušan Jovanovič. 

Brane Šturbej v monodrams-
ki uprizoritvi Karajan C upo-
dablja tragikomičen lik admi-
nistrativno upokojenega poli-
cijskega agenta z bravuroznira 
obvladovanjem intimnih 
človeških občutij. Pri hoji po 
tanki meji med na površju 
komičnim, v globini pa 
osamljenim dramskim likom 
pritegne gledalca z iskrenostjo 
in silovitostjo hkrati, je zapi-
sala strokovna komisija. 

Po stoti ponovitvi predstave Ob svetovnem dnevu gledališča je 
Vlado Novak nazdravil z gledalci 



ROKOMET 

MmPTiU' mnuim 26sm/mi2/ 
MRK PTLJ: MešI 2, Djekič 2, A. Zajšek 4, B. Zajšek 6, Kafel 
1, Kac 2, Perčič, Potočnjak 3, Kotar 6, Berlič, Miličič, Kraut-
haker. 

Rokometaši MRK Ptuj so dobro 
startali v končnici tekmovanja za 
naslov prvaka v 2. SRL - vzhod, 
saj so premami vodeče moštvo 
Pomiu-ke, ki jih je v rednem delu 
prvenstva dvakrat premagala. 

Že na začetku srečanja se je vi-
delo, da bo težko in razburljivo 
srečanje. V želji, da čimprej pride-
jo do vodstva, so Ptujčani naredili 
preveč napak v napadu, kar je 
bila seveda voda na mlin gostom 
in so prvi del srečanja dobili. 

V drugem polčasu je bil rezultat 
kar šestkrat izenačen, vendar so 
vedno morali rokometaši Ptuja lo-
viti prednost gostov. To se je do-
gajalo vse do petdesete minute. 
Nato so prešli v vodstvo domačini 
in sedaj so jih gostje morali loviti, 
toda rokometaši Ptuja so dali vse 
od sebe, da prednost ohranijo. 
Zelo težavna situacija je bila v 56. 
minuti, ko so na parkem ostali 
samo trije domači rokometaši in 
so celo uspeli doseči zadetek proti 
šestim gosmjočim. To je bil pre-
lomni trenutek srečanja, saj so po-
tem rokometaši Pomurke popus-
tili in se vdali v usodo. 

Zmaga pmjskih rokometašev je 
povsem zaslužena. Točke proti 
Pomiu-ki so pomembne zaradi 
t ^a , ker se je razlika med ekipami 
sedaj zmanjšala na samo točko. 
Gostje so po nepotrebnem iskali 
vzroke za poraz v sojenju. Roko-
metaši Ptuja pa so pokazali, da bo 
potrebno mdi z njimi resno 
račimati. 

Danilo Klajnšek 

O R M O Ž - SEVNICA 
29:31 (12:14) 

Ormoški rokometaši so tekmo s 
tretjeuvrščeno ekipo izgubili v 
svoji dvorani in se tako močno od-
daljili od tretjega mesta v l.B 
državni ligi, ki bi jim ob zmagi 
bilo zelo blizu. Kljub temu pa so z 
opravljenim v tej ligi lahko zado-
voljni. 

Ek)mačini so pred 150 gledalci 
oba polčasa začeli zelo dobro, v 
nadaljevanju pa popustili v 
obrambi, tehnične napz^e v napa-
du pa so jih kljuj) odličnim 
obrambam vratarja Suleka stale 
zmage. Resnici na ljubo je treba 
priznati, da so gostje kakovostna 
ekipa z odličnim vratarjem Mar-
colo, vendar niso nepremagljivi. 
Tekma je bila zanmimiva in proti 
pričakovanjem izjemno borbena 
na obeh straneh. V drugem 
polčasu so gostje vodili že s šesti-
mi zadetki prednosti (18:24), ven-

dar se domači niso predali in so se 
v zadnji minuti približali na zade-
tek razlike (29:30). Pri tem rezul-
tatu je vratar Sulek ubranil strel 
gostov, v nasprotnem napadu pa 
Hanželič ni uspel s šestih metrov 
in poraz je bil neizbežen. Omeniti 
velja tudi zanesljivo izvajanje se-
demmetrovk Faruka Hmjado-
viča, ki kljub odličnemu vratarju 
gostov je zadel vseh sedem. 

ORMOŽ: Dogša, Šulek, G^abo-
vac 5, Hanželič 4, Antolič 1, Skra-
ban 4, B. Džarmati 2, Prapomik 3, 
G. E^armati, Kavaš, Hmjadovič 
13, Mezgec. 

I. kotar 

VEIIKA NEDEUA -
DOL TKI HRASTNIK 
27:22/12:11/ 

VELIKA NEDELJA: 
Kovačec, Belšak 2, R. Mesarec 
1, Trofenik 2, Potočnjak 2, Ku-
mer 2, Bezjak 7, Planine 6, Ko-
kol, Belec, A. Mesarec 5. 

Po zmagi vodeče Ribnice v 
Trbovljah proti domačemu Ru-
darju je prvo mesto v 1. B SRL 
praktično oddano. Trdno na dru-
gem mesrn so rokometaši Velike 
Nedelje in to mesto jim daje 
možnosti, da si v kvalifikacijah iz-
borijo mesto med prvoligaši. Zato 
je bila nujno potrebna zmaga nad 
ekipo DOL T M Hrastnik. 
Domači rokometaši so na začetku 
zaigrali dobro in si priigrali dva 
zadetka prednosti, vendar se gost-
je niso predali, ampak so uspeli 
celo izenačiti. V sredini prv^a 
polčasa je bilo ponovno obdobje 
dobre igre Velike Nedelje in nji-
hova prednost je zrastla na štiri 
zadetke /9:5/. Toda nekaj napak in 
gostje so ponovno resno zapretili 
ter se približali na samo zadetek. 

Drugi polčas je imel dve popol-
noma različni obdobji. Prvi del je 
pripadel gostom, ki so rezultat 
najprej izenačili, nato pa povedli z 
dvema zadetkoma prednosti. Nič 
kaj dobrega se ni obetalo 
domačim. Tako je bilo vse do 47. 
minute, ko so uspeli rezultat ize-
načiti in nato z zadetkom Robija 
Bezjaka ponovno preiti v vodstvo. 
Gostom, predvsem pa njihovemu 
najboljšemu igralcu in strelcu 
S e n ^ u je pričelo primanjkovati 
moči in koncentracije, tako da so 
to izkoristili rokometaši Velike 
Nedelje, si pred končnico priigra-
li dostojno prednost in na koncu 
zasluženo slavili. 

Danilo Klajnšek 

P Y R A M I M J A - POLET 
26:24 (13:14) 

Prvo tekmo končnice v vzhodni 
skupini druge moške lige si je v 
športni dvorani v Gorišnici ogle-
dalo blizu 500 gledalcev. Videli so 
zelo izenačeno srečanje, ki so ga 
domačini odločili v zaključku. 
Kljub temu, da pri gostih od šti-
rih nista i g ^ a dva mlada repre-
zentanta celjske Pivovarne Laško, 
so imeli domači veliko težav, 
daleč največ z vratarjem gostov 
Roškarjem, ki je očitno specialist 
za polvisoke strele, kar so domači 
vse prepogosto uporabljali. V 
domači vrsti je bil najbolje razpo-
ložen izkušeni Tone Osterc, v 
zaključku pa se je izkazal tudi vra-
tar Valenko. Kakorkoli ž^ 
domači so dosegli zmago, ki jih je 
pripeljala na trenumo delitev 
prvega mesta s Pomurko. Oboji 
imajo po tri točke. Za njimi pa sta 
s samo točko zaostanka Ptuj in 
Polet. Končnica bo tako še izjem-
no zanimiva. V naslednjem krogu 
sta para: Pyraniidia - Ptuj in Polet 
- Pomurka. Tekmi bosta v soboto, 
10. aprila. 

PVRAMIDIA: Valenko, 
Kovačec, M. Šandor ], Kelenc, 
Ostprc 9,1. Ivančič 1, Žnidarič 2, 
F. Šandor 1, D.̂  Ivančič 7, Cvita-
nič 1, Firbas 4, Žuran. 

i. kotar 

I S R L - Ž E N S K E « 
MPhn-Novo 
mesto a:26/8:15/ 

ŽRK PTUJ: Vidovjčeva, Bojeva 
1, N. Potočnik, Sijančeva 4, 
Pučkova, Bezjakova, Majeričeva 
4, Mlakarjeva, Petkova^ 13 , 
Maračičeva, A. Potočnik, Zampo-
va. Trener: M. BaWan. 

Rokometašice ŽRK Pmj so 
doživele drugi zaporedni poraz, 
tokrat proti solidni ekipi iz Nove-
ga mesta. Srečanje je bilo zlasti na 
koncu razbiurljivo. Prvi del 
srečanja je pripadel domačim ro-
kometašicam, vendar pa so gostje 
hitro rezultat izenačile in prešle v 
vodstvo, to pa je do konca prvega 
dela narasto na sedem zadetkov. 
Toda igra mladih rokometašic 
Ptuja v drugem polčasu pa je bila 
povsem nekaj druge^. Zaigrale 
so zelo dobro in vztrajno zniževa-
le visoko prednost gostij. Ko so 
prišle na samo zadetek zaostanka, 
pa se jim je ustavilo. Namesto 
mreže so zadevale samo vratnice 
in prečke. Seveda so to izkoristile 
gostje ter si na koncu priigrale 
zmago. 

Danilo Klajnšek 

Šporine novke 
NOGOMET • V prvo ligo 

Drava ali Aluminij 
V razprave o r^onalizaciji Slo-

venije se je vključila tudi Nogo-
metna zveza Slovenije. Zanimiv 
za naše območje je njen predlog 
(ki naj bi imel v dnigih regijah ve-
liko podporo), da naj bo med kri-
teriji za delovanje regije tudi ta, 
da ima vsaka regija prvoligaško 
nogometno ekipo. To praktično 
pomeni, da bodo iz vsake regije v 
začetku administrativno delegira-
li po eno ekipo v prvo ligo, nekaj 
mest - odvisno od števila re^j - pa 
bo prihranjenih za sedaj najlx)ljše 
slovenske ekipe. Težava bo samo 
v ter^ katera izmed naših drugoli-
gaških ekip - Alimiinij ali Drava -
bo uvrščena v prvo ligo. Razpravo 
o tem sklicuje Medobčinska nogo-
metna zveza Ptuj za danes (v 
četrtek) ob 18. uri v sindikalnem 
domu F. Krambergerja. 

I. kotar 
ŠAH • Velikonočni šahovski 

turnir v Spuhlji 
Šahovska sekcija iz Spuhlja or-

ganizira na velikonočni ponedel-
jek, 5. aprila, ob 9.00 lu-i v 
okrepčevalnici pri Majdi Vidovič 
šahovski turnir. Čas igre je 2 x 10 
minut. Pristojbina je 1.000 SIT po 
igralcu (za mladince 500 SIT). 
Člani š^ovske sekcije Spuhlja 
pristojbine ne plačajo. Na turnir v 
Spuhljo so vabljeni vsi šahisti, ne 
glede na kategorijo. Za najboljše 
so pripravljene diplome, medalje 
in dva pokia. 

F. P. 
STRELSrVO 

PRVA LIGA • Ptuj četrti 
Najboljša selecija Ptuja v strel-

janju z zračno standard pištolo 
nima sreče v tekmovanju, saj 
člane pestijo poškodbe. Stalni 
član prve ekipe in najboljši mladi-
nec Pmja v pretekli sezoni Robert 
Šimenko si je poškodoval^ roko. 
Ekipa Ptuja v sestavi Janez ^tuhec 
564, Simon Fras (namesto Šimen-
ka) 524 in Matija Potočnik 555 je 
nastrelila 1543 krogov. S to števil-
ko so pmjski strelci zasedli sed-
mo, v skupni razvrstitvi pa četrto 
mesto. Zadnji krog je v soboto v 
Ljubljani. Ekipa Ptuja še ima 
možnosti, da si pribori pokal za 
tretje mesto. 

SI 
DRUGA LIGA • Grospulje -

PeUja Ptuj 1562:1597 
Z zračno pištolo so v drugi 

državni ligi strelci Grosuplja gos-
tili ekipo Petlja Ptuj. Ptujčani so 
nastopili v sestavi Gorazd Selišek 
541 kr., Milan Stražišar 530 kr. in 
Marjan Gril 526 krogi. Z rezulta-
tom 1597 kr. so zmagali s 35 krogi 
naskoka. Posamezno je zmagal 
Ptujčan Gorazd Selišek, Milan 
Stražišar je bil tretji. 

ZAKLJUČEK TEKMOVANJ 
V REGIJSKIH LIGAH 

S šestim krogom so se končala tek-
movanja v streljanju z zračnim 
orožjem v regijskih ligah. Strelci SD 
Juršinci so tekmovali v ligi pionirk 
z zračno puško. V tem tekmovanju 
so zmagale tekmovalke iz Ruš s 3023 
krogi, druge pa so bile strelke iz 
Juršincev s 3003 krogi. Posamezno 
je zmagala Staška Benko - Juršinci s 
1022 krogi pred Nadjo Bačun - Ruše 
1021 krogov, tretja je Saša Cafuta 
998 kr., četrta Nina Pavlin 983 kr., 
peta Alenka Plohi kr., vse SD 
Juršinci. 

V kategoriji članov - pištola se je 
močno slavila ekipa SD Juršinci s 
6490 kr., drugi so strelci iz Dornave 
s 5327 kr., tretja pa je ekipa Elektro 
Maribor 4573 kr. Posamezno je sla-
vil Mirko Moleh 2213 kr. pred Maj-
do Raušl 2198 kr., oba SD Juršinci, 
tretje mesto je zasedel Darko Želj, 
Elektro Maribor, s 2092 kr. 

Strelci iz Juršincev in Dornave so 
si priborili pravico nastopanja v 
kvalifikacijah za uvrstitev v drugo 
državno ligo. 

REGIJSKO PRVENSTVO • 
Dijaški dom Ptuj zmagovalec 

V Ptuju je bilo tekmovanje 
dijaških domov v streljanju z zračno 
puško. V tekmovanju dijakov so 
zmagali Ptujčani v sestavi Sandi 
Markovič, Toni Tomanič in Iztok 
Špindler z rezultatom 967 kr., druga 
je bila ekipa dijaškega doma Raden-
ci z 811 kr. Posamezno je zmagal 
Ptujčan Iztok Špindler s 329 kr. 
drugi Toni Tomanič s 328 kr., oba 
DD Ptuj, tretji Marko Arnuš, 328, 
Radenci. V posamezni konkurenci 
je pri dekletih zmagala Barbara 
Pavša z 227 kr. iz Radencev pred 
Darjo Hodnik, Radenci, in Moniko 
Rudolf iz Ptuja. 

SI 

KOŠARKA / KONČANA REKREACIJSKA LIGA 

Končane so bile še zadnje tek-
me končnice v rekracijski ligi. 
Za prvo mesto sta se pomei^i 
ekipi Oračev in Veteranov. Tek-
mi sta bili izredno zanimivi in 
dinamični, dostojni finala. V 
obeh tekmah se je jeziček preve-
sil v korist Oračev, ki so tako 
postali prvaki lige. V tekmi za 
tretje mesto je bila ekipa Polici-
je Ptuj boljša od ŠD Kidričevo 
zaradi boljšega medsebojnega 
količnika (1:1, boljša koš razli-
ka),^ekipa Taluma je bila boljša 
od SD Ptujska Gora tudi zaradi 
boljšega medsebojnega 
količnika (1:1, boljša koš razli-
ka), na sedmem mestu je ekipa 
Dornave Center premag^a 
obakrat ekipo ŠD Majšperk, eki-
pa ŠD Cirkovc pa je bila obakrat 
boljša od ŠD Podlehnik v tekmi 
za deveto mesto. 

Rezultati: za 1. mesto: Orači -
Veterani 74:71 (36:34), Veterani -
Orači 65:74 (32:34); za 3. mesto: 
ŠD Kidričevo - Policija Ptuj 70:85 
(39:46), Policija Ptuj - ŠD Ki-
dričevo 64j69 (28:39); za 5. mesto: 
Tal um - ŠD Ptujska Gora 67:76 
(34:44), ŠD Ptujska Gora - Talum 
58:76 (32:31); za 7. mesto: ŠD 
Majšperk - E)omava center 57:62 
(36:25), Domava center - ŠD 
Majšperk 71:57 (34:39); za 9. mes-
to: ŠD Podlehnik - ŠD Cirkovce 

61:66 (26:38); ŠD Cirkovce - ŠD 
Podlehnik 86:75 (42:37). 

Končna lestvica: 1. Orači^ 2. Ve-
terani, 3. Policija Ptuj^4. SD Ki-
dričevo, 5. Talum, 6. ŠD Pmjska 
Gora, 7. Domava center, 8. ŠD 
Majšperk, 9. ŠD Cirkovce, 10. ŠD 
Podlehnik. 

Lestvica najboljših strelcev lige: 
1. Jože Kolarič (Policija) 462 
košev; 2. Boštjan Kostanjevec 
(Veterani) 332 košev; 3. Edi Hoj-
nik (ŠD Kidričevo) 279 košev. 

Radko Hojak 

ODBOJKA 

Marsel - Infond Meltal 0:3 
MARSEL: Terhučeva, Prauhartova, Mohorkova, Žunko-

vičeva, Blažičeva, Pustoslemškova, Vindiševa, Frumnova, Ko-
sijeva, Lipovčeva, Krebsova. 

Z uvrstitvijo v končnico tekmovanja za naslov državnih 
prvakinj so odbojkarice ŽOK Marsela iz Ptuja dosegle naj-
večji uspeh v zgodovini kluba. Mogoče bi lahko dosegle še 
več, vendar so v prvem krogu imele za nasprotnice ekipo 
državnih prvakinj iz Maribora Infond Meltal, ki bodo po ve-
liki verjetnosti nove državne prvakinje, saj toliko odstopajo 
od vseh drugih ekip. Tudi v povratnem srečanju so bile 
boljše igralke iz Maribora, vendar so se morale močno potru-
diti za zmago. Rezultati nizov: 11:15,12:15, 8:15. 

Odbojkarice Marsela se bodo sedaj pomerile za tretje mesto 
z ekipo TPV iz Novega mesta. 

Danilo Klajnšek 

2 . SNL 
Rezultati 18. kroga: Drava - Slovan Slavija 3:1, Goriške opekarne - Alumi 

nij 1:1, Factor - Elan 1:1, Jadran Šepič - Zagorje 2:4, Šentjur - Dravograi 
1:1, Esotech Šmartno - Pohorje 2:1, Rudar Trbovlje - Tabor Sežana 0:1 
Železničar - Nafta 3:1. 

Pari naslednjega kroga /sobota, 3. aprila/: Drava - Goriške opekarne 
Elan - Aluminij, Slovan Slavija - Železničar, Nafta - Rudar Trbovlje, Taboi 
Sežana - Esotech Šmartno, Pohorje - Šentjur, Dravograd - Jadran Sepič, Za 
gorje - Factor. 

DRAVA - SLOVAN SLAVIJA 3:1 /2:0/ 
STRELCI: 1:0 Čeh /37. minuta/, 2:0 Kljajič /39/, 2:1 Kurtič /78/, 3:1 Kija-

jič/86/ 
DRAVA: Zver, Krajnc /Lenart/, Golob, Šket, A. Vršič, T. Vršič /Kores/ 

Emeršič, Habjanič/Bezjak/, Kljajič, Čeh, Fridauer. 
V tretjem krogu nadaljevanja prvenstva so nogometaši ptujske Dravf 

prišli do prve zmage. Kljub temu da Slovan Slavija ni več zelo močna ekipa, 
je bilo potrebno precej previdnosti. V ekipo sta se po poškodbi vrnila Alej 
Čeh in kapetan ekipe Gorazd Šket. 

Že od začetka so nogometaši Drave prevzeli pobudo ter potisnili goste na 
njihovo polovico. Po priložnostih v 11., 15. in 30. minuti končno v 37. mi-
nuti vodstvo domačih nogometašev. Kot z desne strani je izvajal KrajnC; 
žoga je prišla do Čeha in ta jo je velemojstrsko poslal v zgornji levi kot vrat 
gostov. Dve minuti kasneje je napadalec Drave Kljajič dosegel še drugi za-
detek za domače. 

V nadaljevanju je bila igra bolj izenačena. Več od igre so imeli domači no-
gometaši, vendar žoga ni našla poti v mrežo gostov. Po napaki obrambe Dra-
ve so gostje znižali rezultat in postali živahnejši. Toda to je bilo 
kratkotrajno, saj je Danijel Kljajič v 86. minuti dosegel še tretji zadetek za 
Dravo in tri točke so ostale na Ptuju. Povsem zaslužena zmaga domačih no-
gometašev, ki so bili za razred boljši od svojih gostov iz Ljubljane. 

GORIŠKE OPEKARNE - ALUMINIJ 1:1 /0:0/ 
STRELCA: 1:0 Reščič /68/, 1:1 Hojnik /87/ 
ALUMINIJ: Fideršek, Koren /Dončec/, Grbavac, Žolek, Vidovič, Hertiš, 

Perkovič, Bezjak /Gorše/, Emeršič, Kolar, Hojnik. 
Nogometaši Aluminija v nadaljevanju prvenstva igrajo zelo dobro, 

predvsem pa pridno nabirajo točke. Tokrat so nastopili v Renčah in pri eki-
pi Goriških opekarn iztržili točko. Igra je potekala po zelo težkem in blat-
nem igrišču, ki je bilo na meji regularnosti. O kakšni kvalitetni igri ni bilo 
govora, je pa res, da so se nogometaši obeh moštev močno trudili. Nekoliko 
več od igre so imeli domači nogometaši, vendar je bila to navidezna premoč, 
brez pravih priložnosti. Vse, kar je bilo omembe vredno, se je zgodilo v dru-
gem polčasu, ko so domači najprej povedli v 68. minuti, kapetan Aluminija 
Robert Hojnik pa je poskrbel, da vse točke niso ostale doma z zadetkom, ki 
ga je dosegel tri minute pred koncem srečanja. 

3 . SNL - SEVEP 
Rezultati 15. kroga: ! 

GEREČJA VAS - MONS CLAUDIUS 0:2 /0:2/ 
STRELEC: 0:1 Valek/16/, 0:2 Valek / 39/ 
GEREČJA VAS: Vogrinec, Paveo, Slaček, Lečnik, Zajšek A^urk /, Škrja-

nec, Kmetec, J. Perko, Kaučevič, R. Perko /Sitar /, Šijanec /Mulec/. 
Nogometaši Gerečje vasi so v drugem zaporednem srečanju na domačem 

igrišču izgubili z direktnim konkurentom v borbi za obstanek. Gostje so 
svoje priložnosd izkoristili v prvem polčasu, ko je dvakrat v polno zadel Va-
lek. Nogometaši Gerečje vasi so se sicer trudili, vendar pa je ostalo pri tem. 

Domačim nogometašem ostaja upanje, da bodo v prihodnje zaigrali bolje, 
predvsem pa nabirali točke. 

MNZPJUJ - I. RAZRED 
Rezultati 12. kroga: Slovenja vas - Eltehšop R. 4:2, Videm - Polskava 1:0, 

Stojnci - Boč 4:0, Gorišnica -Središče 5:1, Bistrica - Ormož 0:3, Pragersko -
Dornava 2:3. 

Razpored tekem 13. kroga: sobota; 3. 4.: ob 16.00 Središče - Bistrica, Pol-
skava - Stojnci, 16.00 Boč - Ehehšop R.; v ponedeljek; 5.4.: ob 10.30 Dorna-
va - Gorišnica, ob 16.00 Pragersko - Slovenja vas, Ormož - Videm. 
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P T U J / V D O M U UPOKOJENCEV VELIKONOČNA RAZSTAVA 

J i • v f # v f l • # w • Jaitka, zaitkif pisiamki 

Varovanci Doma upokojencev Ptuj in Muretinci so bogato obložili veliko-
nočno mizo. Foto: TM 

Varovanci v domu upokojencev Ptuj in Muretinci so se v 
dneh pred veliko nočjo lotili izdelovanja zanimivih veliko-
nočnih okraskov, pisanih jajčk, našivavanja prtov in risanja 
na svilo. Dela l i in ustvarjali so v času delovne terapije ob 
pomoči delovnih terapevtk Nade Fišer in Darje Lepenik, ki 
sta j im pomagali in svetovali, na koncu pa skupaj z upoko-
jenci pripravili zanimivo razstavo v živih pomladnih barvah. 

"Letos smo se prvič lotili bar-
vanja in risanja na plastična 
jajčka," je povedala Fišerjeva. 
"Izbrali smo različne in ne pre-
več zahtevne tehnike, vsak po 
svoje pa je ustvarjal in dodal 
tudi nekaj svoje domišljije." Va-
rovanci so izdelalovali tudi 
šivane, kvačkane in pletene 
zajčke, ki na velikonočni mizi 
nikakor ne smejo manjkati, z 

barvo okrasili glinene lončke, k 
temu pa dodali pisano okrasje 
pomladnih rumeno-zelenih 
l5arv. Prvič so pripravili razsta-
vo svojih velikonočnih izdel-
kov, ki bo v ptujskem Domu 
upokojencev na ogled do petka, 
ko bodo varovanci že pobarvali 
in okrasili čisto prava veliko-
nočna jajca in praznično okrasi-
li dom. 

Avtorji velikončne razstave 
ptujskih in muretinških upoko-
jencev so: Neža Arnejčič, 
Majda Belak, Amalija Brsa, 
Marija Cvetko, Terezija Fran-
gež, Matilda Grof, Justina 
Holderman, Vlado Kaisers-
berger, Pavla Kmetec, Terezi-
ja Kvas, Milan Lamot, Lizika 
Majcenovič, Slava Nedeljko, 
Marica Painkiher, Anica Per-
nek, Marija Petrovič, Tilčka 
Petrovič, Lea Rajšp, Antonija 
Tašner, Marija Tomažič, Ma-
rija Šegula, Janez in Sonja 
Špur, Marija Vaupotič in Ivan 
Vočanec. 

T. Mohorko 

P T U J / RAZSTAVISCE V MESTNI HISI VABI 

Razstava del Joiiie Nedeljko 
V razstavnem prostoru 

Mestne občine Ptuj je v petek, 
19. marca, odprla razstavo sli-
karka Jožica Nedeljko, članica 
likovne sekcije DPD Svoboda 
Ptuj. V kulturnem programu 
ob odprtju so zapeli Juršinski 
fantje, priložnostni nagovor 
pa je imel juršinski župan 
Alojz Kaučič. 

Slikarka Jožica Nedeljko, gos-
podinja iz Sakušaka, je ena iz-
med produktivnejših likovnih 
ustvarjalk. Ustvarja predvsem v 
oljni tehniki na platno. Najraje 
slika tihožitja, krajine, loteva 
pa se tudi človeške figure. V ve-
liko podporo pri njenem delu ji 
ĵ e mentorica, slikarka Rozina 
Sebetič. 

Razstava bo na ogled do 19. 
aprila. 

MS Jožica Nedeljko s svojimi slikami 

O R M O Ž / V PETEK SEMANJI DAN 

Tradicionalni sejem 
na €vetni petek 

Sejmi z dolgo tradicijo so 
običajno povezani s cerkveni-
mi prazniki. Ponavadi so na 
dan cerkvenega patrona. Leta 
1497 je cesar Maksimiljan dal 
dovoljenje Ormoški gospodi 
in srenji mesta Ormoža za dva 
sejma - za sejem sv. Martina 
(11, novembra) in sejem sv. 
Marije Magdalene. Zadnjega 
so kasneje prestavili na dan 
sv. Jakoba, patrona mestne 
župnijske cerkve (25. julija). 

Leta 1782 je cesar Jožef II. do-
delil deželno-knežjemu mestu 
Ormož dovoljenje za tretji letni 
sejem - na cvetni petek. 

Sejmi so dandanes drugačni, 
kot so bili nekoč. Mogoče niso 
tako gospodarsko pomembni, 
še vedno pa so ohranili svoj čar. 
Kljub množici plastike in sadja 
z juga še vedno najdemo izdel-

ke starih obrti, ki povezujejo 
prvi sejem izpred stoletij z 

letošnjim. 
Majda FridI 
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J U D O / USPEŠNI GORIŠNIŠKI IN PTUJSKI TEKMOVALCI 

# DAMJAN PETEK 
ZOPET ODLIČNO 

Na enem najmočnejših tumijev v judu sve-
tovnem A pokalu v Rimu pretekli vikend sta se 
med 450 udeleženci iz 33 držav odlično odrezala 
tudi slovenska reprezentanta, 18-letna Janja 
Lamut iz JK Šiška Ljubljana z osvojenim tret-
jim mestom (kategorija do 48 kg) in 27-letni 
Pamjan Petek iz JK Gorišnica z osvojenim pe-
tim mestom (udeležba 40 tekmovalcev katego-
rije do 100 kg). 

S tem je Petek še enkrat potrdil napovedi stro-
kovnjakov, da spada v krog kandidatov za medal-
je na EP in SP, če mu bo le uspelo »najti« ustrezne 
sparing partnerje. Problem Petka je namreč v 
tem, da je že 6 let neporažen v Sloveniji in se ga 
konkurenti raje izogibajo, kot da bi se spoprijeli s 
trenutno največjim upom slovenskega juda. Kva-
litetne priprave v tujini pa so poleg tega, da so 
drage, še omejene na obdobje do dveh mesecev 
pred velikimi tekmovanji, ko se vrata »velesil« v 
tem športu zapro, saj judo že dolgo ni več šport 
samo v domeni tehnike in talenta, ampak da piko 
na i znanost (v glavnem medicina in kemija), s 
pomočjo katere se poiščejo še zadnje notranje 
rezerve telesa (po možnosti v mejah dovoljenih 
sredstev), ko je v igri medalja na SP ali OL 

Naslednji mednarodni nastop Petka bo na Ev-
ropskem prvenstvu v Bratislavi (20.-23. maj 99), 
kjer lahko računa na bučno podporo navijačev JK 
Gorišnica. 

Andrej Horvat 

• KRAJNCU NASLOV 
DRŽAVNEGA PRVAKA 

V slovenski prestolnici je minulo lepo nedeljo 
potekalo državno prvenstvo v judu do 16 let. 
Kljub maloštevilni udeležbi, le 80 judoistk in ju-
doistov, smo lahko videli zanimive borbe. 

Na tekmovanju je zaradi bolezni in poškodb 
nastopila tudi močno okrnjena ptujska ekipa ju-
doistov. Za enega najresnejših kandidatov za na-
jvišji naslov v kat. do 50 kg je vsekakor veljal mla-

di Aleš Krajnc. Po dveh gladkih zmagah v 
predtekmovanju je v finalu napovedal boj za na-
jvišji naslov, ki se mu je v minulih sezonah vztra-
jno izmikal. V prvi minuti finalnega obračuna je 
povedel s 7:0 proti nasprotniku iz Lendave, kar 
pa lendavčana ni zmotilo in kmalu je izenačil. Ize-
načen dvoboj je potekal vse do zadnje minute, ko 
je Krajncu po nekaj uspešnih akcijah uspelo bor-
bo zaključiti z ipponom. 

Preostali člani ekipe so pustili bled vtis in nasto-
pili pod pričakovanji. 

Krajnca naslov državnega prvaka in uspešni 
nastopi na minulih tekmovanjih vodijo v kadets-
ko reprezentanco, s katero bo še takonec tedna 
nastopil na mednarodnem prvenstvu v Raurisu. 

Simon Starček 

• PRIČETEK 
TEKMOVANJ V 
MLADINSKI 
KONKURENCI 

v organizaciji judo kluba Murska Sobota je mi-
nulo soboto 135 judoistk in judoistov iz 24 klubov 
Slovenije in Hrvaške, merilo moči na 8. tradicio-
nalnem prvenstvu za pokal Murske Sobote. Tek-
movanje v mladinski konkurenci je štelo tudi za 
slovenski pokal. 

Prvi imeni ptujske ekipe sta vsekakor dobitnika 
zlate kolajne Donald Rus (do 66 kg) in mladinski 
reprezentant Miha Prime (do 100 kg). Donald je 
odlično pripravljenost pokazal nedavno na 
članskem državnem prvenstvu UNZ, kjer je osvo-
jil 3. mesto. Trojno zmagoslavje ptujskih judois-
tov pa je žal prekinil Sagadin iz Maribora, ki je v 
finalu kategorije do 73 kg tesno, a zasluženo ugnal 
Denisa Rus, ki je na koncu osvojil srebro. V isti 
kategoriji je Egon Predikaka osvojil 5. mesto. 

V skupnem seštevku v mladinski konkurenci je 
ekipa ptujske Drave osvojila 1. mesto, kar je več 
kot odlična napoved pred bližajočim se članskim 
državnim prvenstvom, ki se ga bo ta ekipa zraven 
članske udeležila. 

S. Starček 

1 . S L M N / 1. SLMN 

MIZARSTVO KROŠEU -
POETOVIO MILA 4:3 /3:2/ 
STRELCI: 6:1 Vesenjak/76/ , 1:1 Rozman/7 / , 2:1 Rozman 
/10/, 2:2 Komik /19/, 3:2 R. GačniV28/, 4:2 Rozman /36/, 
4:3 Presečnik /59/. 

POETOVIO MILA: Komik, 
Valentan, Presečnik, Vesenjak, 
Arlič, Maksimovič, Vasic, Jeri-
nič, Krajnc, Klinger. 

V prvem srečanju končnice 
državnega prvenstva so nogo-
metaši Mile Poetovio igrali v 
Sevnici in srečanje minimalno 
izgubili. Toda razpletlo bi se 
lahko tudi drugače, saj so 
Ptujčani že takoj na začetku po-
vedli z zadetkom Vesenjaka. To 
je bil znak za domače, da se 
bodo morali za zmago krepko 
potruditi. V naslednjih šestih 
minutah so dosegli dva zadetka 
in preobrnili rezultat sebi v 
prid. V 19. Minuti je Silvester 

Kornik rezultat izenačil. 
Drugi polčas je bil podoben 

prvemu. Domači so hitro do-
segli še četrti zadetek in pričel 
se je lov Ptujčanov, da bi rezul-
tat znižali. To jim je uspelo v 
predzadnji minuti srečanja, za 
kaj več pa jim je zmanjkalo časa. 

Danilo KJajnšek 

2.SLMN -
VZHOD 

Rezultati 18. kroga: Mi-
zarstvo Širovnik - Tomaž 6:6, 
Vitomarci Petlja - Orkan Zbelo-
vo 4:7, DAB Team - Marco Polo 
4:3, Železne Dveri - Oplotnica 

ITT 2:5, Dobovec - Križevci 
4:4; prosta ekipa Fa Maik. 

Rezultati 19, kroga: Tomaž -
DAB Team 9:1, Marco Polo -
Vitomarci Petlja 3:5, Križevci -
Železne Dveri 8:7, Orkan Zbe-
lovo - Dobovec 8:3, Oplotnica -
FA Maik s.g. 5:5. 

Danilo Klajnšek 

OD TOD IN TAM 
SREDIŠČE OB DRAVI • 
Občni zbor Turističnega 
društva 

v soboto, 20. marca, so se v prostorih restavracije 
"Vinograd" na občnem zboru srečali člani Turis-
tičnega društva Središče ob Dravi s predstavniki 
vasi in drugih društev KS. V uvodnem nagovoru je 
prisotne pozdravil predsednik društva Miro Mele. 
Po izvolitvi organov občnega zbora je podal 
poročilo o delovanju društva v preteklem letu. Op-
ravili so devet večjih akcij, nekatere pa nadaljujejo 
tudi v letošnjem letu. Izrednega pomena je usposo-
bitev institucij, ki bodo omogočile boljšo turis-
tično ponudbo kraja ter pripeljale v Središče ter 
okolico več gostov. Po poročilu blagajnika ter 
nadzornega odbora in potrditvi zaključnega 
računa preteklega leta je predsednik predstavil 
program dela za leto 1999. Uradni del občnega 
zbora so zaključili s podelitvijo priznanj sedmim 
članom za delo v preteklem letu. 

Majda Fridl 

ORMOŽ • Središče -
samostojna občina 

Iz zanesljivih virov smo izvedeli, da sta se na za 
javnost zaprtih pogajanjih ormoški župan Vili 
Trofenik ter Martin Habjanič, predsednik sveta 
krajevne skupnosti Središče ob Dravi, končno do-
govorila o pogojih za odcepitev in ustanovitev sa-
mostojne občine Središče ob Dravi. Da osamosvo-
jitev ne bi bila preveč stresna, bo potekala po eta-
pah. Prvi se bodo osamosvojili Šalovci. Kakšna je 
bila cena za odcepitev, se ne ve - pogajanja še 
vedno tečejo. 

mf 

DORNAVA • Letna 
konferenca OO SDS 

v soboto so imeli člani 0 0 SDS Dornava letno 
konferenco. Predsednik Franc Zagoršak je pove-
dal, da so lani bili zelo aktivni in pridobili nekaj 
novih članov. Se posebej so zadovoljni z izidi na 
zadnjih volitvah, saj imajo v dornavskem 
občinskem svetu štiri svetnike, podporo pa so dali 
tudi županu Francu Šeguli. Tudi za letošnje leto 
so si zadali kar precej ciljev, še posebej se zavzema-

„ jo za gospodarski in turistični razvoj občine Dor-
nava. Udeležence konference je v soboto pozdravil 
tudi strankarski kolega Franc Pukšič, poslanec v 
Državnem zboru. 

MS 

KIDRIČEVO • Svetniki o 
lanskem proračunu 

Svetniki občine Kidričevo so na torkovi seji po 
hitrem postopku sklepali o zaključnem računu 
občinskega proračuna za minulo leto 98, ter o 
vsebini odloka o proračunu za letošnje leto. Lotili 
so se novega občinskega statuta, sklepali o po-
vprečni gradbeni ceni, povračilih stroškov komu-
nalnega urejanja stavbnih zemljišč, ter o spremem-
bah in dopolnitvah prostorkih sestavin dolgo-
ročnega plana občine Ptuj za obdobje od leta 1986 

do 2000, za območje občine Kidričevo, dopolnje-
nega v lanskem letu. Dogovorili so se tudi o 
gradnji plinovodnega objekta in umestitvi kom-
presorske postaje v družbeni plan, ob koncu pa 
prisluhnili še poročilu političnih strank za delno 
povrnitev stroškov volilne kampanije. 

•OM 

MAJŠPERK • Tudi o 
nagradah funkcionarjev 

Po tednu dni so se v torek, 30. marca, spet sestali 
svetniki občine Majšperk. Na 4. redni seji so med 
drugim v drugi obravnavi sklepali o odloku o orga-
nizaciji in delovnem področju občinske uprave ter 
o predlogu odloka o občinskih cestah. Precej razp-
rave so namenili predlogu občinskega proračuna 
za leto 1999 in investicijskemu programu za kana-
lizacijo v naselju Breg. Po pričakovanjih pa je bilo 
najzanimiveje ob obravnavi pravilnika o nagradah 
občinskih funkcionarjev - točki, ki jo je župan 
Franc Bezjak na svojo pobudo umaknil s prejšnje 
seje. 

-OM 

DRAŽENCI • Proslava 
ob materinskem prazniku 

Kulturno društvo Draženci je tudi letos pripravi-
lo proslavo ob materinskem prazniku in se ob tej 
priložnosti s šopkom cvetja spomnilo dveh najsta-
rejših vaščank - Genovefe Tomanič, ki bo kmalu 
dopolnila 89 let, in 82-letne Nežke Kostanjevec. 
Mame in babice so bile vesele tudi cvetja, ki ga ja 
poslala občina Hajdina kot skromno pozornost ob 
njihovem prazniku, cvetove in vazice pa so zanje 
naredili tudi draženski otroci. V kulturnem 
programu so se predstavili najmlajši in malo sta-
rejši Draženčani, ki so z recitali, pesmijo in plesom 
privabili marsikatero solzo v oči slavljenk, kultur-
ni program pa so s pesmijo zaključili domači pevci 
kvarteta 2x2. 

TM 

SOBETINCI • Ob 
materinskem prazniku 

Prisrčno proslavo v počastitev materinskega dne 
so minulo soboto, 27. marca, pripravili tudi člani 
prostovoljnega gasilskega društva Sobetinci, ki le-
tos slavijo 51-letnico. K sodelovanju so pritegnili 
vaško mladino, ki je v dvorani gasilskega doma 
svojim materam in babicam pripravila kulturni 
program, poln recitacij, glasbenih točk in skečev. 
Program je povezovala Andreja Horvat, materins-
ki večer pa so pozno v noč zaokrožili z ansamblom 
Franca Kožuha iz Maribora. 

-OM 

PTUJ • Tečaj za voditelje 
čolnov 

Tudi v brodarskem društvu Ranča Ptuj se že 
pripravljajo na novo sezono. Ker so bili lani s 
tečajem za vaditelje čolna skoraj prepozni in ker je 
zanj tudi letos zanimanje, so tokrat pohiteli. Tečaj 
za vaditelje čolna bodo pričeli že v torek, 6. aprila, 
na sedežu Vodnogospodarskega podjetja Drava 
Ptuj, Žnidaričevo nabrežje 11. Za podrobnosti o 
vsebini in ceni tečaja lahko pokličete po telefonu 
787 50 18 ali GSM 041 728 912. 

•OM 

N A M I Z N I T E N I S / N A M I Z N I TENIS 

Ne/c Janžekovii ponovno prvi 
Minulo soboto in nedeljo sta bila 3. odprta turniija Slovenije za 
mladince in mladinke. Ptujčani so se ju udeležili s tremi dekleti 
in petimi fanti. 

Fantje so igrali v Preserju. 
Ptujske barve so zastopali: Nejc 
Janžekovič, Danilo Piljak, Urban 
Ovčar, Tine Pelcl in Tomaž 
Janžekovič. Urbanu in Tinetu je 
uspelo osvojiti drugo mesto v 
ppcdtekmovalnih skupinah in s 
tem osvojiti novih 7 točk na 
računalniški lestvici NTZS. Veliki 
met pa je uspel Nejcu, saj je že dru-
gič v tej sezoni s prepričljivo igro 
ugnal vse konkurente. Nejc je zno-
va potrdil mnenja nekaterih stro-
kovnjakov, da je velik talent in da 
lahko ob trdem delu zraste v igral-
ca evropskega formata. Trenutno 
je drugi na računalniški lestvici 
NTZS, 20 točk za Žigo Jazbecem, 
ki pa ga je na zadnjih dveh turnir-
jih v finalu gladko premagal z 2:0. 
Z Jazbecem pa je v četrtfinalu iz-
gubil drugi ptujski mladinec Da-
nilo Piljak. 

Ptujske kadetinje Petra Jurič, 
Vesna Terbuc in Maša Sa-
mojlenko so se enakovredno kosa-
le s starejšimi nasprotnicami. 
Točke je uspelo ujeli le Vesni z 
drugim mestom v predtekmovalni 
skupini. 

D.S. 
2. SNTL ŽENSKE • Petovia -

Rakek 6:4 
V zadnjem krogu tekmovanja v 

prvi namiznoteniški ligi za ženske 
so ptujske igralke premagale ekipo 
Rakeka. Srečanje je bilo zelo zani-
mivo in razburljivo saj se je kar 
šest dvobojev od desetih končalo z 
igro na tri nize. K zmagi domače 
Petovie je največ prispevala Kata-
rina Golič, ki je dosegla tri zmage, 
zraven tega pa je bila uspešna še v 
igri dvojic. Na koncu ligaškega 
tekmovanja so Ptujčanke zasedle 
peto mesto, kar je mogoče manj, 
kot so pričakovale, če upoštevamo 
dejstvo, da so se v minulih sezonah 
redno uvrščale med prve štiri eki-
pe, ki so se borile v končnici za 
naslov državnih prvakinj. 

Posamezni izidi: Steblovnikova 
- Moskalenkova 0:2, Goličeva -
Strohsachova 2:0, Zalezina - Iste-
ničeva 1:2, Goličeva - Moskalen-
kova 2:1, Steblovnikova - Iste-
ničeva 1:2, Zalezina - Strohsacho-
va 2:0, Goličeva/Zalezina - Moska-
lenkova/Isteničeva 2:0, Goličeva -
Isteničeva 2:1, Zalezina - Moska-
lenkova 1:2, Steblovnikova -
Strohsachova 2:1. 

Danilo Klajnšek 



ZA KRATEK CAS 
Internet dandanes nudi neverjetno hi-
trost posredovanja informacij in na 
spletnih straneh lahko najdete že sko-
raj vse, kar vas zanima o glasbi. Tudi 
naša časopisno-radijska hiša ima na 
internetu svoje strani pod naslovom 
vww.radio-tednik.si in na teh straneh 
po novem najdete tudi INFO - glasbe-
ne novice in lestvico Popularnih 10! 
Toraj vabljeni na naše strani. Svoje 
mnenje lahko sporočite tudi po elek-
tronski pošti na naslov: nabiralnik afna 
radio-tednik.si ali tednik afna amis.net 

Škotski band TEXAS je pred tremi leti 
na tržišče lansiral odličen album White 
on Blonde, ki je bil podprt z mega 
uspešnico Say What you Want. Vedno 
bojši band svoje glasbeno znanje raz-
kazuje v mistični pop/rock skladbi IN 
OUR LIFETIME v kateri prev-
laduje optimistično besedilo. 

Ameriška "post-punk" skupina OFF-
SPRING še zmeraj nabija svoj super 
hit Pretty Fly (for a White Guy). OFF-
SPRING so na glasbeni sceni že celih 
petnajst let in njihova novost ima zani-
miv naslov WHY DONT YOU GET A 
JOB ^ M e M ^ , v njej pa je tako pre-
prosta melodija, da ob njej lahko za-
pojete Ob-La-Di Ob-La-Da ali samo 
La-la-la! 

TOTO je še ena velika glasbena skupi-
na, ki se vrača v letu 1999. Fantje že 
veselo igrajo na veliki koncertni turneji 
po svetu. Za nekatere že legendarni 
TOTO ostajajo zvesti svojemu razpoz-
navnemu zvoku v pesmi MAD ABOUT 
YOU )t()K)Ks svoje nove zgoščenke, 
naslovljene z Mindfieids. 

>>> 
Ameriški as TOM PETTV je s svojo 
spremljevalno skupino THE HEART-
BREAKERS posnel za založbo Wamer 
Bros nov album z naslovom Echo. Go-
spod PETTV kot prvo malo ploščo 
predstavlja pesem FREE GIRL NOW 
^iBjeK, gre pa za dokaj neobdelano ter 
tudi zanj grobo ročk pesem. 

Ameriški vokalist MEAT LOAF je naj-
večji glasbeni pečat pustil z balado I 
do Anything for Love (But I v/on't Do 
That). Mesna štmčka se mož imenuje 
v prevodu, njegova dobra nova pesem 
pa nosi naslov IS NOTHING SACRED 
)K)K)K) ter opeva nasprotja posvet-
nosti ali svetosti. 

Ameriška pevka JEWEL je trenutno 
druga najpopularnejša pevka sodob-
nega ročka v ZDA, saj je vodilno mes-
tp namenjeno pevki Alanis Morissette. 
Čudovita JEWEL vas bo nedvomno 
osvojila s svojim iskrenim otožnim 
glasom v skladbi DOWN SO LONG 
t t t ^ v kateri se prepletatafolk in 
ročk glasba. 

Norman Cook je izredno ustvarjalen 
studijski glasbenik, ki se pod svoje 
projekte podpisuje kot Fatboy Slim, 
Freak Pov/er in Dub Intemational. Novi 
projekt FATBOVA SLIMA je raziskoval-
ni break beat komad RIGHT HERE, 
RIGHT NOW t t t ^ ki ga najdete 
tudi na zelo uspešnem albumu You've 
Gome a Long Way, Baby. 

Italijanska skupina THE TAMPERER in 
ameriška pevka MAYA sta nam že po-
nudila dva plesna hita z naslovoma 

Feel it in If you Buy This Record (Your 
Life will Be Better). Uspešno sodelo-
vanje se nadaljuje v komadu STEP 
OUT ^ ^ ^ ki po ritmu spominja 
na prva dva hita. 

Ameriško skupino BLACKSTREET je k 
uspehu popeljal producent Teddy Ri-
ley. Nadarjen r & b kvartet tokrat sode-
luje z JANET JACKSON v vročem r & b 
komadu GIRLFRIEND / BOYFREIND 
^ ^ ^ v katerem se prepletajo ver-
zi oziroma prepiri o fantu in punci. 

BUSTA RHYMES je nenavaden in po-
pularen rap izvajalec, ki se dokazuje 
tudi z novim albumom E.V.E. Raper se 
prestavlja v duetu z JANET JACKSON 
v komadu WHAT'S IT GONNA BE 

ki je atraktivno mešanje hip-
hopa in rhythm&bluesa. Da pa gre v 
tretje rado, dokazuje gospodična 
JACKSON, ko sodeluje tudi z regi 
zvezdnikom SHAGGYJEM v komadu 
LUV ME, LUV ME in je že na ameriških 
lestvicah. 

Belgijski pevec SASHA je kariero začel 
kot spremeljevalni pevec pri skupini 
Young Deenay in prvi večji solo uspeh 
fant beleži s komadom If you Believe. 
Mladi SASHA prepeva pesem WE 
CAN LEAVE THE WORLD ki 
prinaša nevsakdanje besedilo z zna-
nim sporočilom. 

David Breznik 

Lestvico POPULAR-
NIH 10 lahko posiušate 
vsako soboto v večer-
nem sporedu radia Ruj. 

NAJMLAJŠI 
TABORNIKI ZIMOVALI 
NA BOČU 

Medvedki in čebelice Kvedro-
vega rodu (to so taborniki 7 do 11 
let) so med zimskimi počitnica-
mi zimovali na Boču. Zimovanja 
se je udeležilo devetnajst otrok 
in štirje vodniki (Nina, Dani, 
Miha in Jana). Mnogi med njimi 
so bili tokrat prvič zdoma brez 
staršev. 

Bivali so v planinski koči na 
Boču, ki jim je nudila toplo zavet-
je pred obilico snega, tja in nazaj 
pa so se peljali z vlakom, kar je 
bilo za otroke enkratno doživetje. 

Program njihovega dela je bil pes-
ter, zapolnjen z igro, delom in 
spoznavanjem taborniškega živl-
jenja. Vsak dan so potekali vodovi 
sestanki, na katerih so otroci pre-
pevali taborniške pesmi, izdelova-
li kartice, oblikovali glino, vezali 
vozle, spoznavali, kakšni so tabor-
niški ognji, taborniški kroj, tabor-
niške navade in mnogo drugega. 
Sončne popoldneve so preživljali 
na snegu, ki ga ni manjkalo. Ho-
dili so na sprehode, kjer so spoz-
navali okolico, postavljali snežene 
može in se kepali. Večere so si pe-
strih z igro, petjem ob kitari, vsi 
pa so bili po že stari taborniški na-
vadi mdi krščeni. Dobili so tabor-

niška imena in kakšen nežen uda-
rec po zadnji plati. Priredili so 
tudi karaoke, se udeležili nočnega 
pohoda, manjkala pa ni niti tabor-
niška poroka, ki so jo vsi nestrpno 
pričakovali. Sveta taborniška 
dvojka je poročila tri pare, ki jih je 
sama izbrala, in kot se spodobi, je 
sledila tudi neke vrste gostja s ple-
som in sokom. Rajanje se je zavle-
klo v pozne ure, kar pa ni pre-
prečilo, da ne bi otroci pred span-
jem še malo poklepetali in s tem 
onemogočili vodnikom prehiter 
spanec. 

Zimovanje je hitro minilo, vsi so 
se vrnili zadovoljni, celi in zdravi. 
Otroke so starši pričakali na ptuj-
ski železniški postaji, ti so jih poz-
dravili s taborniškim pozdravom 
in se srečni vrnili v njihov objem. 
Sklenili so, da bodo še bolj pridno 
obiskovali vodove sestanke na 
Ptuju in se poleti udeležili polet-
nega taborjenja. 

JanaSkaza 

MLADI ČLAN! 
RDEČEGA KRIŽA 

Na naši šoli smo v aktiv Rdečega 
križa vključeni vsi učenci, saj vsa-
ko leto že v prvem razredu spreje-
mamo cicibane med mlade člane, 
medtem ko učenci sedmih razre-
dov postanejo že člani krajevne 
organizacije Rdečega križa Cir-
kovce. V letu 1997 je bilo med 
mlade člane sprejetih 21 
prvošolčkov, 35 sedmošolcev pa se 
je priključilo članskim vrstam. V 
letu 1998 smo med mlade člane 
sprejeli 23 prvošolčkov, članskim 
vrstam pa se je priključilo 31 sed-
mošolcev. Vsako leto se obeh 
sprejemov udeleži predsednica 
RK Cirkovce Pavla Veler ter nas 
seznani s humanitarnimi naloga-
mi RK, učenci pa smo še posebej 
veseli daril, ki jih prispeva krajev-
na organizacija. V lanskem letu so 
bila to stojala za ščetke za razred-
no stopnjo, sedmošolci pa so 
lahko en dan preživeli na kopa-
lišču v Kidričevem. 

Da bi upravičili svoje članske 
vrste, se učenci naše šole vse leto 
zavzemamo za urejeno okolico 
šole, čistočo v razredih in na šoli. 
Z oglasnimi deskami in kotički v 
razredih se spomnimo pomemb-

nejših dnevov, ki opozarjajo na 
zdravo življenje in htmiana dejan-
ja. Tako nas je tudi potres v 
Posočju vzpodbudil k široki hu-
manitarni akciji, v kateri smo zbi-
rali prostovoljne prispevke za naj-
bolj ogrožene učence v osnovni 
šoli Bovec. Zbrali smo 110.800 to-
larjev. 

Še naprej si bomo prizadevali za 
zdravo in strpno življenje nas sa-
mih in vseh, s katerimi živimo. 

Mladi člani RK 
OŠ Cirkovce 

PRI ZOBOZDRAVNIKU 
Bil sem naročen k zobozdravni-

ku. Ko sem prišel tja, me je bilo 
malo strah. Veliko otrok je čakalo, 
da pridejo na vrsto. Mama je od-
dala knjižico. Tudi midva sva mo-
rala čakati, da prideva na vrsto. 
Med čakanjem sem si ogledal ris-
bice, ki so visele na steni. Narisali 
so jih otroci iz različnih šol. Vse 
risbice so prikazovale prehrano in 
higieno zob. Bil sem na vrsti. 
Zdravnica me je lepo pozdravila. 
Sedel sem na stol in na široko 
odprl usta. Zdravnica mi je preg-
ledala zobe. Popravljati mi ni ime-
la ničesar. Dejala mi je, da imam 
zelo ohranjene zobe. Za nagrado 
sem dobil dve nalepki. K zoboz-
dravniku bom redno hodil. Spoz-
nal sem, da so zobje pomembni in 
je vredno poskrbeti zanje. 

Nikola Sarkičevič, 3.h, 
OŠ Breg 

ŠPORTNI DAN-
PLAVANJE 

Zjutraj ob 8. uri in 30. minut 
smo se zbrali pred šolo. Pripeljal 
se je avtobus. Na avtobusu so že 
bili Vitomarčani. Potem ko smo 
mi že bili na avtobusu, smo se pel-
jali po učence z Destrnika. Peljali 
smo se skozi Ptuj. Meni je bilo 
lepo in prijetno. Peljali smo se 
tudi čez Slovensko Bistrico in 
Slovenjske Konjice. Ko smo se 
pripeljali v Zreče, smo stopili iz 
avtobusa pri kopališču. Sli smo se 
kopat. Pri kopanju mi je bilo lepo. 
Po kopanju smo imeli kosilo. Ko 
smo se najedli, smo si ogledali 
film Mulan. Pri filmu bi skoraj za-

' spala. Filma je bilo konec. Odpel-

jali smo se domov. Prispeli smo 
srečno in varno. Bilo je lepo. 

Katja Mihelak, 4.r., 
OS Trnovska vas 

ZOBJE 
v šoli smo dobili novo ambulan-

to. Ko sem prvič odšel k zoboz-
dravniku, mi je napisal napotnico 
za ortodonta. Nato sem šla k orto-
dontu. Ortodont mi je dal prote-
zo, rekel mi je, da jo naj nosim 
najprej čez dan, ponoči pa komaj 
čez tri mesece. Ker sem pa bil pri-
den, sem jo začel nositi ponoči že 
čez en mesec, tako se mi zdaj zobje 
lepo ravnajo. Upam, da bo orto-
dont z mano zadovoljen. 

Jernej Šori, 3.r., 
OŠHcgdina 

PTICE POZIMI 
Nekega zimskega jutra je ati 

postavil krmilnico. V krmilnico 
jim nastavljam hrano. Včasih jih 
opazujem, kako zobljejo zrnje, da 
bi preživele. Najedo se in odletijo 
v svoja gnezda. V gnezdu se sti-
skajo skupaj, da jih ne zebe. Vse 
do pomla i se tako dogaja. Ko pa 
pride pomlad, se veselijo in letajo. 

Doroteja Kovačec, 5.6, 
OŠ Kidričevo 

MOJE POČITNICE V 
POSTEUI 

V počitnicah sem tri dni ležal v 
postelji. V četrtek, petek in soboto 
sem celo popoldne igral na nogo-
mernem igrišču nogomet. V sobo-
to sta prišla k nam na počitnice 
bratranca Aleks in Anisa. Malo 
smo se igrali skupaj, potem pa sva 
z Aleksom streljala s puško. V ne-
deljo smo gledali živžav. Ko sta 
Aleks in Anica odšla domov, sem 
šel igrat v jamo nogomet. Zvečer 
sem šel spat ob pol devetih, ker 
sem imel zjutraj pouk. 

Niko Muršec, 
OŠ Gorišrnca 

NARAVNE NESREČE-
POPLAVA 

Hodimo v šolo, se učimo, pogo-
varjamo, igramo, doma smo s 
starši, potujemo, beremo, se po-
svečamo drug drugemu, p)očnemo 
cel kup stvari, ki nam osmislijo 
življenje. Ob tem pa redko pomis-
limo na še eno veliko življenje, ka-
terega del smo sami, mislim na 
življenje narave, na drevesa, živa-
li, na oblake, na dež, na morje. 

Vse to je neko drugo gibanje, ki 
mu posvečamo vse manj pozor-
nosti, vse manj ga občudujemo in 
se mu čudimo. Opazimo ga le te-
daj, ko malo bolj spremeni svoje 
vedenje in s težkim globokim gla-
som zakliče za izgubljajočimi se 
dtišami. 

Bil je običajen deževen dan. Po-
tegnil se je v običajno deževno 
noč. Ponovno nas je zbudil 
deževen dan, ki pa je bil vse manj 
običajen. Naslednji deževen dan 
pa vsekakor ni bil več običajen. 
Vsi smo ugotovili, da se struge rek 
z naglico polnijo. Da se vode in 
vodice z vseh strani in bregov ste-
kajo v kanal, ki je postajal premaj-
hen. Ker deževati ni in ni hotelo 
prenehati, se je reka naposled raz-
lila po dolini - nenadoma je bilo 
povsod ogromno vode. Najprej se 
je nevarno bližala, nato pa zalila 
prve hiše. Ljudje so se prestrašili, 
izgubili so se v nenavadnih raz-
merah, postali panični. Deževalo 
pa je še kar naprej in vode so se 
dvignile po stenah zalitih hiš. Če 
si gledal v razjarjen tok reke, se ti 
je zdelo, da te bo v naslednjem tre-
nutku potegnil za sabo. Vse je bilo 
silno in hladno. Le narava je vla-
dala in le redki so še čutili njeno 
lepoto in pristnost. Vedela sem, 
da je ona daleč, zelo, zelo daleč 
pred mano in da jo moram pričeti 
spoštovati in ji prisluhniti. 

Vem, da je minulo naraslo vo-
dovje mnogim uničilo domove, 
prestrašilo in prizadelo številne 
ljudi. Dolgo bo trajalo, preden bo 
popravljena vsa škoda, da bodo 
prizadeti lahko spet normalno 
zaživeli. Vendar mislim, da je bilo 
to spet pomembno svarilo narave, 
ki ga moramo ljudje resna vzeti. 
Dala nam je vedeti, da smo kljub 
znanju, napredku in civiliziranos-
ti zelo ranljiva bitja. Vse preveč 
smo nesramni in hudobni drug do 
drugega, do živali, do rastlin, vse 
preveč jo zalivamo s strupi in po-
krivamo z odpadki, si umišljamo 
svoje gospostvo nad njo. Le malo 
požuga s prstom in že imamo živl-
jenje obrnjeno na glavo. 

Potrebujemo jo in moramo, mo-
ramo jo doživeti in ji pustiti, da 
razlije svoje vode, kamor ona želi, 
če želimo še naprej hoditi v šolo, 
brati knjige, potovati s starši, ime-
ti radi svoje bližnje. 

Nadija Polajžar, 8. b, 
OŠ Videm 

LUJZEK 
Dober den vsaki den! Tak se 

počutim, kak da bi se tudi nam 
vojna bližala. V lufti aeroploni 
brnijo noč in den, v cajtngah 
gledan slike in na televiziji. Saj 
rečen, lidje smo resn prave živali 
in še hujši. Psi in mačke se 
zravsaja in so si patli dabri. 
Malo dlake frči pa lufti in je 
patli mir. Meni pa se zdi, da med 
lidmi na sveti nikol nede 
pravega mira. Udje trpijo, z do-
mov bežija, drugi pa se smejijo. 
Tati Balkan je resen ena prova 
bomba, ki lehka eksplodira v 
vsakem cajti, pa če je to nam 
prav ali pa ne. Meni se le zdi, da 
si gospod Kvintan in Nata 
vseeno jemleta malo preveč 
pravic v totem kurwi sveta, kije 
naš sasid, če nam je to prav ali 
pa ne. Zemlje se pač ne da deliti, 
tak kak se ne da zbirati sosedov. 
Včosik smo rekli, da je dober 

sosed vreden več kak prva žla-
hta, včosik pa se obrne tudi 
drgačik in ti je lehka sosed tudi 
najvejkši sovražnik. Saj vete, kaj 
je bila v prejšnjem sistemi, ko 
smo meli za brate Hrvate, Srbe 
in druge narodnosti, ki se gnešji 
den gledamo kak pes in mačka. 
Cajti se pač menjajo in mi z 
njimi. Včeraj bratje - gnes 
sovražniki. To se zgadi tudi v 
najboljši familiji. Pa ke si ne 
bate mislili, da je v Evrapski 
zvezi kaj drgačik. Tudi v tati 
Uniji se ne lubija med seboj, pač 
pa umetno držija fkuper zavolo 
političnih in ekonomskih inter-
esov. Nič bojše se nam nede 
godila v tati druščini, če bomo 
sploh prišli v njena hiša. Saj 
draba vete, kak je v hiši, ki ma 
več gazdov. Skoro se ne ve, gda 
pije in keri plača. Enkrat eden, 
drugič pa drugi. Kak pravi pre-
govor: Vse se vrača in vse se 
plača! 

Tati tjeden je v znameji vejke 
noči. Ta je vejki svetek in vam že 
v naprej želim vsem, ki v tati 
praznik verujete ali pa ne - vse 
najlepše in vse najboljše. Vem 
pa, da vsi verujete v dabrate, ki 
bate jih nesli k žegni v obliki klo-
bas, mesa, hrane in drugih do-
brot. 

Tejko zja gnes. Nega več. Želim 
vse najlepše. Vaš LVJZEK 
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Še vedno pod vtisom 
ieienske grenkobe 
Kot smo poročali, se je po 222 dneh negotovosti in surovega 
življenja kalvarija ptujskega voznika Srečka Bera, ki so ga 
24. avgusta lani ugrabili čečenski mafljci, srečno končala. 
Potem ko je 18. marca prispela vest, da so ga ugrabitelji 
izpustili živega, se je psihično uničen v spremstvu uprave 
kriminalistične službe Ministrstva za notranje zadeve v 
nedeljo, 21. marca, vrnil v Slovenijo. Že naslednji dan je po 
skoraj sedmih mesecih zagledal svoj Ptuj in padel v objem 
zaskrbljeni materi Anici, ki živi na domačiji v Jirševcih, in 
prijateljici Tinki, s katero živita v novem bloku na Ptuju. Ko 
smo ga obiskali , smo zlahka opazili in sl išali , da je teden 
dni po vrnitvi v njegovih besedah še zmeraj čutiti čečensko 
grenkobo. Rane se celijo počasi . 

TEDNIK: Dobrodošli spet 
doma, Srečko. Verjetno je 
težko povedati, kakšni občutki 
vas prežemajo, ko ste po skoraj 
sedmih mesecih v varnem 
domačem zavetju. Pa vendar, 
kako se je zgodilo, kakšni so 
spomini na tisti usodni 24. av-
gust 1998, ki ste ga doživeli ne-
kaj 1000 km daleč od doma? 

"Težko je govoriti o tem ... Res 
neprijetni spomini ... Ko so me 
ustavili na cesti sem v trenutku 
posumil, da bo nekaj narobe ..." 

TEDNIK: So bili zamaskira-
ni? 

"Ne, maskirani niso bili. Izsto-
pili pa so iz osebnega avtomobila 
mercedes 300 brez registrskih 
tablic in takoj sem posumil, da 
bo verjetno treba plačati "cestni-
no", ki jo pobira mafija. To je 
značilno za vso Rusijo. Na 
kakšno ugrabitev nisem niti po-
mislil." 

TEDNIK: V kakšnem jeziku 
so vas nagovorili? 

"V ruskem in mislim, da rusko 
kar dobro obvladam." 

TEDNIK: In kaj so zahtevali 
od vas? 

"Najprej so se predstavili kot 
ruski varnostni organi, kasneje, 
po kratkem pogovoru med sabo, 
seveda v svojem jeziku, pa so 
zahtevali, da grem z njimi. Ta-
krat so mi tudi povedali, kdo so 
in kam gremo." 

TEDNIK: Kako se spominja-
te poznejšega dogajanja, kam 
so vas zapeljali? 

"Peljali smo se čez mesto, ki je 
bilo predvideno za razkla-
diščenje tovora, torej valjarjev, 
ki sem jih prevažal. To je mesto 
Karabulak v republiki Ingušeti. 
Z mano v kabini sta bila dva 
oborožena moška, osebni avto-
mobil pa je vozil pred nami in 
skrbel za "čisto" cesto, kar se tiče 
policije." 

TEDNIK: In kaj so storili po-
tem? 

"Kamion smo pustili kakih 20 
km pred Groznim. Prvi dan so 
me sprejeli kot kakega gosta in 
mi celo razkazali Grozni. Nas-
lednji dan pa so se nad mano že 
začeli izživljati, češ, a bi razu-
mel, zakaj sem tam in kaj želijo." 

TEDNIK: So vam takoj pove-
dali, da so vas ugrabili? 

"Tega mi sploh ni bilo treba 
povedati. To sem sam zaslutil. 
Cez nekaj dni so mi dali 
možnost, da sem se javil domov. 
Takrat so se praktično dogovar-
jali o višini odkupnine, ki naj bi 
jo zahtevali zame. Želeli so se 
tudi prepričati, ali so varni pred 
tem, da bi bila doma v Sloveniji 
aktivirana policija in Interpol." 

TEDNIK: Ste med ugrabitvi-
jo bili ves čas zaprti ali ste lah-
ko bili tudi na prostem?" 

"Zaprt sem bil praktično 
vedno. Tudi tisti prvi dan, ko so 
mi razkazali Grozni, je bilo moje 
"spremstvo" vedno oboroženo. 
No ja, tam je čisto normalno, če 
gre moški po ulici z avtomatom, 
kalašnikovim. Čudno ga gledajo, 
če tega nima." 

TEDNIK: Kako so skrbeli za 
vašo prehrano, kakšne so bile 
vaše možnosti za osebno higie-
no? 

"Hrana je bila prve dni še kar 
za silo. Potem pa vedno slabša, 
včasih so po dva ali tri dni name 
popolnoma pozabili. Če so imeli 
željo po zabavi, so prišli nadme 
in se izživljali, me pretepali. Kar 
precej kilogramov sem izgubil 

TEDNIK: Iz občasnih pogo-
vorov z domovino verjetno nis-
te mogli slutiti drame, ki se je 
dogajala pri nas, pri vaših 
domačih, pri delodajalcu Pavlu 
Aleksencevu. Koliko denarja 
so pravzaprav zbrali za vašo 
rešitev? 

"Upanja na mojo rešitev sko-
rajda ni bilo, kajti zahtevana 
vsota 500.000 ameriških dolarjev 
se mi je resnično zdela izredno 
visoka in nedoseg^iva. Na mojo 
srečo in na žalost Čečencev pa se 
je vendarle zgodilo tako, da se je 
vse razpletlo. Po meni znanih in 
dosegljivih podatkih so na po-
sebnem žiro računu pri Obrtni 
zbornici Laško zbrali 877.500 
tolarjev, konec januarja mislim, 
da je prišlo še 5000 tolarjev. Pri-
jatelji, šoferji iz Laškega, so po-
sebej zbrali 4000 nemških mark 
in 5000 tolarjev. Ker pa je bilo za 
mojo rešitev stroškov za 27.000 

Srečko Ber, po sedmih 
mesecih končno tudi 
nasmejan. 

Foto: M.Ozmec 

ameriških dolarjev, je vso preos-
talo razliko prispeval moj šef, 
Pavel Aleksencev. Vsem, ki so 
pomagali pri moji osvoboditvi, 
se iskreno in globoko zahvalju-
jem." 

TEDNIK: Kako pa se je zgo-
dila vaša rešitev iz objema 
ugrabiteljev? 

"Iz samice, kjer sem bil 
zadnjih 35 dni neprestano zaprt, 
so me odpeljali 17. marca. Kot 
vedno so mi zavezali oči, prese-
netilo me je edino to, da so me 
posadili na zadnje sedeže in ne v 
prtljažnik, kjer so me običajno 
prevažali. Ko so mi oči odvezali, 
sem po nekaj kilometrih vožnje 
spoznal Karabulak." 

TEDNIK: So vas tam 
pričakali ruski varnostni orga-
ni? 

"Ne vem. Takrat se sploh ni-
sem zavedal, kaj se dogaja, vse se 
je zdelo tako neobičajno, tako da 
niti ne vem, kdaj so me prevzeli 
ruski varnostni organi. Ne vem, 
ali so bili z mano že na poti do 
Karabulaka, nihče mi ni nič po-
vedal, morda zaradi varnosti, jaz 
pa tudi nisem mogel vedeti, kdo 
je kdo, saj so bili vsi v civilu." 

TEDNIK: Ko ste prispeli v 
Moskvo, pa ste bili o svoji svo-
bodi verjetno že prepričani? 

"V Moskvi so me pričakali 
naši ljudje s slovenskega konzu-
lata. Nepopisno lep trenutek. 
Šele po dveh dneh v Moskvi sem 
se začel vsega prav zavedati -
tega, da sem svoboden in da bom 
res prišel domov. Potem se je vse 
zgodilo hitro, najprej sem pris-
pel v Ljubljano in 222. dan sem 
bil že v Ptuju." 

TEDNIK: Kako ste sploh ve-
deli za dneve, ste jih šteli, ste v 
samici videli svetlobo dneva? 

"Ne, tega nisem videl, ampak 
na srečo so mi pustili ročno uro. 
To je bil moj edini stik s svetom. 
Nekajkrat sem sicer videl 
dnevno svetlobo, vendar zadnje 
4 mesece nič." 

Konec dober, vse dobro, bi lah-
ko rekli ob koncu, čeprav je 
Srečko Ber vseh 205 dni, ko je bil 
v rokah čečenske mafije, dvomil o 
takšnem razpletu, o preživetju. Pa 
vendar, zgodilo seje. Ostal je živ 
in vsaj fizično tudi zdrav. Sedaj je 
- sicer še vedno pod močnim vti-
som mračnih čečenskih dogodkov 
- spet doma pri prijateljici Tinki 
Nadvse vesela ga je tudi mama 
Anica Ber, kije zatrdila, da nikoli 
več ne bo sedel za volan, O tem se 
Srečko še ni odločil, saj je še "na 
bolniškt'. V takem stresnem stan-
ju trenutno res ni sposoben sesti za 
volan. A čas celi vse rane, čeprav 
še dolgo ne bo tako, kot je bilo pred 
tem. In s tem se je treba sprijazniti 
in nadaljevati Tam, kjer je 
končal lani avgusta, kajti življen-
je teče dalje... 

M. O z m e c 

Kulturni 
križem Icražem 
PTUJ • V mladinskem oddel-
ku Knijižnice Ivana Potrča 
danes poteka drugi del 5. me-
dobčinskega knjižnega kviza 
za ekipe predmetne stopnje. 
Tekmovanje je posvečeno 2. 
aprilu, dnevu otroške knjige, 
letos pod naslovom Pravljice 
so doma v knjigah, ude-
ležuje se ga 34 osnovnošols-
kih ekip, finale kviza pa bo 14. 
in 15. aprila v studiu Radia 
Ptuj. 
PTUJ • Danes (v četrtek) ob 
17. uri bo v pravljični sobi 
knjižnice v malem gradu Mala 
pravljična ura. Otroci naj s 
sabo prinesejo smučarske 
čevlje, kajti knjižničarka Lilja-
na jim pripravlja prese-
nečenje. 
VIDEM • Nocoj (v četrtek) ob 
19. uri bodo tamburaši 
domačega kulturnega 
društva nastopili s kratkim 
koncertom v gostišču Pri treh 
lipah. Za obiskovalce pijača 
zastonj. 
PTUJ • Danes (v četrtek) ob 
18. uri bodo v gostišču Lužnik 
odprli razstavo ljubiteljskega 
slikarja Branka Gajšta, člana 
likovne sekcije DPD Svoboda 
Ptuj. 
CIRKULANE • Dramska sku-
pina KPD Frančka Kozela Cir-
kulane bo na velikonočni 
ponedeljek, 5. aprila, ob 15. 
uri na domačem odru še 
zadnjič uprizorila veseloigro 
Poslednji mož v režiji Lojzeta 
Matjašiča. 
VITOMARCI • V ponedeljek, 
5. aprila, ob 15. uri bodo na 
domačem odru še zadnjič 
uprizorili predstavo Politika, 
bolezen moja, ki jo igrajo člani 
KUD Vitomarci. 
APAČE • V ponedeljek, 5. 
aprila, ob 19. uri bodo v ta-
mkajšnji dvorani kulturnega 
doma gostovali člani gleda-
liške skupini KPD Staneta Pet-
roviča, Hajdina, s predstavo 
Politika, bolezen moja. 
PTUJ • V torek, 6. aprila, ob 
20. uri bo v cerkvi sv. Jurija 
nastopil zbor Mihail I. Glinka 
iz Sankt Petersburga. 
PTUJ • V četrtek, 8. avgusta, 
ob 20. uri bo imel Komorni 
moški zbor Ptuj koncert v 
dvorani Narodnega doma na 
Ptuju. Zbor se pripravlja na 
Našo pesem v Mariboru, del 
koncertnega programa pa bo 
posvetil 85-letnici nekdanjega 
dirigenta prof. Jožeta Gregor-
ca. 
PTUJ • Gledališče slepih in 
slabovidnih Nasmeh iz Sel 16 
v Žirovnici, edino tovrstno gle-
dališče v Sloveniji, se bo s 
svojo najnovejšo predstavo, 
komedijo Častni povabljenec, 
v kateri nastopa osem slepih 
in štirje slabovidni, prvič 
predstavilo tudi ptujskemu 
gledališkemu občinstvu. 
Predstava bo v petek, 9. apri-
la, ob 20. uri v ptujskem gle-
dališču. 
HAJDOŠE • V gasilskem 
domu v Hajdošah bo v sobo-
to, 10. aprila, ob 19. uri jubile-
jni koncert moškega pevske-
ga zbora PGD Hajdoše, ki le-
tos slavi 25-letnico delovanja. 
KINO PTUJ • Do 4. aprila ob 
18. uri Past za starše, ob 20. 
uh Rane. Od 6. do 11. aprila 
ob 18. uri Egipčanski princ, 
ob 20. uri Tanka rdeča črta. 

Z MOPEDOM V 
OSEBNI AVTO 

v petek, 26. marca, nekaj po 
9. uri se je po lokalni cesti od 
Podlehnika proti Zaklu peljal s 
kolesom z motorjem 50-letni M. 
Š., doma na tamkajšnjem 
območju. V križišču ena-
kovrednih cest je trčil v osebni 
avto, ki ga je vozil 82-letni J. S. iz 
Ruja. Mopedist je padel in se pri 
tem huje ranil. 

POBEGLEGA 
VOZNIKA 
IZSLEDILI 

Na regionalni cesti pri Spodnji 
Senarski, Sv. Trojica v Slovens-
kih goricah, je v petek, 26. mar-
ca, okoli 22. ure neznan voznik 
osebnega avtomobila trčil v 17-
letnega S.Z. iz Smolincev, ki je 
hodil po bankini ob desni strani 
cestišča. Pešec je padel in se 
huje ranil, voznik pa je odpeljal, 
ne da bi poškodovanemu nudil 
pomoč. Prometni policisti iz Ma-
ribora so že v soboto zjutraj 
izsledili osebni avto Opel kadett, 
s katerim naj bi bil povzročil pro-
metno nesrečo 22-ietni R. Z. iz 
Župetincev pri Cerkvenjaku. 
Ovadili ga bodo tožilstvu. 

MOTORIST SE JE 
HUDO RANIL 

Po klancu navzdol skozi na-
selje Sovjak v Slovenskih gori-
cah se je v soboto, 27. marca, 
ob 16.30 peljal na motornem ko-
lesu J. K. Zaradi prevelike hitros-
ti vozila ni mogel obvladati, pa-
del je in se pri tem huje ranil. 

ZAGREBČANA 
PREVAŽALA 
ILEGALCE 

Ormoški policisti so v torek, 
23. marca, v naselju Pušenci us-
tavili osebna avtomobila, ki sta 
ju vozila 23-letni T.S. in 35-letni 
M.H., oba iz Zagreba. V obeh 
avtomobilih je bilo 7 tujih 
državljanov, ki sta jih ilegalno 
pripeljala čez hrvaško-slovensko 
mejo. Policisti so ilegalce napoti-
li k sodniku za prekrške, oba 
voznika pa so ovadili državnemu 
tožilstvu. 

STRELA ZANETILA 
POŽAR 

V soboto, 27. marca, popold-
ne je med nevihto, ki se je raz-
besnela nad delom Slovenskih 
goric, udarila strela v gospo-
darsko poslopje v Drakovcih, 
last S.M. Zgorelo je ostrešje gos-
podarskega poslopja in del os-
trešja stanovanjske hiše, 
uničena pa je tudi večja količina 
poljskih pridelkov in precej raz-
nega orodja. Ogenj so omejili in 
pogasili gasilci iz okoliških pros-
tovoljnih gasilskih društev. Po 
oceni je škode za okoli 3 in pol 
milijona tolarjev. 

PSA NAŠČUVAL 
NA POLICISTE 

Ob zbiranju podatkov o pro-
metni nesreči s pobegom se je 
ptujska policijska patrulja oglasi-
la tudi pri 19-letnem M.B. iz 
Spuhlje. Ta pa je na policiste 
naščuval svojega nemškega 
ovčarja. Pes je bil poslušen in je 
enega od policistov močno obg-
rizel. Policisti so M.B. kazensko 
ovadili zaradi preprečitve 
uradnega dejanja uradni osebi. 

FF 

RODILE SO - ČESTITA-
MO: Anita Hrbus, Plcterje 
35, Lovrenc na Dravskem 
polju - dečka; Sonja 
Kranjčec, Roginska Gorca 
13, Podčetrtek - Žana; 
Zdenka Tobijas, Podgorci 
40 - Matica; Darinka Jelen, 
Sedlašek 4/a, Podlehnik -
Mašo; Elizabeta Rebernik, 
Prešernova 27, Ptuj - Tino 
in Lino; Anica Taciga, Do-
klece 30, Majšperk - dekli-
co; Angela Fideršek, 
Ptujska Gora 68, Majšperk 
- Klavdijo; Dragica Murko, 
Placar 64, Ptuj - Tjašo; 
Tanja Tomazini, Zg. 
Ložnica 82, Slovenska 
Bistrica - Jana; Ida Do-
beršek, Mostečno 36, Ma-
kole - Majo; Natalija Hor-
vat, Gabrnik 15, Juršinci -
Marka; Alenka Muršič, La-
sigovci 1, Dornava - Alena. 
UMRLI SO: Ljudmila 
Slodnjak, rojena Brunčič, 
Kukava 24, t- 1924 - t 18. 
marca 1999; Ivana Tobias, 
Mala vas 12/a, 1919 - t 1 
21. marca 1999; Bogomir ? 
Pernek, Jablovec 51, ^ I 
1 9 4 4 - t 21. marca 1999; Ju- | 
dita Dobnik, rojena Čeliga, | 
Poljska C. 30, Ptuj , 1933 - i 
t 21. marca 1999; Martin I 
J^nžel, Zabovci 67, ^ 1928 - ^ 
t 23. marca 1999; Julijan | 
Mere, Zgornja Hajdina t. 
178, 1943 - t 24. marca j 
1999; Franc Sagadin, Slo- 1 
venja vas 2, 1943 - t 25. ^ 

Cisto mesto 
nad kosovne 
odpadke 

Pomlad je že tu, zima pa je s 
svojim odhodom opozorila na 
številne odpadke, ki se jih v 
podjetju Čisto mesto s pomočjo 
občanov tudi letos želijo orga-
nizirano znebiti. Odvoz kosov-
nih odpadkov bodo pričeli v 
torek, 6. aprila, na območju 
mestne občine Ptuj in bližnje 
okolice ter jo po razporedu, ki 
ga objavljamo na 2. strani, iz-
vajali do vključno 15. maja. V 
občini Hajdina bodo akcijo iz-
vajali od 17. do 21. maja, v 
občini Markovci od 24. do 28. 
maja, v občini Videm od 1. do 
4. junija, do konca junija bodo 
akcije v občinah Podlehnik, 
Majšperk, Žetale in Kidričevo, 
julija v občinah Zavre, 
Juršinci, Dornava in 
Gorišnica, avgusta v občinah 
Destrnik, Trnovska vas. Sveti 
Andraž in Duplek, kjer jo bodo 
predvidoma končali 10. sep-
tembra. Pozneje nastavljenih 
odpadkov ne bodo odvažali! 

- O M 


